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رئیس ستاد کل نیروهای مسلح: 

پاسخی در ورای تصورات به تجاوز اخیر رژیم صهیونیستی می دهیم
صفحه2

سخنگوی دولت:
تهدید ایران، رویکردی شکست 

خورده است
فاطمه مهاجرانی، ســخنگوی دولت با اشاره به 
برگزاری نشست معاونان وزیر خارجه ایران با سه 
کشــور اروپایی فرانسه، آلمان و انگلستان گفت: 
این مذاکرات با در نظر گرفتن ســه اصل عزت، 

حکمت و مصلحت مورد تأکید ...

رئیس مجلس شورای اسلامی:
قاچاق روزانه 3۰ میلیون لیتر 
سوخت سازماندهی شده است

محمدباقــر قالیباف، رئیس مجلس شــورای 
اســامی در جریــان رســیدگی بــه گزارش 
کمیســیون انــرژی درخصــوص قطعی برق 
در فصل ســرد و تأمین ســوخت نیروگاه های 

حرارتی کشور، خطاب به نخبگان ... 22
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سوژه ای برای تمام فصول

وعده رفــع فیلترینگ همچنان روی زمین اســت و هر از  
چندگاهی خبری رســمی مبنی بر در دست بررسی بودن 
منتشر می شود. دیروز نیز وزیر ارتباطات مجدداً  بیان کرد 
رفع فیلترینگ در دستور کار و اقدام دولت است. در ابتدا 
چند تیتر منتشر شــده در رسانه های رسمی در خصوص 
موضــوع فیلتر که هــر از هر زبان که می شــنویم نامکرر 
اســت، را از نظر می گذرانیم. »در خصوص چگونگی رفع 
فیلتر هنوز به جمع بندی نرسیده ایم«،»سیاســت کنونی 
فیلترینگ به زیان کشور است«،» ر فع فیلترینگ در دست 

اقدام است«،»بر سر رفع فیلترینگ به وفاق رسیده ایم«.
اما اینکه چرا تاکنون واقعیت را حتی از یک زبان نشنیده ایم 
موضوعی است که همیشه مورد پرسش همگان قرار واقع 
شده و نیافتن پاســخ، فرض درست، همان گمانه زنی های 
اســت که از زبام مردم در هر محفل عمومی می شــنویم. 
اما یک سؤال بســیار مهم این است که فیلترینگ با همه 
هزینه هــای روانــی، اجتماعی و اقتصادی کــه بر جامعه 
تحمیل کرده و به گفته سخنگوی دولت چهاردم به اهداف 
موردنظر نیز نرســیده است، به نفع چه کسانی بوده است 
که دســتاورد آن به نارضایتی عمومی می ارزد؟ و عموماً تا 
چه وقت و چــه زمانی این موضوع می تواند امتیازی برای 

نامزدهای انتخابات در ادوار مختلف باشد.
گرچه امری منطقی به نظر می رســید کــه در برهه ای از 
زمان این اقدام در راســتای کاهش آســیب هایی است در 
موضوعات امنیتی اســت، کاماً  قابل  قبول باشد، اما پس 
از رفع شرایط پا برجاماندن شرایطی مانند شرایط امنیتی، 

تنها امنیت روانی مردم را دچار اختال می کند.
به نقل از ســخنگوی دولت »امــروز  ۸۵ درصد مردم از 
فیلترشــکن اســتفاده می کنند و حدود 2۰ هزار میلیارد 
تومان گردش مالی فروش فیلترشکن است. این دو عدد به 
اندازه کافی الزام بازنگری در سیاست مسدودسازی را ایجاد 
می کند.« به هر حال طبق آخرین اخبار در جلسه شورای 
عالی فضای مجازی در فاز نخســت بر سر رفع فیلترینگ، 
وفاق حاصل شــده اســت اما در فاز دوم کــه چگونگی 
رفع فیلتر اســت هنــوز جمع بندی نهایی حاصل نشــده 
اســت، موضع هم اکنون در دســتور کار کارگروه مربوطه 
 اســت و امید که با اتخاذ یک تصمیم درســت، مردم به 

حق خود برسند.

وزیر نیرو: 
در حال حاضر خاموشی  در 

هیچ نقطه ای از کشور اعمال 
نمی شود

عباس علی آبادی، وزیر نیروی دولت چهاردهم 
در جلســه علنی روز گذشته مجلس شورای 
اسامی بعد از قرائت گزارش کمیسیون انرژی 

مجلس درباره قطعی برق سرد و ... 5

چشم انتظار 
بودجه

 

حدود 5هزار پروژه بر زمین مانده در استان فارس وجود دارد 

بودجه ۶۴۰۷۶ هزار میلیارد ریالی ســال ۱۴۰۴، اولین 
ســند دخل و خــرج و برنامه مالی یک ســاله دولت 
چهاردهم و اولین بودجه ای است که مجلس فعلی آن 
را تصویب کرد. اهمیت بودجه ســال در بعُد اســتانی 
مربوط به اختصاص سهم استان ها است. آنطور که در 

مراســم تودیع و معارفه اســتاندار فارس در ۶ مهرماه 
به نقل از استاندار ســابق، محمد هادی ایمانیه مطرح 
شــد، حدود ۵هزار پروژه نیمه تمــام در فارس وجود 
دارد اکنون این چانه زنی نمایندگان مجلس است که 

صفحه3می تواند سهم استان فارس از بودجه های...

وزیر ارتباطات:

افت کیفیت اینترنت 
به دلیل استفاده از 

صفحه ۵فیلترشکن هاست
صفحه3

شهردار منطقه یازده شیراز تأکید کرد:
قائم مقام شهردار شیراز: 3     خدمت رسانی جهادی و بسیج وار با تشکیل میزهای خدمت

3 فعالیت های جهادی و تفکر بسیجی توسعه شیراز را به همراه داشت

فرمانده انتظامی  استان فارس 
تصریح کرد:

 مبارزه بی امان با 
سوداگران مرگ 

و مواد مخدر
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»فروش مزایده ای املاک- نقد و اقساط«
*بدون کارمزد* 

شروع مزایده14۰3/۰9/۰4 و تاریخ بازگشایی پیشنهادات14۰3/۰9/14

تلفن تماس:36279394 - 36261888 - 36264۰32 - ۰9932186837

*ضمنا لیست املاک و شرایط مزایده در تاریخ 14۰3/۰9/1۰ در همین روزنامه چاپ می گردد*

فارس- رئیس جمهور هرگونه افزایش قیمت بی ضابطه به ویژه در سبد 
معیشــتی مردم را غیرقانونی و غیرقابل قبول دانست و برخورد قاطع 

دولت با گران فروشی را مورد تأکید قرار داد.
مســعود پزشکیان در دیدار اعضای شورای مرکزی خانه احزاب ایران 
ضمن تشــریح و تبییــن برخی اقدامات مهم دولــت در مدت کوتاه 
۱۰۰ روز گذشــته، از جمله ایجاد وفاق و گفتمان مشــترک با ارکان 
حاکمیت برای اصاح ساختار انتصاب مدیران، برنامه ریزی برای تحول 
در نظام آموزش و مســائل جوانان و ریل گــذاری برای تحقق اهداف 
ســند چشم انداز به ویژه در بخش اقتصاد کشور گفت: دولت در بحث 
انتصاب مدیران که فرآیند نســبتا زمانبری هم بود توانست با ایجاد 
همدلی و زبان و نگاه مشــترک با دیگــر ارکان حاکمیت، افراد را بر 
اساس شایستگی و به دور تعصبات قومی، مذهبی و جنسیتی انتخاب 
کند، همچنان که برای محرومیت زدایی از آموزش و تحول در محتوای 
آموزشی راهکارها و برنامه های کوتاه مدت و میان مدت تعریف شده و 
پیگیری مسائل و مطالبات جوانان برای اولین بار با اولویت در دستور 
کار شــورای عالی انقاب فرهنگی قرار گرفته اســت. رئیس جمهور با 
تأکیــد بر اینکه ما به همه تعهدات خود بــا مردم پایبندیم، اما قطعاً 
تغییر نیاز به زمان دارد و به صورت دفعی اتفاق نخواهد افتاد، تصریح 
کرد: همه این اقدامات مهم و مثبت به سادگی اتفاق نیفتاده و حاصل 
ساعت ها جلسه و نشست برای رسیدن به تفاهم و نزدیک کردن نگاه ها 
و رویکردها بوده و از ســوی دیگر پشتیبانی و حمایت رهبری معظم 

انقاب اسامی هم در این راستا بسیار مؤثر بوده است.

وی در ادامــه به تــاش و برنامه ریزی برای حل مشــکات کان و 
ناترازی های بزرگ به ویژه در بخش انرژی و پولی اشاره کرد و با تأکید 
بر اینکه بنای دولت از ابتدا صداقت و شــفافیت با مردم بوده اســت، 
تصریح کرد: دولت با تمام توان به دنبال برنامه ریزی و ایجاد راهکارهای 
علمی، عملیاتی و مبتنی بر عدالت برای رفع این ناترازی هاست و در 
این راســتا حتماً برای هر تصمیم و اقدامی با مردم ســخن خواهیم 
گفت. رئیس جمهور عامل اصلی بروز این ناترازی ها در اقتصاد کشــور 
را ساختار ناعادلانه توزیع منابع کشور دانست و گفت: امروز مهمترین 
دغدغه بنده به عنوان رئیس جمهور تحقق عدالت است و اگر قرار است 
دولت در برق، آب، گاز، بنزین و دیگر بخش ها یارانه ای بدهد، من این 
یارانه را بر اساس عدالت میان همه مردم توزیع خواهم کرد. پزشکیان 
در این راســتا از تشکیل کارگروهی ویژه با ۱۵ کمیته جهت احصای 

راهکار و برنامه ریزی برای چهار مسئله مهم اقتصاد کشور و معیشت 
مردم به ویژه اقشار آسیب پذیر، سرمایه گذاری و تولید، تورم و ناترازی 
خبر داد و از همه صاحب نظران، کارشناسان و دانشگاهیان برای کمک 
بــه دولت در این زمینه دعــوت کرد.رئیس جمهور همچنین هرگونه 
افزایش قیمت بی ضابطه به ویژه در سبد معیشتی مردم را غیرقانونی 
 و غیرقابل قبول دانست و برخورد قاطع دولت با گران فروشی را مورد 
تأکید قرار داد. پزشــکیان در بخش دیگری از سخنان خود در جمع 
شــورای مرکزی خانه احزاب ایران، ساختار اداری و اجرایی کشور را 
نیازمند تحول و اصاح بر مبنای عدالت در جذب و به کارگیری نیروی 
انسانی دانست و گفت: دولت همچنین به دنبال تدوین دستورالعمل 
اجرایی برای مدیران دولت است که بر اساس آن همه مدیران در نظام 
اجرایی با پرهیز از اقدامات پراکنده و ســلیقه ای اهداف دولت به ویژه 
در اجرای سند چشم انداز را پیگیری و دنبال کنند. رئیس جمهور در 
ادامه بر اهمیت نقش و جایگاه احزاب در ایجاد همگرایی و هم افزایی 
در جامعه و افزایش مشــارکت و همراه کــردن مردم با حاکمیت در 
مســیر پیشرفت کشــور تأکید کرد و گفت: همه انتقادها را با جان و 
دل می پذیریــم، اما معتقدم اگر اختاف را کنــار بگذاریم و به جای 
بهانه جویی ها دست در دست هم بدهیم، قطعاً خواهیم توانست بر همه 
مشــکات غلبه کنیم. وی در پایان اظهار داشت: من ایرانی را دوست 
دارم که سربلند، سرافراز و برترین در دنیا باشد و برای رسیدن به این 
هدف والا و مهم به کمک همه نیازمندیم و هر که با ما در این مسیر 

همگام و هم قدم باشد دست او را به گرمی می فشاریم.

رئیس جمهور: 

با گران فروشی سبد معیشتی مردم قاطعانه برخورد شود

ایسنا- وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی در اولین جلسه دوره دوازدهم 
شــورای فرهنگ عمومی ضمن برشماری ســه راهبرد مهم شورای 
فرهنگ عمومی و اشــاره به کنار هــم قرار گرفتن همزمان دو عنصر 
ثبات و انعطاف در این شــورا، گفت: البته شــورا ضعف هایی هم دارد 
که باید آنها را رفع و نقاط قوت را نیز تقویت کرد. سیدعباس صالحی 
در هشتصد و بیست و پنجمین جلسه شورای فرهنگ عمومی کشور 
با بیان اینکه برای اعضای شورا، جایگاه حوزه فرهنگ عمومی روشن 
اســت، گفت: در ابتــدا به یکی از بیانات رهبر معظــم انقاب درباره 
فرهنگ عمومی که موجب شفاف تر شدن جهت گیری ها می شود اشاره 
می کنم. ایشان در یکی از سخنانشــان فرمودند: »دولت و مسئولان 
موظفند که توجه کنند به جریان عمومی فرهنگ جامعه؛ ببینند کجا 
داریم می رویم، چه دارد اتفاق می افتد، چه چیزی در انتظار ما است؛ 

اگر چنانچه مزاحماتی وجود دارد، آن ها را برطرف کنند.«
سه موضوع مهم شورای فرهنگ عمومی

او افزود: رهبر انقاب در این بیان به سه مسأله به عنوان راهبرد اشاره 
می کننــد؛ ۱- چه چیزی در حوزه فرهنگ عمومی در حال رخ دادن 
اســت، 2- چه امری در انتظار ماســت، کجا می رویم، چه مزاحماتی 
در فرهنگ عمومی وجود دارد و 3- چطور می شــود از آن عبور و به 
سمت فرهنگ عمومی مطلوب حرکت کرد. صالحی از این سه راهبرد 

به عنوان ســه موضوع اصلی شورای فرهنگ عمومی کشور یاد کرد و 
درباره ظرفیت های این شــورا نیز توضیح داد: کاماً روشن است که 
شــورای فرهنگ عمومی ظرفیت های قابل توجهی دارد؛ ظرفیت اول 
که در این شــورا وجود دارد، استقرار بخش قابل توجهی از نهادهای 
مؤثر عرصه فرهنگ عمومی در این شوراست. اگر بتوانیم این نهادها را 
فعال تر کرده و بین آن ها هم افزایی کنیم، تأثیرگذاری قابل توجهی در 
تحقق اهداف ایجاد می شود؛ چراکه بخش های عمده دستگاه های مؤثر 
حاکمیتی، دولتی و عمومی در عرصه فرهنگ عمومی، در شــوراهای 
فرهنگ عمومی مرکزی و اســتانی عضو هســتند و همین امور نیز 
ظرفیــت قابل توجهی را ایجاد می کند. او بــا تأکید بر اینکه توانایی  
شوراهای فرهنگ عمومی نباید دست کم گرفته شود، تصریح کرد: هر 
نهادی به تنهایی از ظرفیتی برخوردار است، ولی اگر این نهادها کنار 
یکدیگر قرار گیرند و ظرفیت هایشان با هم ترکیب شود، اتفاقات بهتری 

رخ خواهد داد و می توانند موثرتر عمل کنند.
امتداد جغرافیایی شورای فرهنگ عمومی

صالحــی افزود: تقریباً هیچ نهاد فرهنگــی  را نداریم که به اندازه این 
شبکه، امتداد جغرافیایی داشته باشد چراکه این امتداد تا شهرستان ها 
وجــود دارد و از این جهت ظرفیت کم مانندی داریم. به عنوان مثال، 
برخی از دستگاه ها فرصت هایی برای مصوبات ملی دارند، اما مصوبات 
شهرستانی ندارند و بالعکس؛ در حالیکه این شورا با ظرفیت هایی که 
دارد، می تواند مصوبات ملی، شهرستانی و منطقه ای داشته باشد که 

امکانی کم نظیر است.
عدم موفقیت شوراهای فرهنگ عمومی استانی

وزیر فرهنگ و ارشــاد اســامی انعطاف را یکی دیگر از ظرفیت های 

شورای فرهنگ عمومی دانست و گفت: ظرفیت دیگر شورای فرهنگ 
عمومــی ثابت و منعطف بودن آن اســت؛ ثابت اســت چون یکی از 
نهادهایی اســت که عناصر ثابت در آن وجود دارد. شورا سه نوع عضو 
دارد؛ اعضای حقوقی _ حاکمیتی، اعضای حقوقی _ دولتی و اعضای 
حقیقی. اعضای حقوقی دولت ها که تغییر می کنند و مسئله انعطافِ 
شورا رخ می نمایاند، بخش ثبات هم از طریق سایر نهادهای عضو تامین 
می شود و می تواند خط اتصال را برقرار کند. صالحی در بخش دیگری 
از سخنانش ضمن تشکر از مسئولان فرهنگی دولت سیزدهم گفت: 
در دوره های مختلف تاش هایی صورت گرفته است؛ اما با این وجود 
همچنان نقاط ضعفی وجود دارد که باید برطرف شود. به طور خاص، 
شــورای فرهنگ عمومی ضعف هایی دارد که باید آنها را رفع و نقاط 

قوت را نیز تقویت کرد.
نماینده دستگاه ها در قامت کارشناس ظاهر نشوند

او ســپس با اشاره به اعضای حاضر در دوره دوازدهم شورای فرهنگ 
عمومی کشور، یادآور شــد: شأن افراد در جلسه، نمایندگی از وجهه 
حقوقی شان است. به همین منظور هم باید امکانات دستگاهی که به 
نمایندگی از آن حاضر هستند را برای تحقق اهداف شورا بسیج کنند. 
در ادوار مختلف، گاهی به این بسیج امکانات توجه لازم نشده و خط 
ارتباطی برای استفاده از ظرفیت  دستگاه ها برای نیل به اهداف به وجود 
نیامده است. به همین منظور شــاید بتوان بخشی از مشکل شورای 
فرهنگ عمومی را در همین امر دانست که برخی از حاضران به عنوان 
کارشناس در جلسه حضور پیدا می کنند؛ نه  نماینده دستگاه هایی که 
قرار اســت با موضوعات درگیر باشند. صالحی همچنین تصریح کرد:  
دبیر شورای فرهنگ عمومی کشــور باید قدرت بسیج کنندگی کل 

وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی را در این حوزه داشته باشد.

ایســنا- ســخنگوی وزارت آموزش و 
پرورش با بیــان اینکه زمــان برگزاری 
آزمون جدید استخدامی بعد از بررسی ها 
اطاع رسانی خواهد شــد گفت: در این 
خصوص اولویت با ورودی های دانشــگاه 
فرهنگیان و شــهید رجایی است؛ اگر به 
جمع بندی برسیم که به ماده 2۸ هم نیاز 

داریم، اعام می کنیم.
علــی فرهــادی در خصــوص برگزاری 
آزمون های استخدامی آموزش و پرورش 
در سال جاری گفت: بر اساس سند جامع 
نیروی انسانی، شرایط بررسی و آمار دقیق 
گرفته می شــود، اولویت بــا ورودی های 
دانشــگاه فرهنگیان و دانشــگاه شهید 
رجایی اســت، البته اگر به جمع بندی 
برســیم که به ماده 2۸ هــم نیاز داریم، 

اعام می کنیم.
وی با بیان اینکه بررســی ها با ســازمان 

اداری اســتخدامی در حال انجام اســت 
افزود: به محض اعام زمان آزمون جدید، 
اطاع رســانی خواهد شد البته ابتدا باید 
مشخص شود چقدر، چه میزان و در چه 
گروه هایی نیــاز به نیرو وجود دارد و بعد 

اعام می شود.
سخنگوی وزارت آموزش و پرورش درباره 
آزمون کیفیت بخشــی که اعام شــده 
معترضان تــا 2۰ آذرماه فرصت اعتراض 
دارند اظهــار کرد: اعتراضــات را حتماً 
دقیق بررسی می کنیم؛ اطاعات استان ها 
توســط همکاران در مرکز نیروی انسانی 
رصد می شود. هر کدام از اعتراضات چند 
بخش است، بخشی نتوانستند مدارک را 
تحویل دهند و باید بررسی شود؛ عده ای 
به مصاحبه اعتراض دارند که باید بررسی 
صــورت گیــرد که به محــض تجمیع، 

اطاعات را اعام می کنیم.

فرهادی درباره این سؤال که چرا پرونده 
معترضان بعد از بررســی پذیرفته شده 
امــا از همان ابتدا قبول نشــده اند اظهار 
کرد: افراد اگر مســئله ای نداشــتند که 
در گزینــش قبول می شــدند اما اینکه 
حالا چرا الان قبول شــده اند؟ باید گفت 
بررسی صورت گرفته، مدارک ارائه شده، 
بابت اثبات، اظهار نظــرات مقبول بوده 
 کــه در نهایت به پذیــرش پرونده آن ها 

انجامیده است. 
گفتنی اســت پیش از این کمیســیون 
آموزش به موضوع رد داوطلبان در آزمون 
استخدامی آموزش و پرورش ورود کرده   
و اعام کرد رد شــدن داوطلبان آزمون 
اســتخدامی آموزش و پرورش با ایرادات 
و بهانه های بی پایه و اســاس قابل قبول 
نیست که در آزمون امسال برای تعدادی 

از پذیرفته شدگان مطرح شده است. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بیان کرد:

عدم موفقیت شوراهای فرهنگ عمومی استانی

سخنگوی وزارت آموزش و پرورش:

زمان برگزاری آزمون جدید استخدامی اطلاع رسانی می شود

به یک کارگر ماهر 
نیازمندیم
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ايرنا-فاطمه مهاجرانی، ســخنگوی دولت با اشــاره بــه برگزاری 
نشســت معاونان وزیر خارجه ایران با ســه کشــور اروپایی فرانسه، 
آلمــان و انگلســتان گفت: این مذاکرات با در نظر گرفتن ســه اصل 
عــزت، حکمت و مصلحــت مورد تأکید رهبر انقــاب در روز جمعه 
در ژنــو برگــزار خواهد شــد.  فاطمه مهاجرانی در نشســت خبری 
خود به نشســت معاونان وزرای خارجه ایران با ســه کشور اروپایی 
اشــاره کرد و گفت: نشســت معاونان وزیر خارجه ایران با سه کشور 
اروپایی فرانســه، آلمان و انگلســتان برگزار می شود. وی تأکید کرد: 
این نشست با در نظر گرفتن سه اصل عزت، حکمت و مصلحت مورد 
تأکیــد رهبر انقاب در روز جمعه در ژنو برگزار خواهد شــد، محور 
گفت وگوها مســائل دوجانبه منطقه ای و بین المللی و تبادل وضعیت 
دربــاره وضعیت غزه و لبنان و ایجــاد صلح در آن منطقه خواهد بود 
 و امیدوار هســتیم که هرچه زودتر شــاهد توقف این نســل کشــی 
در غزه و لبنان باشیم. وی با تسلیت ایام فاطمیه و شهادت بانوی اسوه 
عالم حضرت زهرا)س( و بزرگداشــت هفته بسیج، به همه بسیجیانی 
که برای دفاع از مرز و بوم و خدمت به وطن به شــهادت رســیدند، 
تســلیت گفت.فاطمه مهاجرانی همچنین در آســتانه روز مجلس به 
اهمیت مجلس شورای اســامی به عنوان یک نهاد مهم برای تحقق 
دموکراسی و مردم سالاری دینی اشاره کرد و افزود: بیش از هر زمان 
دیگری به همکاری دولت و مجلس نیاز داریم که به حمدالله تاکنون 

هم افزایی خوبی بین این دو قوه محقق شده است.
 60 دانشجوی دیگر محروم از تحصيل به دانشگاه بازگشتند

وی با تأکید بــر اینکه جایگاه ما در نهادهای عمومی امانتی گرانبها و 
مصداق حق الناس است و ما در برابر پیشگاه خداوند و مردم مسئول 
هستیم، گفت: طبق اعام وزارت علوم و با دستور مقام معظم رهبری 
و پیگیری رئیس محترم جمهور محترم ۶۰ دانشــجوی دیگر که در 
ســال های ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ از تحصیل محروم شده بودند به تحصیل 
 بازگشتند. همچنین براساس اعام وزارت آموزش و پرورش ۵۴۶۱ نفر 
از داوطلبانی که برای شــغل شریف معلمی اقدام کرده بودند و درگیر 

پرونده های گزینش شــده بودند پس از بررســی های مجدد به نظام 
آموزشی پیوستند.

  هزار ميليارد تومان برای بهسازی مدارس و رفع مشکلات فيزیکی 
آموزشی اختصاص یافت

مهاجرانی از ســاماندهی مدارس ناایمن خبــر داد و افزود: با تفاهم 
نامه ای که بین ســتاد اجرایی فرمان امام، بنیاد مستضعفان و وزارت 
آموزش و پرورش و ســازمان برنامه و بودجه منعقد شده است، مبلغ 
هزار میلیارد تومان برای بهســازی مدارس و رفع مشــکات فضای 
فیزیکی آموزشی در نظر گرفته شده که امیدوار هستیم شاهد بهبود 

فضای آموزشی باشیم.
  هر پيشنهادی در راستای منافع ملت ایران بررسی می شود

ســخنگوی دولت در پاسخ به سوال خبرنگار روزنامه ژاپنی یومیوری 
ژاپن درباره احتمال مذاکرات ایران و آمریکا، گفت: اصول ســه گانه 
عــزت، حکمت و مصلحتی کــه مقام معظم رهبــری برای تعامات 
بین المللی ترســیم فرمودند، نقشــه راه دولت چهاردهم است و هر 
پیشــنهادی که در راســتای منافع ایران ملت ایران باشد را بررسی 
می کنیــم.وی افزود: هر گفت وگویی نیازمند احترام و اعتمادســازی 
اســت، احترام نیاز به عملیاتی ســازی دارد اما متاسفانه کشورهای 
غربــی و در راس آن آمریــکا، بارها و بارها ثابــت کردند که بدعهد 
هســتند و طبیعتا این چیزی اســت که مردم درک کردند ولی آنچه 
مسلم است منافع مردم ایران در چهارچوب مصالح کلی نظام بررسی 

خواهد شد.
تسریع توسعه منطقه چابهار از موضوعات اولویت دار و مدنظر دولت 

است
مهاجرانــی در خصوص بندر چابهار گفت: چابهــار به عنوان محور 
کلیدی کریدور شــرق کشــور با کشورهای همســایه و کشورهای 
شمالی و شرق مدنظر است و به عنوان یکی از کریدورهای اصلی به 
آن توجه می شود. وی افزود: تمرکز اصلی رئیس جمهور بر پروژه های 
زیرساختی در منطقه از جمله اتمام پروژه راه آهن زاهدان - چابهار 
بوده و در این زمینه و در راســتای توسعه بندر چابهار سازمان بنادر 
و کشــتیرانی و وزارت راه و شهرســازی در حال مذاکره و تعامل با 
دولت هند هستند. سخنگوی دولت بیان کرد: البته رئیس جمهور در 
نشســت بریکس هم صحبت ها و پیگیری هایی را با مقامات مسئول 
در کشــور هند داشــته اند و موضوع تسریع توســعه منطقه یکی از 

موضوعات اولویت دار و مدنظر دولت است.
  همه تلاش رئيس جمهور تصميم گيری با اطلاع مردم است

مهاجرانی درخصوص مسئله قطعی برق و انتقال پایتخت گفت: یقیناً 
قرار نیست که مردم غافلگیر شــوند و به فرمایش شما شب بخوابند 
صبح بیدار شوند و ببینند اتفاقی افتاده است. رئیس جمهور بر عهدی 
که بستند هستند و همه تاششان بر این است که بین تصمیم سخت 

و انتخاب بد، تصمیم سخت را داشته باشند اما قطعاً با اطاع مردم.
رئیس جمهور بر عهدی که با مردم بسته اند به شدت پایبند هستند

وی افزود: تأکید می کنم کــه یکی از موضوعات خیلی مهم از جمله 
موضوع برق موضوعی اســت البته فراموش نکنیم که اگر برق صنعت 
مکرراً قطع شود کاهش تولید را به دنبال خواهد داشت، کاهش تولید 
قاعدتاً کاهش عواید دولت مانند مالیات و افزایش بیکاری را به دنبال 
خواهد داشــت از این رو باید این چرخه را درســت تبیین کنیم. این 
نکتــه را تأکید کنم رئیس جمهور بر عهدی که با مردم بســته اند به 
شــدت پایبند هســتند و معتقدند باید با مردم حرکت کرد نه لزوماً 
بر مردم. ســخنگوی دولت درخصوص انتقال پایتخت بیان کرد: این 
موضوع جدیدی نیســت مدت هاســت در حال مطرح شدن است اما 
طبیعتــاً چنین کار بزرگی نیــاز به کار کارشناســی دارد و کارهای 
کارشناسی از جمله در ناترازی ها که یکی از آنها ناترازی برق است که 
باعث قطع برق اســت و خوب است که درخصوص این نکات صحبت 
کنیم. مهاجرانی تصریح کرد: اگر ما مسائل را خوب باز نکنیم و فقط 
درباره معلول صحبت کنیم اتفاق خوبی نمی افتد بهتر اســت علت را 
بررســی کنیم، ناترازی برق است که باعث قطع برق می شود مشکل 
فشــردگی در پایتخت و ناایمن بودن به جهت زلزله موضوع جابجایی 
را مطرح می کند، اما تمام این موضوعات در حال کار کارشناسی است 

که بتوانیم بهترین عملکرد را برای مردم داشته باشیم.
 فرآیند فيلترینگ در حال طی شدن است

 مهاجرانی با تأکید بر اینکه ریشه فیلترینگ صیانت است، گفت: ۸۵ درصد 
از مردم از فیلترشکن استفاده می کنند و گردش مالی خرید و فروش 

فیلترشکن ها ۲۰ همت است.
ســخنگوی دولت تأکید کرد: این اعداد بــه تنهایی به لزوم بازنگری 
در فرآیند مسدودســازی صحه می گذارد. رفع فیلترینگ از وعده های 
انتخاباتی پزشــکیان بوده و در نشست سران قوا نیز مذاکرات خوبی 
صورت گرفته و در جلســه شورای عالی فضای مجازی نیز موضوع به 

یک کارگروه ویژه سپرده شده است.
وی افزود: طبیعی است که مقاومت هایی وجود دارد و برخی از منظر 
کارشناسی خود به مسئله نگاه کنند و قرار هم نیست که همه همفکر 
باشــند، هنگامی که از گفت وگو صحبت می کنیم معنای آن پذیرش 
نظرهای مخالف اســت ولی آن چیزی که مهم اجماعی اســت شکل 
گرفته است. فرآیند رفع فیلترینگ در حال طی شدن است و امیدوار 

هستیم که به زودی خبرهای خوشی به مردم بدهیم.
 دولت برنامه ای برای قطع یارانه نقدی ندارد

مهاجرانی با تأکید بر اینکه مردم نگران تأمین منابع یارانه ها نباشند، 
گفت: بالغ بر ۱۷ میلیون خانوار یارانه دریافت می کنند و این موضوع به 
 جهت طولانی بودن فرآیند از تأمین منابع تا واریز با تاخیر مواجه شد.

وی افــزود: امیدوارم که با برنامه ریزی خوبی کــه همکاران ما انجام 
می دهند دیگر شاهد این موضوع نباشیم. 

سخنگویدولت:

تهدید ایران، رویکردی شکست خورده است
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رئیسستادکلنیروهایمسلح:

پاسخی ورای تصورات به تجاوز اخير رژیم صهيونيستی می دهيم
ايســنا- محمــد باقــری، رئیس ســتاد کل 
نیروهای مسلح با اشاره به اینکه صهیونیست ها 
خطوط قرمــز جمهوری اســامی را رد کردند، 
تصریح کــرد: جمهوری اســامی ایران هیچگاه 
 تعــرض بــه خــاک خــود را بــر نمی تابــد و
بی پاسخ نمی گذارد و پاسخ به تجاوز اخیر اسرائیل 
 نیز ورای تصورات ســران ایــن رژیم طرح ریزی 

شده است.
باقری در جمع فرماندهان عالی نیروهای مسلح 
به اســتیصال و درماندگی ایــن روزهای رژیم 
صهیونیستی در دو جبهه غزه و جنوب لبنان اشاره 
 کرد و گفت: ارتش رژیم صهیونیستی علی رغم
همه جنایاتی که علیــه غیرنظامیان در لبنان و 
نــوار غزه انجام داده، نتوانســته به هیچ کدام از 
اهداف اعامی خود برســد. از این رو با حمایت و 
همراهی همه جانبه ی نظامی و سیاسی آمریکای 
جنایتکار و متحدانش با هدف گســترش جنگ 
و اخال در امنیت منطقه و در ســایه خواب و 
سکوت مرگبار مجامع به اصطاح حقوق بشری 
با قلدری و زیر پا گذاشــتن تمام قوانین و قواعد 

بین المللی به نسل کشــی وحشیانه  ملت بی پناه 
فلســطین و مردم لبنان پرداخته و بسیاری را از 

خانه و کاشانه آواره کرده است.
وی ادامــه داد: مهمترین هدف آنها از جنگ در 

لبنان، رویای تثبیت امنیت شمال سرزمین های 
اشغالی و بازگرداندن سکنه این مناطق بود، که 
این امر نه تنها محقق نشده، بلکه با ناامنی های 
 گسترده در شهرهای بزرگی مثل حیفا و تل آویو 

هم روبروست.
باقری افزود: ارتش رژیم صهیونیستی مهمترین 
هدف از حمله به نوار غزه را آزادســازی اســرا 
 اعام کرده بود؛ اما اینک پس از گذشت ۱۴ ماه 
از عملیــات طوفان الاقصی نه تنها نتوانســتند 
حتی نشــانی از محل نگهداری این اســرا پیدا 
کننــد، بلکه بعد از چند ماه جنــگ تمام عیار، 
نخســت وزیر این رژیم مجبور شد برای آزادی 

اسرای شان جایزه اعام کند.
رئیــس ســتاد کل نیروهای مســلح همچنین 
دربــاره تجاوز اخیر این رژیم به کشــورمان که 
به شــهادت چهار نفر از نیروهای پدافند هوایی 
ارتــش انجامید، تصریح کرد: صهیونیســت ها با 
این اقدام خطوط قرمز جمهوری اســامی را رد 
کردند، اما بدانند که نیروهای مســلح جمهوری 
اسامی ایران مبتنی بر اخاق و آموزه های دینی 
و بر اساس قوانین بین المللی در راستای دفاع از 
تمامیت ارضی به دور از تعللّ و تعجیل و با دقت 
و درایت و در زمان مناسب پاسخ پشیمان کننده 

و متفاوتی را به متجاوزین خواهد داد.

رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح با اشاره به دو 
عملیات وعده صادق، تصریح کرد: همانطور که 
این دو عملیات به لحاظ تاکتیک و شکل اجرا و 
حتی نوع تسلیحات بکار رفته در آنها با یکدیگر 
متفاوت بود، پاســخ به تجاوز اخیر اسرائیل نیز 
ورای تصورات ســران این رژیم طرح ریزی شده 

است.
باقری خاطرنشــان کرد: نیروهای مســلح ایران 
سال هاست که دکترین دفاعی خود را بر مبنای 
پاســخ کوبنده، بازدارنده و در زمان مقتضی به 
بالاترین سطح تهدیدات دشمنان طراحی کرده 

است.
رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح تأکید کرد: 
همانطــور که فرمانده معظــم کل قوا فرمودند، 
فرماندهان نظامی و مســئولان سیاســی ما در 
تعیین شکل و زمان این پاسخ نه تعلل خواهند 
کرد و نه شــتاب زده خواهند شد، اما یک اصل 
در این میان تغییر ناپذیر است و آن اینکه رژیم 
اســرائیل حتماً بهای ســنگین تعدی به خاک 

مقدس ایران را خواهد پرداخت.

درتماستلفنیبانمايندهويژهوزيرخارجه
درمنطقهغربآسیامطرحشد؛

 تأکيد عراقچی بر حمایت همه جانبه ایران 
از مردم، دولت و مقاومت لبنان

دســتگاه  رئیــس  ايرنــا- 
دیپلماســی در تماس تلفنی با 
خارجه  امور  وزیر  ویژه  نماینده 
در منطقه غرب آسیا بر حمایت 
همه جانبه ایران از مردم، دولت 

و مقاومت لبنان تأکید کرد.
شــیبانی،  رئوف  محمدرضــا   
نماینــده ویــژه وزیــر امــور 
غــرب  منطقــه  در  خارجــه 

آســیا در  تمــاس تلفنی با ســید عباس عراقچی گزارشــی از آخرین 
تحــولات مربوط بــه تاش ها بــرای توقف تجاوز رژیم صهیونیســتی 
بــه لبنان و برقــراری آتش بس را بــه وی ارائه کرد. شــیبانی که از 
روزهای نخســتین شروع تجاوز رژیم صهیونیســتی به لبنان و پس از 
جراحت ســفیر ایران در بیروت، از ســوی وزیر امــور خارجه مکلف به 
حضــور در لبنان و تــاش جهت توقف حمــات از طریق رایزنی های 
نزدیک دیپلماتیک با دولت لبنان و دیگر جهات ذیربط شــده اســت، 
اقدامات و مشــورت های انجام شــده خود با مقامات لبنانی و برخی از 
 ســفرای خارجی مقیم بیروت را به اطاع وزیر امور خارجه کشــورمان
رســاند. عراقچی با اشــاره به اســتمرار پایداری جبهه مقاومت به ویژه 
مقاومــت مردم لبنان در هفته های اخیــر در مواجهه با حمات ارتش 
رژیم اشغالگر و تقدیر از رشادت های مجاهدین در جنوب لبنان، مراتب 
حمایت و ایســتادگی همه جانبه کشــورمان در کنار مــردم، دولت و 

مقاومت شرافتمندانه لبنان را مورد تأکید قرار داد.

تسنیم- محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای 
اسامی  در جریان رســیدگی به گزارش کمیسیون 
انرژی درخصوص قطعی برق در فصل سرد و تأمین 
ســوخت نیروگاه هــای حرارتی کشــور، خطاب به 
نخبگان کشور، نمایندگان مجلس و دولتی ها با بیان 
اینکــه برای حل ناترازی انرژی باید چاره اندیشــی 
اساســی کنیم، گفت: در حال حاضر وزارت نیرو و 
نفت دو وظیفه در این خصوص دارند، نخست اینکه 
انرژی پایــدار را برای مصرف تأمیــن کنند.وی  با 
اشــاره به دومین وظیفه مهم وزارتخانه های نفت و 
نیــرو در حوزه ناترازی انــرژی، گفت: در وهله دوم 
باید بدانیم که نفت و گاز و فراورده ها در حوزه انرژی 
مهمترین پیشــران های اقتصادی ما هستند و ما در 
این زمینه تولیدی انجام نمی دهیم چرا که آنها انفال 
خدادادی هســتند و ما فقط باید به بهترین شــکل 
ممکن از آن اســتفاده کنیم؛ از این رو وظیفه دوم 
این وزارتخان ها ایجاد ارزش افزوده و تضمین رشــد 
اقتصادی کشــور بوده و باید GDP)تولید ناخالص 

داخلی( را بالا ببرند.
  تابستان امسال بيش از 15 هزار مگاوات ناترازی 

در مصرف انرژی داشتيم
قالیباف همچنین با بیان اینکه انرژی از فرصت های 
بزرگ کشــور اســت اما ببینید که امــروز در چه 
شــرایطی قرار داریم، عنوان کرد: تابســتان امسال 
بیش از ۱۵ هــزار مگاوات ناترازی در مصرف انرژی 
داشــتیم و گزارش مرکز پژوهش هــای مجلس در 
ایــن خصــوص نشــان داد صنایع ما در تابســتان 
امســال۱/۵درصد در تولیــد و در نتیجه در رشــد 
اقتصادی خود افت داشــتند که به معنای خسارت 
 هم به تولیدکننده و هم به دولت است که نمی تواند
از محل ســود آنها مالیــات دریافت کنــد لذا هم 

تولیدکننده و هم دولت زمین خورد.
 رئیس مجلس با اشاره به حوزه گاز خاطرنشان کرد: 

در حــوزه گاز در زمســتان ۱۴۰۲، ما ۲۵۰میلیون 
مترمکعب ناتــرازی انرژی پیــدا کردیم آن هم در 
 شرایطی که صنعت را تعطیل کرده و افت فشار داشتیم.
قالیباف همچنین با اشاره به خسارت های وارده شده 
در عرصه بین المللی گفت: یــک روزی در مواجهه 
با تهدیدات دشــمنان می گفتیم نفت  را روی شــما 
می بندیم و اهــرم تهدید ما بود اما امروز کدام نفت 
را می بندیــم و کدام بــازار را داریم، اگر هم تحریم 
نباشــیم وضعیت تولیدمــان معلوم اســت آیا این 
خسارت نیســت و نباید توجه کنیم؟ در این رابطه 

دولت ها و مجلس مسئول نیستند؟
  مردم همواره نشان دادند که اگر دولتمردان پای 
کار باشند مردم همراهی می کنند و سختی را در 

کوتاه مدت تحمل می کنند
وی افزود: آقای وزیر به این موضوع اشاره داشت که 
 حتی اگر تولید هم داشته باشیم معضل ما حمل و نقل 
اســت لذا موضوعات ما پیچیده تر از آن است که در 
این باره بحث کنیم که مازوت ســوزانده شــود و یا 
نشود؟ البته دوســتان قول دادند با هماهنگی بین 
وزارت نیرو و نفت قطعی برق نداشــته و ســوخت 
را برســانند. رئیس مجلس بیــان کرد: این  وضعیت 
عمــق ناترازی و مشــکات را نشــان می دهد؛ این 
چالــش در عرصــه بین المللــی و در عرصه داخلی 
روشــن اســت لذا باید مجلس، دولت و مردم، عزم 
و اراده ای برای حل این مشــکل داشته باشند البته 
مردم همواره نشــان دادند که اگــر دولتمردان پای 
کار باشــند مردم همراهی می کنند و سختی را در 
کوتــاه مدت تحمل می کنند. باید حداقل در ســال 
اول ۲۰ تا 3۰ درصد مشــکل حل شود. قالیباف در 
توضیح راهکار رفع مشکل ناترازی تصریح کرد: یک 
اشکال نهادی در حوزه بحث انرژی در کشور داریم 
که باید این مشــکل نهادی را حل کنیم؛ باید مرکز 
پژوهش های مجلس، دولت و مجلس با اســتفاده از 

نظرات کارشناسی نخبگان جامعه، به طور اساسی به 
ایــن بحث نهادی توجه کرده و بپذیریم بین این دو 
تا وزارتخانه تعارض منافــع وجود دارد و آنقدر این 
دو وزارت خانه توســعه پیدا کرده که هماهنگی آن 
دیگر دست مدیران ارشد و مسئولان عالی وزارتخانه 
نیســت. وی افزود: روزانه بین ۲۵ تــا 3۰ میلیون 
لیتر فرآورده از کشــور قاچاق می شود؛ تردید نکنید 
این قاچاق ســازماندهی شده است و مراکز تولید و 
مصرف کننده های اصلــی اولین تهیه کننده های این 
قاچاق هســتند. این حرف را با اطاع بیان می کنیم 
پس آیا نباید چاره اندیشی کرد؟ مهم این است که 

مسئله را به رسمیت بشناسیم. 
  قاچاق روزانه 30 ميليون ليتر سوخت سازماندهی 

شده است
محمدباقــر قالیباف همچنین در جریان رســیدگی 
به گزارش کمیســیون انرژی درخصوص قطعی برق 
در فصل سرد و تأمین سوخت نیروگاه های حرارتی 
کشور، خطاب به نخبگان کشور، نمایندگان مجلس 
و دولتی ها با بیان اینکه برای حل ناترازی انرژی باید 
چاره اندیشی اساســی کنیم، گفت: در حال حاضر 
وزارت نیرو و نفت دو وظیفه در این خصوص دارند، 
نخســت اینکه انرژی پایدار را بــرای مصرف تأمین 

کنند. 
وی با اشــاره به دومین وظیفه مهم وزارتخانه های 
نفــت و نیرو در حوزه ناترازی انرژی، گفت: در وهله 
دوم باید بدانیم که نفت و گاز و فراورده ها در حوزه 
انرژی مهمترین پیشران های اقتصادی ما هستند و 
مــا در این زمینه تولیدی انجــام نمی دهیم چرا که 
آنها انفال خدادادی هستند و ما فقط باید به بهترین 
شــکل ممکن از آن استفاده کنیم؛ از این رو وظیفه 
دوم ایــن وزارتخانه ها ایجاد ارزش افزوده و تضمین 
رشــد اقتصادی کشــور بوده و بایــد GDP)تولید 

ناخالص داخلی( را بالا ببرند.

فارس- رحیم زارع، ســخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه با 
بیان اینکه برای واردات خودرو 3 میلیارد یورو بودجه مصوب 
کردیم، گفــت: از مازاد درآمد واردات خودرو 3۰۰۰ میلیارد 
تومان در راســتای تسهیل خدمت رســانی به دانش آموزان 

هزینه شود.
رحیم زارع آخرین مصوبات این کمیســیون را تشریح کرد.
وی دربــاره میزان تغییر ســقف بودجه در مجلس شــورای 
اسامی، گفت: به صورت طبیعی و از نظر رقمی  بودجه نهایتا 
در مجلس حــدود ۲ تا 3 درصد تغییــر کمی خواهد کرد و 
ما شــاکله بودجه را تغییر ندادیم. ما سعی کردیم بودجه را 
براســاس واقعیت ها ببندیم. تورم یکی از علل اصلی کسری 

بودجه است. زارع درباره تسهیات تکلیفی، گفت: با نشست با کارشناسان بانک مرکزی میزان وام های قرض الحسنه 
را مشخص کردیم.نماینده آباده در مجلس شورای اسامی  بیان کرد: امسال دولت کسری بودجه داشت و پروژه های 
عمرانی آســیب دید. میزان فروش نفت در بودجه واقعی دیده شــده اســت. ۱۷۰۰ حکم در برنامه هفتم آمده که 

تحقق این همه حکم کار سختی است.
650 ميليون پاداش پایان خدمت کارکنان دولت 

وی اعام کرد: پاداش پایان خدمت کارکنان دولت و دستگاه های اجرایی در سال آینده ۶۵۰ میلیون تومان حقوق 
 خواهد بود.سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ گفت: ضریب افزایش حقوق بازنشستگان ۲۰درصد

به اضافه اجرای همسان سازی حقوق تصویب شد. حداقل حقوق کارکنان شاغل دولت ۱3میلیون و حداقل حقوق 
بازنشستگان ۱۱ میلیون و ۷۰۰ هزار تومان تعیین شد.وی بیان کرد: از مازاد درآمد واردات خودرو 3۰۰۰ میلیارد 
تومان در راستای تسهیل خدمت رسانی به دانش آموزان هزینه شود.وام فرزندآوری ۱۰درصد افزایش می یابدزارع 
اظهــار کــرد: تا ۲۵ میلیون تومان درآمد از مالیات معاف شــد. درآمدهای بالاتــر از ۶۶ میلیون تومان 3۰ درصد 
مالیات پرداخت خواهند کرد. وام ازدواج برای زوج های زیر ۲۵ ســال 3۰۰ میلیون و برای زوج های زیر ۲3 ســال 
3۵۰ میلیون خواهد بود. رقم های تسهیات تکلیفی را برای کسب و کار و وام ازدواج تعیین کردیم. همچنین وام 
فرزندآوری ۱۰ درصد افزایش می یابد. به طور مثال، فرزند اول ۴۰ میلیون تومان در سال قبل بود که در سال آینده 
۴۴ میلیون تومان می شــود.۱۱ میلیارد یورو ارز ترجیحی برای خرید کالاهای اساســیوی گفت: مبلغ ۱۱ میلیارد 
یورو ارز ترجیحی برای خرید کالاهای اساسی تعیین شده است. ۵/3۷ درصد از بودجه کشور مربوط به نفت و گاز 

است. ۴۸ درصد از درآمد نفت و گاز سهم صندوق توسعه ملی خواهد بود.
افزایش حقوق سربازان حداقل ۲۰ درصد خواهد بودزارع افزود: درآمدهای جدیدی در مالیات خواهیم داشت. برای 
واردات خودرو 3 میلیارد یورو بودجه مصوب کردیم. دولت بر اســاس منابعی که جمع بندی خواهیم کرد، دولت 
مصارفــش را در جــدول خواهد آورد.کاهش هزینه های غیرضرور در نوبت عصر طی الحاقیه تصویب خواهد شــد. 
 افزایش حقوق سربازان حداقل ۲۰ درصد خواهد بود.وی تصریح کرد: ارز ترجیحی دارو سال گذشته ۴۲۰۰ تومان 
بود اما امســال 3۸۵۰۰ تومــان خواهد بود.نماینده مردم آباده در مجلس تأکید کــرد: کمک هزینه عائله مندی و 
حق اولاد با ضریب 3 هزار و ۶۲۵ و ۲ هزار و ۹۶۷ تعیین شــد و برای ســایر معادل امتیاز مذکور در نظر گرفته 
شد.سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۴ افزود: کمیسیون مصوب کرد کمک هزینه ماهیانه به جانبازان، 
آزادگان و رزمندگان معســر غیرحالت اشتغال و فاقد شــغل و درآمد و معلولان خیلی شدید با انجام آزمون وسع، 
کمک معیشــتی ماهیانه پرداخت شود.امســال اولین نظارت ما بر بودجه شرکت های دولتی عملی خواهد شدوی 
گفت: امسال اولین نظارت ما بر بودجه شرکت های دولتی عملی خواهد شد.هر چیزی که در ردیف های بودجه سال 
آینده بیاید شفاف خواهد بود.برخی اوقات فعالیت های درونی شفاف نیست و نحوه نظارت درونی باید تقویت شود. 

سخنگویکمیسیونتلفیقبودجه:

برای واردات خودرو ۳ میلیارد یورو بودجه 
مصوب شد

رئیسمجلسشورایاسلامی:

قاچاق روزانه ۳۰ میلیون لیتر سوخت سازماندهی شده است



ســعید مصفا، مدیر عامل منطقه ویژه اقتصادی شیراز گفت: 
بی شــک تعامل و حمایت دادگستری اســتان از پروژه های 
اقتصادی و توســعه گرا منجر به توســعه و رونق اقتصادی و 

پیشرفت پروژه های اقتصادی استان خواهد شد. 
مصفا در دیدار با حجت الاســام و المسلمین رجایی نسب، 
ضمن تبریک انتصاب وی به عنوان ریاســت کل دادگستری 
فارس حضور ایشــان را منشــاء خیر و برکت برای اســتان 

برشمرد. 
وی با بیان اینکه منطقه ویژه اقتصادی شــیراز در سه سایت 
منفصل صنعتی، سامت و دانشگاهی فعالیت می کند، ادامه 
داد: شهرک صنعتی پارس)غیر دولتی( و دهکده لجستیک از 

پروژه های مهم این منطقه به شمار می رود. 

مصفا با بر شــمردن ویژگی های منحصر به فرد منطقه ویژه 
اقتصادی شیراز، افزود: وجود معافیت های مالیاتی و گمرکی 
برای واردات محصولات توســط صنعتگران و سرمایه گذاران 
و نزدیکی به فرودگاه بین المللی و .... باعث شــده تا شــرایط 
جهت ســرمایه گذاری برای متقاضیان سرمایه گذاری و تولید 

در منطقه ویژه اقتصادی شیراز تسهیل و روان شود. 
مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی شیراز در ادامه با بیان اینکه 
ابَرَپروژه شهر بین المللی سامت شیراز سایت دوم منطقه ویژه 
اقتصادی شیراز به شمار می رود، گفت: شهر سامت شیراز در 
زمینی به مساحت یکهزار هکتار واقع شده است که عملیات 
 عمرانی فاز نخســت آن در زمینی به مســاحت 110 هکتار
شــروع شده است. این منطقه می تواند اتفاقات مناسبی را در 

حوزه سامت در کشور و استان فارس رقم بزند. 
مصفا با اشــاره به اینکه توســعه ترانزیــت کالا از مهم ترین 
اقداماتی اســت که در کشــور در حال انجام است، ادامه داد: 
توسعه ترانزیت به عنوان یکی از الزامات مهم توسعه اقتصادی 
که راه اندازی این بخش باعث اتصال به حاشیه خلیج فارس و 
در نهایت منجر به ایجاد ارتباط به دریا می شــود. وی با بیان 
اینکه مقرر شــده که بخش خصوصی بــه موضوع راه اندازی 
دهکده لجســتیک ورود کند، خاطرنشــان کرد: مســئولیت 
دهکده لجســتیک به عنوان بندر خشک در شیراز به منطقه 
ویژه اقتصادی شیراز سپرده شد که با حمایت مسئولان استان 
و نمایندگان در مجلس شــورای اســامی مجوزات لازم اخذ 
شده اســت؛ این پروژه یکی از بزرگترین پروژه های پیشران 

توسعه استان فارس به شمار می رود. مدیرعامل منطقه ویژه 
اقتصادی شــیراز در ادامه با اشــاره به ظرفیت ها و پتانسیل 
پروژه شــهر دانشــگاهی به عنوان یکی دیگر از ســایت های 
منفصل ایــن منطقه گفت: قطعاً راه اندازی و احداث شــهر 
ویژه دانشگاهی از مهاجرت نخبگان جلوگیری خواهد کرد و 
تحقق این پروژه بســیار کلیدی می تواند سبب بازگشت افراد 

و نخبگان از دیگر کشورها شود.

مدیر روابط عمومی   و آموزش همگانی آبفا شیراز خبر داد:
 برگزاری شانزدهمین جشنواره ملی 

»نخستین واژه آب« در آبفا شیراز

ملــی  جشــنواره  دوره  شــانزدهمین 
»نخســتین واژه آب« در تالار آب منطقه 
یک شــرکت آب و فاضاب شیراز برگزار 
شــد. بــرای دانش آمــوزان کاس اول، 
»آب« به عنوان نخســتین واژه ای است 
که خواندن و نوشتن آن را فرا می گیرند، 
بــر همین اســاس در این جشــنواره با 
رویکرد ترویج فرهنگ بهینه مصرف آب، 
برنامه هــای متنوع فرهنگی و آموزشــی 

برای دانش آموزان و والدین اجرا شــد. محمد امین آبادیان، مدیر روابط 
عمومی   و آموزش همگانی آبفا شــیراز در این جشنواره گفت: مدرسه به 
عنوان یک مــکان مقدس، بهترین فرصت بــرای نهادینه کردن فرهنگ 

صحیح مصرف آب در کودکان است. 
آبادیان تصریح کرد: دانش آموزان به عنوان سفیرانی شایسته برای مصرف 

بهینه آب می توانند در خانواده ها نیز نقشی انکارناپذیر ایفا کنند. 
وی همچنین ابراز داشــت: در کنار جایگاه ویــژه و ممتاز معلم و مربی، 
خانواده نیز تأثیر اساسی و برجسته ای دارد؛ اگر ارتباط مفهومی   و کاربردی 
درستی بین مثلث خانواده، معلم و دانش آموز حاکم باشد، بی تردید شاهد 
بهینه ســازی مصرف آب در همه زمینه ها خواهیم بود. از دیگر برنامه های 
اجرا شده در این مراسم با موضوع صرفه جویی در مصرف آب، می توان به 

برگزاری مسابقه و اهدای جوایز به دانش آموزان اشاره کرد.

شهردار منطقه یازده شیراز تأکید کرد:
  خدمت رسانی جهادی و بسیج وار 

با تشکیل میزهای خدمت

دیــدار چهره بــه چهره 
سلســله  مردمــی  و 
خدمت  میز  نشست های 
در منطقــه 11 همزمان 
با هفته پرافتخار بسیج و 
در ادامه نشست های میز 
کوی  در  اینبــار  خدمت 
وحدت ســرداران شهید 
همــراه با تشــییع پیکر 

پاک شهید گمنام و اقامه نماز جماعت برگزار شد.
میز خدمتی با حضور ســید ابراهیم حسینی، رئیس شورای اسامی شهر 
شــیراز، بهزاد پرنیان، شهردار منطقه 11 شیراز، عباس قره خانی، فرمانده 
ناحیــه مقاومت بســیج احمد ابن موســی)ع(، برزگــر، رئیس کانتری 

۲۲آزادگان، معاونین و مدیران منطقه 11 و اهالی این کوی برگزار شد.
 سید ابراهیم حسینی ضمن شنیدن درخواست های مردمی   و بررسی تک تک 
درخواست ها عنوان کرد: بسیاری از درخواست های مردمی  مربوط به حوزه 
شــهرداری است و قطعاً به تک تک آنها رســیدگی می شود و ضمن این 
جلسه بسیاری راه حل ها برنامه ریزی شد و به زودی همشهریان به جواب 

درخواست های خود خواهند رسید. 
وی با بیان اینکه بســیاری درخواســت ها مربوط به سایر دستگاه هاست، 
گفت: با توجه به اینکه برخی موارد مربوط به دســتگاه های خدمت رسان 
دیگر است درخواست های مکتوب را برای حل مشکل به دستگاه مربوطه 
ارســال خواهیم کرد و همچنین نتیجه رســیدگی به ساکنان این کوی 

ارسال خواهد شد. 
بهزاد پرنیان نیز با رســیدگی و انتقال درخواســت ها بــه واحد مربوطه 
جهت بررســی و اجرا عنــوان کرد: در این هفته که مزین به نام بســیج 
 نامگذاری شده است، افتخار داریم که در خدمت رسانی جهادی و بسیج وار 
با تشــکیل میزهای خدمت و حضــور در بین شــهروندان از نزدیک به 
رســیدگی درخواست های ایشــان پرداخته و به خدمت رسانی به صورت 
جهادی تسریع بخشیم. قابل ذکر است این میز خدمت نسبت به سلسله 
نشســت های دیگر تفاوت بسیار داشته که مهمترین آن حضور پیکر پاک 
شــهید گمنام در مجلس بود که زینت بخش مجلس شد و معنویت صد 
 چندانی به این محفلِ خدمت رسانی داد.  عباس قره خانی نیز با روایت گری 
و بیان خدمات جهادگرانه ناحیه احمد ابن موســی)ع( هفته بسیج را به 

بسیجیان پیرو خط رهبری تبریک گفت. 

همایش هوش مصنوعی
در آموزش و پرورش استثنایی برگزار شد

همایش هوش مصنوعی و کاربردهای آن در آموزش و پرورش اســتثنایی 
به همت شورای فضای مجازی و هئیت اندیشه ورز هوش مصنوعی استان 

فارس برگزار شد. 
در این همایش که با حضور 190 نفر از مدیران مدارس اســتثنایی فارس 
و معلمان این مدارس برگزار شد، مدرسان در بخش های مختلف به بیان 
کارکردهای متنــوع هوش مصنوعی در حوزه آمــوزش به دانش آموزان 

استثنایی و نیازمند آموزش ویژه پرداختند.
مدرســین این همایش آموزشــی با اشــاره به ابزارهای گوناگون هوش 
مصنوعی، موضوع نیازســنجی کودکان استثنایی را از جمله کارکردهای 

مهم هوش مصنوعی معرفی کردند.
همچنین در این همایش موضوع دستیاری هوش مصنوعی در موضوعاتی 
ماننــد طراحی محیط آموزشــی و ورزش و مســائل پرورشــی کودکان 
اســتثنایی مورد بحث و بررسی قرار گرفت. قابلیت های واقعیت مجازی و 
واقعیت افزوده و کارکرد آنها در زمینه آموزش دانش آموزان استثنایی از 
دیگر موضوعاتی بود که در این همایش آموزشی مورد بحث قرار گرفت.

گفتنی اســت در این همایش که با حضور ایزدپناه، جانشین استاندار در 
شــورای فضای مجازی، فاضلی، دبیر شــورای فضای مجازی و قهرمانی، 
 مســئول هئیت اندیشــه ورز هوش مصنوعی اســتان فارس برگزار شد
۲هزار نفر از مدیران و معلمان مدارس اســتثنایی استان به صورت آناین 

در همایش شرکت داشتند.

مدیرکل سیاسی انتخابات وتقسیمات کشوری استانداری 
فارس:

بسیج و بسیجی الگویی موفق
 برای نسل امروز و فردای ما است

مدیرکل سیاسی انتخابات وتقسیمات کشــوری استانداری فارس گفت: 
بسیج و بسیجی الگویی موفق برای نسل امروز و فردای ما است.

 مدیرکل سیاسی انتخابات و تقسیمات کشوری استانداری فارس و سایر 
کارشناسان اداره کل به مناسبت هفته بسیج به زیارت شهید خوشنام در 
استانداری رفتند و دقایقی با حضور در کنار این شهید عزیز، هفته بسیج 

را گرامی  داشتند.
در ایــن برنامه محمدرضایی، مدیرکل سیاســی انتخابات و تقســیمات 
کشــوری اســتانداری فارس گفت: ایســتادگی امروز ملت های مختلف 
علیه سیاســت صهیونیستی اســتکبار جهانی، ناشی از گسترش فرهنگ 
بســیجی است که هر روز بالنده تر از گذشــته به پیش می رود و توفیق 
امروز و فردای ما در بســیجی بودن و بســیجی ماندن اســت که بتوانیم 
در این لشــکر مخلص الهی با قدرت ادامه مســیر دهیــم. وی در ادامه 
گفت: فرهنگ عاشورایی بســیج خار چشم دشمنان انقاب اسامی  است 
که فریاد ملت های آزاده را علیه اســتکبار جهانی بلند کرده و زمینه های 
تفکر استکباری را سست  نموده است لذا افتخار امروز و فردای ما مکتب 

عاشورایی بسیج است که بسترساز ظهور خواهد بود.

به یک کارگر ماهر نیازمندیم
گرایش به شغل های کاذب چیست؟

در روزهایی که بســیاری بــه دنبال کار هســتند، برخی از 
کارخانه ها و شــرکت ها بــه دنبال کارگر ماهــر یا حرفه ای 
هســتند. نیروهایی که می تواننــد در نتیجه دیدن دوره های 
تخصصی بعــد از گذارندن دوره دانشــگاهی به مهارت لازم 
برســند اما متاســفانه عدم ثابت شــغلی و حقوق پایین در 
واحدهای صنعتی باعث شــده که کارگران تمایلی به مهارت 

در این بخش ها نداشته باشند. 
از این رو بحث کمبود نیروی کار در واحد های صنعتی بیشتر 
از گذشــته به چشــم می خورد و این موضوع به دلیل تمایل  
نداشــتن کارگران به اشــتغال در واحد های صنعتی به سبب 

دستمزد پایین است.
 چالش کمبود نیروی کار در کشــور از جایی شــروع شــد 
که دســتمزد کارگران توانایی تأمین معاش را نداشــت و هر 
روز قــدرت خرید کارگران کاهش یافت. بحث عدم تناســب 
دســتمزد با نرخ تورم بار ها از سوی کارشناسان هشدار داده 

شد، اما گوش شنوایی برای اصاح آن وجود نداشت.
 در همین راســتا کارگران مجبور شــدند یا مشاغل کاذب را 
برای اشــتغال انتخاب کنند یا در کنار اشتغال خود به سمت 
مشــاغل کاذب بروند. کاهش دســتمزد های کارگران به زیر 
ســطح تورم و عــدم تطابق آن با هزینه هــای زندگی، باعث 
مهاجرت نیروی کار از مشاغل اصلی به سمت مشاغل کاذب 

و دلالی شده است. 
این امر به نوبه خود منجر به کمبود نیروی کار در بخش های 
تولیــدی و خدماتــی و در نتیجه کاهش بهره وری و رشــد 
اقتصادی شــده اســت. حرکت تدریجی کارگران به ســمت 
مشــاغل کاذب و دلالی به دلیل دســتمزد های پایین، باعث 
خواهد شــد که مشــاغل با کمبود نیروی کار مواجه شــوند 
و این خطری اســت که به طور جدی در نظر گرفته نشــده 
اســت. در بحث تعیین دســتمزد کارگران همواره استدلال 
می شــود که افزایش دستمزد ها براساس نرخ تورم که مطابق 
قانون کار اســت، منجر به افزایش نقدینگی و در نتیجه تورم 
خواهد شــد که اثر افزایش دســتمزد ها را خنثی می کند و 

مضرات آن بــر فوایدش غلبــه خواهد کرد. این اســتدلال 
 همواره در تعیین دســتمزد، وزن بیشــتری داشــته است. 
به جز ســال 1۴01 که دســتمزد ها با افزایش ۵۷ درصدی 
مواجه شــد، مبالغی تعیین شــده که بتواند نیاز های ابتدایی 
زندگی روزمره را برای کارگــران تأمین کند. در حال حاضر 
برخی آمار ها حکایــت از این دارد که دلیــل افزایش تعداد 
رانندگان تاکســی های اینترنتی، مشــکات دستمزد است. 
حســین محمدیان، عضــو هئیت نمایندگان اتــاق بازرگانی 
ایران، کمبود نیروی انســانی را بزرگترین چالش کارآفرینان 
ذکــر کرد و افزود: امروز قشــر کارگر به ســبب نرخ حقوقی 
و دستمزدی که توســط حاکمیت تعیین می شود، نمی تواند 
زندگــی خود را تأمین کند بنابراین ترجیح می دهد که واحد 
صنعتی را ترک کرده و در جای دیگری مشغول به کار شوند. 
عضو هئیت نمایندگان اتاق بازرگانی ایران گفت: امروز تعداد 
نیروی انسانی که در »اسنپ« مشغول به فعالیت است، بیشتر 
از نیروی انسانی است که در واحد های صنعتی به کار اشتغال 
دارند که از اختاف حقوق و دســتمزد ها با نرخ تورم نشأت 

می گیــرد. وی اظهار کــرد: البته می توان بــه این افراد حق 
داد، زیرا حقوق ها کفایــت هزینه های زندگی را نمی دهد، از 
سوی دیگر بســیاری از نیرو های انسانی کارآزموده و فنی در 
حال خروج از کشــور هســتند و این یک تهدید برای جامعه 
کارآفرینی و شــرایط سختی اســت که برای آنان در جذب 

نیروی انسانی بوجود آورده است. 
در این شــرایط، گرایش به مشاغل غیررسمی  و عدم اجرای 
درســت قوانین کار، به ویــژه در تعیین حقوق متناســب با 
تورم، چالش های زیادی برای نیروی کار ایجاد کرده اســت؛ 
بنابرایــن ضــرورت دارد، دولت و مجلس بــرای اصاح رویه 
دســتمزد فکری کنند تا شــاید تمایل کارگران تولید بیشتر 
 شــده و بتوانند با رونق تولید بخشــی از مســائل اقتصادی

 را سامان دهند.
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بودجه ۶۴0۷۶ هزار میلیارد ریالی سال 1۴0۴، 
اولین سند دخل و خرج و برنامه مالی یک ساله 
دولت چهاردهــم و اولین بودجه ای اســت که 
مجلس فعلی آن را تصویب کرد. اهمیت بودجه 
سال در بعُد اســتانی مربوط به اختصاص سهم 

استان ها است.
آنطور که در مراســم تودیع و معارفه اســتاندار 
 فارس در ۶ مهرماه به نقل از اســتاندار ســابق،
محمد هادی ایمانیه مطرح شــد، حدود ۵هزار 
پــروژه نیمه تمام در فارس وجــود دارد اکنون 
ایــن چانه زنــی نمایندگان مجلس اســت که 
می تواند ســهم اســتان فــارس از بودجه های 
دولتی را ارتقاء دهد تا بعد از ســال ها بخشــی 
 از پروژه هــای بــر زمیــن مانده تکمیــل و به 

بهره برداری برسد. 
حسینعلی امیری، استاندار فارس درباره اهمیت 
میزان بودجه استان فارس گفته است به سبب 
برداشــت های غیرعلمی از منابع آب، کشاورزی 

و دامداری اســتان با مشــکات زیــادی روبرو 
شــده اســت و از طرفی در بخش صنعت هم، 
برنامه ریزی همگون و متناســب با اقلیم استان 

صورت نپذیرفته است.
وی اقلیم متفاوت و وسعت پهنای فارس را مورد 

توجه قرار داد و تصریح کرد: با توجه به شرایط 
متفاوت اقلیمی فارس نمی توان برای کل استان 
یک نســخه توسعه ای واحد تجویز کرد چرا که 

هر منطقه برنامه خاص خود را می طلبد. 
اســتاندار فــارس بــه وضعیــت اســتان بــه 

نســبت کشــور هم اشــاره کــرد و از اعضای 
کمیســیون های مجلس خواســت پایه بودجه 
 فــارس را متناســب بــا جایــگاه واقعــی آن 

ارتقاء بخشند. 
نماینده ولی فقیه در استان فارس و امام جمعه 
 شهر شیراز در خطبه نماز جمعه خود در آبان ماه 
 گفته بود همه باید به این فکر باشند که بودجه ریزی

عادلانــه و متناســب بــا نیازهای ملی شــکل 
گیرد اما وظیفه نمایندگان دولت در اســتان و 
نماینــدگان ما در مجلس این اســت که از حق 
مردم فارس به خوبی دفاع کنند و نحوی نشود 
که بعد از مدتی بگویند بهره ما از بودجه 1۴0۴ 

خیلی کم شده است. 
ما توقع داریم که مســئولان دولت در اســتان 
یعنی اســتاندار، مســئولان برنامــه و بودجه و 
دیگرانی که باید درخواســت خــود را بدهند و 
جمع بندی کنند به نحوی مطالبه حق اســتان 
فارس را انجام دهند که حق و سهم فارس ضایع 
نشــود.  آیت الله دژکام افزود: نمایندگان مردم 
فــارس در مجلس هم پــای کار بیایند و جدی 

از حق اســتان دفاع کنند و ذهنشان نرود سراغ 
اینکه موردی برای شهرســتان خود بگیرند و با 
یک طرح و پروژه کمی که برای یک شهرســتان 
تصویب می شــود، یک طرح بــزرگ برای همه 

استان از دست می رود. 
امــام جمعه شــیراز گفت: یکــی از پروژه های 
بزرگ ملی در اســتان فارس که باید با جدیت 
پیگیری شود مســئله راه آهن شیراز به بوشهر 
 اســت و ایــن جــز آن خــط گذر جنــوب به 
شــمال و شــمال به جنوب اســت که نه تنها 
بهــره ملی دارد که بهــره بین المللی نیز دارد و 
ســرمایه این طرح را رهبر معظم انقاب اجازه 
فرمودند از صندوق توســعه به حســاب همین 
پروژه بیاید و شــنیده می شود برخی مسئولان 
 در تهــران گفته انــد در اینجــا نمی خواهیــم 
خــرج کنیــم، قانــون دارد و مصــوب شــده 
اســت و چنــد دهــه ایــن اســتان را عقــب 
نشــانده اید و حــالا یک پروژه بــا عنایت رهبر 
 معظم مصوب شــده اســت که نبایــد اینگونه

سر آن بیاورند.

فارس، چشم انتظار بودجه
 حدود 5هزار پروژه بر زمین مانده در استان فارس وجود دارد 

 به مناســبت هفته بسیج و ســالروز تشکیل بسیج مســتضعفین، قائم 
مقام شــهردار شــیراز و فرمانده حوزه مقاومت بسیج شهدای شهرداری 
 با اعضای شــورای حوزه مقاومت بســیج شــهدای شــهرداری دیدار و 

گفت وگو کرد. 
آرش فرج زاده، قائم مقام شــهردار شــیراز بیان داشت: به لطف الهی و 
در نتیجه بصیرت امام راحل )ره( این شــجره طیبه در میهن اسامی   ما 
به ثمر نشســت و این هفته که تحت عنوان هفته بسیج نامگذاری شده، 
بهترین فرصت و مجالی است تا از زحمات و نقش آفرینی های مجاهدانه 

و صادقانه همه بسیجیان سلحشور قدردانی نماییم. 
وی با بیان اینکه بســیجیان به عنــوان گروه های مردمی  با خلوص نیت 
هرچه تمام تاکنون با قدرت و اقتدار در همه عرصه ها حضور داشــته اند، 
گفت: امنیت و صابت کنونی نظام مقدس جمهوری اسامی مرهون خون 
پاک شــهدا و فداکاری ها و جان فشــانی های بسیجیان و همچنین همه 
نیروهای مسلح قهرمان است. قائم مقام شهردار شیراز با بیان اینکه امروز 
فعالیت های جهادی و تفکر بسیجی مدیریت شهری، باعث توسعه و پیشرفت 
کان شهر شیراز شده است، تصریح کرد: با تأسی به تأکیدات رهبر معظم 
انقاب امروز شــهرداری شــیراز به یک بازوی قدرتمند و فعال در جهت 
 خدمت رسانی به مردم در حوزه های مختلف خدماتی، عمرانی و فرهنگی 

تبدیل شده است. 
فرمانده حوزه مقاومت بسیج شهدای شهرداری شیراز در ادامه فرمایشات 
رهبر معظم انقاب در دیدار با هزاران نفر از قشــرهای مختلف بسیجی 
را تشــریح کــرد و اظهار داشــت: تمامی این فرمایشــات مقــام معظم 
رهبری)مدظله العالی( دستور کارهایی است برای ما و همه مسئولان در 

جهت خدمت همه جانبه به مردم. 
این مقام مســئول در شهرداری شــیراز در ادامه به تشــریح بخشی از 
اقدامات حوزه مقاومت بســیج شــهدای شــهرداری پرداخت و با بیان 
اینکه کارهای ابتکاری بســیاری از سوی بسیج شهرداری شیراز صورت 
پذیرفته است، گفت: عاوه بر فعالیت های مختلف در حوزه های آموزش، 
بازدیدهای راهیان پیشــرفت و دیگر فعالیت های کیفی سازی بسیج، در 
حــوزه فرهنگی هم می توان گفت فعالیت فرهنگی نبوده که شــهرداری 

شیراز و بسیج شهرداری در انجام آن نقش نداشته باشد. 
وی یکی از شــاخص ترین این فعالیت هــای فرهنگی را برگزاری رویداد 
مهم دومین کنگره 1۵ هزار شهید استان فارس عنوان کرد و افزود: ایجاد 
ایستگاه های صلواتی و موکب ها در مناسبت های مذهبی نظیر ایام محرم، 

دهه فاطمیه و ... از دیگر فعالیت هایی اســت که شهرداری شیراز و بسیج 
شهرداری در ایام سال اقدام به انجام آنها می کند. 

فرج زاده با بیان اینکه در اربعین حســینی نیــز در نقاط مختلفی چون 
کربا، شــلمچه و ....فعالیت ها و اقدامات خوبی از سوی شهرداری شیراز 
و بسیج شــهرداری صورت گرفته، ادامه داد: در دو سال گذشته تاکنون 
بیش از هــزار میلیارد تومان پروژه محرومیت زدایی در شــهر شــیراز 
تعریــف و اجرایی شــد که پایه گــذاری اصلی این فعالیت ها شــورای 
 اسامی  شــهر، شهرداری و قرارگاه حضرت احمدبن موسی)ع( سپاه بوده
اســت.  فرمانده حوزه مقاومت بسیج شهدای شــهرداری شیراز با بیان 
اینکــه در حوزه جهــاد تبیین نیــز فعالیت های متعددی انجام شــده 
اســت، افزود: تمامی این فعالیت ها باعث شــده تا امروز همه از بســیج 
 شهرداری شیراز به عنوان یک دستگاه بزرگ در حوزه بسیج در کشور و 

استان نام ببرند. 
قائم مقام شــهردار شیراز در پایان با اشــاره به بیانات ارزشمند ولی امر 
مســلمین حضرت امام خامنه ای )مدظله العالی( که فرمودند هریک از 
آحاد قشرهای مختلف جامعه که دارای روحیه حساس مسئولیت و ایمان 
باشد بسیجی است، گفت: بر اساس فرمایشات رهبر معظم انقاب، نتیجه 
می گیریم که بســیجی بودن نشان و عامت نمی خواهد چرا که هرکس 

که قلبش برای خدمت به خلق خداوند سبحان می تپد، بسیجی است. 
آرش فــرج زاده گفــت: مفتخریم که در مجموعه شــهرداری به عنوان 
یک نهاد خدمتگزار حضور داریم و امیدوارم با روحیه بســیجی و تاش 
شــبانه روزی بتوانیم رضایت خداوند متعال و رفاه و آسایش هرچه بیشتر 

شهروندان را فراهم آوریم.

حسین علی امیری، اســتاندار فارس در دیدار با 
ســید محمد علی افشانی، استاندار اسبق فارس 
با بیان اینکه به هیچ عنوان از تحصیل مطالبات 
عمومی   و به حق مردم شــریف استان فارس در 
زمینه های مختلف کوتــاه نخواهیم آمد، گفت: 
مجموعــه مدیریتی فارس در مســیر توســعه 
همه جانبه این اســتان از تمام تجربیات ارزنده 
گذشــته بهره خواهد برد و تاش خواهیم کرد 
بر اســاس نقشــه راه دولت چهاردهم با همدلی 
 و وفــاق فــارس را به جایــگاه شایســته خود 

برسانیم. 
وی بــا تأکیــد بر اینکه اســتان فــارس دارای 
ظرفیت هــای ارزشــمندی در حــوزه منابــع 
انســانی و مدیریتی اســت، افزود: بدون شــک 
 غفلــت از تجربیات گذشــته حرکت در مســیر 
توســعه فارس را با کندی مواجــه خواهد کرد 
و بر همین اســاس از ابتــدای خدمت خود در 
جایــگاه اســتانداری فارس اســتفاده از نظرات 
ســازنده و تجربیــات مدیــران ارشــد ادوار و 
دولت هــای مختلف را ســرلوحه برنامه ریزی و 
اتخاذ تصمیمات خود در اســتان قرار داده ام و 
از مدیران دولت وفاق نیز انتظار دارم این شــیوه 
 مدیریتــی را در مجموعه هــای مدیریتی خود 

دنبال کنند. 

   تجریبات گذشتگان چراغ راه آینده 
نماینده عالی دولت در استان فارس خاطرنشان 
کرد: مدیران و کارکنــان دولت در هر دوره ای 
تاش داشــته اند در مســیر خدمت به مردم و 
توسعه استان حداکثر ظرفیت ها و منابع موجود 
را به کار گیرند و حتمن در این راه با مســائل و 
مشکاتی مواجه شــده اند و به راهکارهایی نیز 
برای تحقق اهداف پیش بینی شــده رسیده اند 
که شناســایی این چالش ها و راهکارها از طریق 
اســتفاده از تجــارب ارزنده گذشــته می تواند 
 موجب روشن تر و هموارتر شدن مسیر خدمت 

در آینده شود. 
امیری در دیدار با غامرضا صحرائیان، استاندار 
دولــت اصاحات در فارس نیز یادآور شــد: اگر 
به دنبال ســاختن آینده ای روشــن و ایده آل 
هســتیم بایــد بتوانیم با گذشــته صلح کنیم و 
از تجربیــات گذشــتگان به خوبی بهــره ببریم 
 و از ایــن تجریبــات به عنوان چــراغ راه آینده 

استفاده کنیم. 
وی بــا تأکید بر این موضوع کــه بهره گیری از 
تجربیات پیشــینیان فرصت ســاختن آینده ای 
روشــن را رقم خواهد زد، بیان داشــت: تقویت 
دستاوردهای مثبت حذف مسائل و مشکات در 
مسیر پیشرفت و شناسایی راه کارهای جدید در 
فعالیتهای مختلف در گرو اســتفاده از تجریبات 

تلخ و شیرین گذشته است. 
شایان ذکر اســت در این دو دیدار سید محمد 
علی افشــانی و غامرضا صحرائیان استانداران 
اســبق فارس با تبریک انتصاب امیری به سمت 
استاندار فارس ضمن آرزوی موفقیت برای وی، 
آمادگی خود را در زمینه انتقال تجربیات دوران 
مدیریت خود در اســتان به مجموعه مدیریتی 

جدید فارس اعام کردند.

قائم مقام شهردار شیراز: 

 فعالیت های جهادی و تفکر بسیجی 
توسعه شیراز را به همراه داشت

استاندار فارس:

مجموعه مدیریتی فارس از تمام تجربیات 
گذشته بهره خواهد برد
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آسیایغربی

اروپا

آمریکایجنوبی

ونزوئلابرایاولینبارقانونمجازاتحامیانتحریمهارا
تصویبمیکند

نیکلاس مادورو، رئیس جمهوری ونزوئلا با توصیف »قانون بولیوار« 
آمریکا به  عنوان »قانون جنگ« علیه کشــورش از تصویب ابتکار 
عملی قانونی بــرای اولین بار و به  منظور مجازات هرگونه حمایت 

ونزوئلایی ها از تحریم ها خبر داد.
رئیس جمهوری ونزوئلا در واکنش به قانون موســوم به »قانون بولیوار« که از سوی 
مجلس نمایندگان آمریکا با هدف تشدید محاصره اقتصادی علیه کاراکاس تصویب 
شد، گفت: این یک قانون جنگ علیه تمام ونزوئلا است، یک قانون بدنام است، من 
آن را قانون زباله نامیده ام، ما آماده ایم که با این قانون مقابله کنیم و آن را در همه 

جنبه هایش شکست دهیم.
در همین راســتا، وی ترویج این قانون توسط رهبران »راست افراطی« یا مخالفان 
در ونزوئــلا را محکوم کرد. مادورو اینکه نام ســیمون بولیــوار، رهبر آزادی بخش 

آمریکای لاتین بر این قانون گذاشته شده است را بدنامی توصیف کرد.
به این ترتیــب، رئیس جمهوری ونزوئلا بر ابتکار »مجلس ملی« این کشــور برای 
تصویــب قانونی بــه منظور مجازات کســانی که از تحریم هــا و محاصره حمایت 

می کنند، تأکید کرد.
مادورو تصریح کــرد: ایجاد قانونی از ونزوئلا، از مهد بولیــوار، قانون آزادی بخش، 
عدالت، که نام آن را به نام قانون آزادی بخش سیمون بولیوار گذاشته اند؛ این قانونِ 
واقعی بولیوار اســت که مجازات های ســنگینی را برای همه ونزوئلایی هایی که در 
اینجا متولد شده اند یا تابعیت ونزوئلایی دارند، تعیین می کند؛ مجازات کسانی که 
از درخواســت ها برای تحریم های کیفری و محاصره علیه کشورشان حمایت و آنها 

را ترویج می کنند.
وی اطمینان داد که این اولین قانونی در ونزوئلا اســت که کســانی که خواســتار 

اقداماتی علیه کشورشان هستند را تحریم می کند.
»وزارت عمومی ونزوئلا« نهاد زیر نظر دادســتان کل این کشور هفته گذشته اعلام 
کرد کــه تحقیقاتی را علیه ماریــا کورینا ماچادو، رهبر مخالفــان دولت به دلیل 

حمایت از »قانون بولیوار« آمریکا آغاز کرده است.
در بیانیه صادر شده از سوی این نهاد آمده است: اظهارات علنی این فرد )ماچادو( 
در خصوص این لایحه تحریک آمیز، وی را به شدت درگیر کرده و به منزله ارتکاب 

جرائم خیانت به کشور و تبانی با کشور های خارجی هستند.
بر اســاس اعلام وزارت عمومی ونزوئلا، این رهبر مخالفان دولت، به اتهام »حمایت 

از قانون مزبور« مورد پیگرد قرار می گیرد.

دلایلپنهانپشتسرپذیرشآتشبسوجوددارد
تسنیم- روزنامه اســرائیل هیوم به نقل از وزیران در کابینه بنیامین نتانیاهو، 
نخســت وزیر رژیم اسرائیل نوشــت که دلایل پیچیده و پنهانی وجود دارد که 
اســرائیل را به ســمت انتخاب توافق آتش بس با لبنان، علی رغم عیب هایی که 

دارد، سوق می دهد.
روز گذشته رسانه های عبری، غربی و لبنانی از آماده شدن توافق آتش بس بین 
لبنان و رژیم اســرائیل خبر دادند و برخی رســانه ها مانند سی ان ان گفتند که 
توافق آماده است و به محض اینکه طرفین یعنی حزب ا... و رژیم اسرائیل با آن 
موافقت کردند، ظرف 36 ســاعت از ســوی ماکرون و بایدن رسماً اعلام خواهد 
شــد. با این حال، این توافق آن گونه که از مواضع اسرائیلی ها مشخص است، به 
مذاق آن ها خوش نیامده اســت و دســتکم نتانیاهو آن ها را از مفاد این توافق 
مطلع نکرده اســت و قرار اســت این توافق در کابینه امنیتی و جنگی به رأی 
گذاشته شود. ایتمار بن گویر، وزیر امنیت داخلی رژیم اسرائیل گفت که جنگ 
در لبنان باید هنگامی به پایان برسد که تل آویو طرف آخر را شکست داده باشد. 
او همچنین، توافق احتمالی و قریب الوقوع با حزب ا.... را »نقش بر آب« خواند و 

گفت که حزب ا... بار دیگر به سمت مسلح شدن خواهد رفت.

کرهشمالیخطوطتأمینبرقدرمرزباکرهجنوبیرا
قطعکرد

 
ایرنا- ارتش ســئول ادعا کرد که کره شــمالی خطوط انتقالی که از ســوی 
کره جنوبی برای عرضه برق به یک مجتمع صنعتی مشــترک در شــهر مرزی 

کائه سونگ نصب شده بود را قطع کرده است.
مقام های کره جنوبی گفتند که نیروهای ارتش این کشور از روز یکشنبه سربازان 
کره شمالی را در حال قطع بخشی از خطوط برق متصل به دکل های انتقال برق 
که در امتداد جاده گیونگی ســاخته بودند، مشاهده کرده اند که به نظر می رسد 
آماده ســازی برای تخریب دکل های انتقال باشــد. لی سونگ جون، سخنگوی 
ستاد مشــترک ارتش کره جنوبی در یک نشست خبری گفت: کره شمالی هنوز 
روی دکل های انتقال کار نکرده اســت. ســربازان کره شمالی خطوط فشار قوی 

قطع شده را که روی زمین افتاده ، روی هم انباشتند.
لی عنوان کرد که نیروهای کره شــمالی خطوط برق متصل به اولین برج انتقال 
واقع در شمال »خط مرزی نظامی« را قطع کردند درحالی که به نظارت بیشتری 
نیاز اســت. کره جنوبی ۴۸ دکل انتقال از جمله ۱۵ دکل در شمال برای تأمین 
برق مجتمع صنعتی کائه ســونگ ساخته اســت. اما تأمین برق از ژوئن ۲۰۲۰ 
متوقف شد؛ زمانی که کره شمالی یک دفتر ارتباط بین کره ای را در این مجتمع 
از بین برد. این اقدام پیونگ یانگ پس از آن انجام شــد که ســئول نتوانست از 
ارســال اعلامیه های تبلیغاتی علیه حکومت کیم جونگ اون از سوی کره جنوبی 
به کره شــمالی جلوگیری کند. لی در پاســخ به این ســؤال که آیا کره شمالی 
خطوط برق را برای بازیافت آنها قطع کرده است یا خیر؟ چنین احتمالی را رد 
نکرد و پاســخ داد که خطوط برق حاوی مقدار زیادی مس هســتند. این اقدام 
اخیر در حالی انجام شــد که کره شــمالی پس از اینکه کیــم جونگ اون رهبر 
این کشــور اواخر سال گذشــته روابط با کره جنوبی را تحت عنوان »دو کشور 
متخاصــم« تعریف کرد، تنش های بین کره ای تشــدید شــده و آثار اتحاد را از 

بین می برد.

بهاجرایحکمدیوانلاههدرخصوصبازداشت
»نتانیاهو«پایبندیم

مهر- آنالنا بربوک، وزیــر امور خارجه آلمان اعلام کرد که کشــورش متعهد 
به اجرای حکم دیوان بین المللی کیفری در خصوص بازداشــت نتانیاهو اســت. 
وزیرخارجه آلمان اعلام کرده است که ممکن است بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر 
رژیم اســرائیل در صورت ســفر به آلمان با خطر بازداشت روبه رو شود. وی که 
در نشســت وزیران امور خارجه گروه هفت )G7( در فیوگی در ایتالیا شــرکت 
کرده بود، گفت: دولت آلمان به قوانین پایبند است، زیرا هیچ کس فراتر از قانون 
 )ICC( نیســت. این اظهارات پس از آن مطرح شد که دیوان کیفری بین المللی
روز پنجشــنبه گذشــته حکم بازداشــت بنیامین نتانیاهو و یوآو گالانت، وزیر 
پیشین جنگ اسرائیل را به اتهام جنایات جنگی و جنایات علیه بشریت در غزه 
صادر کرد. بر اساس قوانین، کشورهای عضو دیوان کیفری بین المللی، از جمله 

آلمان، موظف به اجرای احکام بازداشت صادره از سوی این دادگاه هستند.

»بایدن«بهدنبالتشدیدحداکثریتنشهادرمنطقهاست
مهر- الکساندر بورتنیکوف، رئیس ســرویس امنیت فدرال روسیه )اف اس بی( 
می گوید که هرچند تغییر سیاست خارجی واشنگتن پس از تغییر دولت آمریکا 
غیرمحتمل است، رئیس جمهور فعلی آمریکا همچنان به دنبال تشدید تنش های 
جهانی اســت. رئیس سرویس امنیت فدرال روسیه با اشاره به غیرمحتمل بودن 
تغییر سیاست خارجی آمریکا پس از پیروزی دونالد ترامپ در انتخابات ریاست 
جمهوری ۲۰۲۴ این کشور، گفت که با این حال، جو بایدن، رئیس جمهور فعلی 

این کشور قصد دارد تا تنش های جهانی را به بالاترین سطح برساند.
بورتنیکوف در بیســتمین اجلاس سران نهادهای امنیتی و اطلاعاتی کشورهای 
مستقل مشــترک المنافع در مســکو، گفت: ایجاد تغییرات اساسی در سیاست 
خارجی واشنگتن پس از انتخاب رئیس جمهور جدید آمریکا غیرمحتمل است.

وی افزود: علاوه بر این، این امکان وجود دارد که تیم بایدن به عنوان بخشــی 
از نزاع سیاســی داخلی، برای تشــدید حداکثری تنش ها در منطقه اوراسیا به 
ویژه کشورهای پساشوروی، خاورمیانه و جنوب شرق آسیا که برای آمریکایی ها 

بسیار حائز اهمیت است، تلاش کند.
رئیس ســرویس امنیت فدرال روسیه تأکید کرد: هدف اصلی آنها این است که 
گزینه های دولت بعدی آمریکا را برای حل و فصل مشــکلات فزاینده، پیچیده 
کنــد. به گفته وی، آمریکا، انگلیس و متحدان شــان همچنــان به تلاش برای 
»مداخله فاحش در روابط متحدان ســازمان کشورهای مستقل مشترک المنافع 
)CIS(، مانع تراشــی در رویه های یکپارچه سازی و تضعیف تلاش های مشترک 
برای اطمینان از امنیت و ثبات در سراســر اتحادیه کشورهای مشترک المنافع 

ادامه خواهد داد.«

»بورل«خطاببهاسرائیل:

بهانهایبرایمخالفتباآتشبسوجودندارد،جنگرامتوقفکنید
ایرنا- جوسپ بورل، مسئول سیاست 
خارجــی اتحادیــه اروپــا در واکنش 
بــه گزارش ها درباره پیشــنهاد توافق 
و  آتش بس میان رژیم صهیونیســتی 
حزب ا... لبنان، خطاب به تل آویو گفت 
که بهانه ای برای مخالفت ندارد و باید 

به ادامه درگیری ها خاتمه دهد.
 جوســپ بورل که برای شــرکت در 
اجلاس وزیران امور خارجه گروه هفت 
به ایتالیا ســفر کرده است گفت: هیچ 
بهانــه ای برای عدم اجــرای آتش بس 
وجود ندارد، دست از این دعوا بردارید 

و کشتن مردم را متوقف کنید.
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 
با بیان اینکه توافق پیشنهادی، از تمام 
ضمانت های لازم بــرای تأمین امنیت 
رژیم صهیونیســتی برخوردار است، بر 
لزوم افزایش فشارها روی تل آویو برای 

پذیرش این توافق تأکید کرد.
بورل در حالــی این مطلــب را بیان 
کــرد که بر اســاس گزارش ها، انتظار 
می رود جو بایدن، رئیس جمهورآمریکا 
رئیس جمهــور  مکــرون،  امانوئــل  و 
آینــده  ســاعات  ظــرف  فرانســه، 
 آتش بس میان حزب ا... و اســرائیل را 

اعلام کنند. 
یک مقام آمریکایی روز دوشنبه اعلام 
کرد: آمریکا معتقد اســت توافق آتش 
بس میان اسرائیل و حزب ا... لبنان به 

دست آمده است.
رســانه آمریکایی آکسیوس به نقل از 
یک مقام ارشد آمریکایی روز دوشنبه 
به وقت محلی اعــلام کردند که رژیم 
اســرائیل و لبنان با شرایط آتش بس 
برای پایــان دادن به درگیری موافقت 
کرده اند. این درحالی است که طرفین 

هنوز توافقی را اعلام نکرده اند.

آکســیوس به نقل از مقــام آمریکایی 
گفــت انتظار مــی رود کابینه امنیتی 
اســرائیل این توافــق را تصویب کند. 
این رسانه به نقل از یک مقام اسرائیلی 
تأیید کرد که کابینه این رژیم تشکیل 

جلسه خواهد داد.
ســخنگوی  دوجاریــک،  اســتفان 
ســازمان ملل روز گذشــته، بــا بیان 
 اینکه این نهاد بین المللی در مذاکرات
آتش بــس میان اســرائیل و حزب ا...

لبنان حضور ندارد، اما به طور تلویحی 
از دستیابی به آتش بس استقبال کرد. 

وی افزود: مهم اســت کــه مردم در 
اســرائیل و لبنان بتوانند به خانه های 
خود بازگردند. ما خواهان اجرای کامل 
قطعنامه ۱۷۰۱ هســتیم که شورای 

امنیت آن را تصویب کرده است.
رژیم صهیونیســتی، از هفتــم اکتبر 
جنــگ   )۱۴۰۲ مهــر   ۱۵(  ۲۰۲3
ویرانگری را علیه ســاکنان نوار غزه به 
راه انداخته اســت که بر اثر آن، افزون 
بر ویرانی های عظیم و قحطی مرگبار، 
بیش از هزاران فلســطینی که بیشتر 
آنها زن و کودک هســتند، شــهید و 

زخمی شده اند.
ایــن رژیم پس از تبدیــل نوار غزه به 
یک ویرانــه، حملات گســترده ای را 
علیه مناطق مختلف جنوب لبنان آغاز 
کرده که بــا محکومیت جهانی مواجه 
 است. صهیونیســت ها با تحقیر جامعه

گرفتــن  نادیــده  و  بین المللــی 
قطعنامه های شــورای امنیت سازمان 
ملل متحد برای توقــف فوری جنگ 
و دســتورات دیــوان بیــن المللــی 
جلوگیری  ضرورت  درباره  دادگستری 
از نسل کشی همچنان به جنایات خود 

در این منطقه ادامه می دهند.

سازمانملل

سازمانمللبهاستعمارزداییوتغییراتاساسینیازدارد
مقاله نویس روزنامه گاردین در مطلبی به کوتاهی ســازمان ملل 
در جلوگیری از جان باختن ده ها هزار تن از مردم غزه به دســت 

نیرو های اشغالگر اشاره کرد.
مقاله نویــس روزنامه گاردیــن در مطلبی با اشــاره به کوتاهی ســازمان ملل در 
جلوگیری از جان باختن ده ها هزار تن از مردم غزه به دســت نیرو های اشــغالگر، 
خواهان اصلاحات اساســی در ســازمان ملل، جابجایی آن بــه آفریقای جنوبی و 

مشارکت تمام مردم دنیا در تأمین بودجه آن شد.
یکی از مؤسســین جنبش »بایکوت، عدم سرمایه گذاری و تحریم اسرائیل« در این 
روزنامه چپگرا نوشــت: پس از مدت ها تأخیر و جان باختن ده ها هزار فلســطینی، 
صدور احکام بازداشت طولانی مدت توسط دادگاه کیفری بین المللی علیه بنیامین 

نتانیاهو و یوآو گالانت، در لحظه مناسبی رخ داد.
عمر برغوثی نوشت: تصمیم دادگاه کیفری بین المللی این امید را به همراه دارد که 
فلسطینی ها پس از ســال ها بی تفاوتی مرگبار، شاهد شمه ای از عدالت باشند. این 
تصمیم که سال ها تهدید و قلدری دلهره آور اسرائیل و آمریکا را به چالش می کشد، 

می تواند به بازسازی دستکم بخشی از حاکمیت حقوق بین الملل کمک کند.
به نوشــته این فعال قطری فلســطینی تبار، از میان بســیاری از مواردی که برای 
توقف نسل کشــی در غزه و جلوگیری از تکرار یک غزه دیگر به اصلاح نیاز دارند، 
اســتعمارزدایی از سازمان ملل اســت که در اولویت قرار داشته و بر سر کار آمدن 

دونالد ترامپ انجام آن را بسیار ضروری می سازد.
نویسنده در توضیح مفهوم »استعمار زدایی از سازمان ملل« نوشت: این یک فرآیند 
دگرگون ســازی اســت که دیدگاه های جوامع و ملت های به حاشــیه رانده شده و 
آســیب دیده تر و به ویــژه آنانی که هنوز از میراث اســتعمار رنج بــرده و ناتوان از 
بازپرداخت وام های کلان، توســعه نابرابر و غارت مستقیم منابع طبیعی هستند را 

یکپارچه می سازد.
این فرآیند چندوجهی و طاقت فرســا مســتلزم رسیدگی به مسائلی از قبیل نمود 
واقعاً دموکراتیک و فراگیر آراء ملت ها، حذف حق وتو و اصلاح ســاختار به شــدت 
متورم ســازمان و چابک ســازی و کارآمد کردن آن برای کاهش فساد و وابستگی 
به واشــنگتن و دیگر پایتخت های غربی است. دستمزد ها و پاداش های گزافی که 
بیشــتر کارکنان غربی سازمان ملل دریافت می کنند، می تواند فقر را در کشور های 

کوچک کاهش دهد.
برنده جایزه صلح گاندی افزود: انتقال مقر ســازمان ملل از آمریکا به ســرزمینی 
دموکراتیک تــر و کمتر اقتدارگراتر مانند آفریقای جنوبــی اهمیت فراوانی در این 
فرآیند دارد. نیاز به گفتن نیست که افریقای جنوبی مدینه فاضله نیست، اما به رغم 
مســیر طولانی برای پایان دادن به بی عدالتی اقتصادی و اجتماعی، نماد پیروزی 

بشریت و دموکراسی بر دوران بی رحمانه استعمار غرب و آپارتاید است.
دانش آموخته دانشــگاه تل آویو با پیش بینی کاهش شــدید کمک های آمریکا به 
ســازمان ملل، پیشــنهاد کرد: مالیات سالانه ســازمان ملل از بزرگسالان سراسر 
 جهان بر اســاس ســرانه تولید ناخالص داخلی هر کشور محاسبه و توسط دولت ها 

پرداخت شود.
وی افــزود: ممکن اســت این پیشــنهاد ها ایده آلیســتی و حتــی غیرممکن به 
 نظــر برســند اما در گــذر زمان، بســیاری از تغییــرات با ایده هــای نامتعارف و 
غیرعــادی آغــاز شــدند و پیــش از آنکه بــه منصه ظهور برســند، وقــوع آنها 
 محــال به نظر می رســید. باید پیــش از آنکه مــوج فزاینده فاشیســم و جنون
 امپریالیستی، سازمان ملل را دچار کما کند، برای دستیابی به یک واقعیت متفاوت 

تلاش کنیم.

اخبار کوتاه جهان

ایسنا- متیــو میلر، سخنگوی وزارت خارجه آمریکا 
اعلام کردکه این کشــور در برنامه تروئیکای اروپایی 
)آلمان، فرانسه و انگلیس( جهت مذاکره با ایران درباره 
»برنامه هسته ای و نقش منطقه ای این کشور« در ژنو 

مشارکت نخواهد کرد.
سخنگوی وزارت خارجه آمریکا ادعا کرد: ما از نزدیک 
تلاش های خود را با این ســه کشور اروپایی در مورد 
پایبنــدی کامل ایــران به تعهدات انرژی هســته ای 
هماهنگ می کنیــم و ایران را به دلیــل کوتاهی در 
انجام آن پاسخگو می دانیم. میلر در ادامه ادعای خود 
بدون در نظــر گرفتن همکاری های همه جانبه تهران 
 گفت: »از نظر واشنگتن، ایران باید همکاری کامل را با 

آژانس بین المللی انرژی اتمی انجام دهد.«
اسماعیل بقائی، ســخنگوی وزارت امور خارجه ایران 

پیشــتر از برگزاری نشســت معاونان وزرای خارجه 
جمهوری اســلامی ایران، فرانســه، آلمان و انگلیس 
برای گفت وگو در مورد مســائل دوجانبه، منطقه ای و 
بین المللــی در تاریخ جمعــه ٩ آذر خبر داد. بقائی با 
اشاره به سیاست اصولی جمهوری اسلامی ایران مبنی 
بر تعامل و همکاری با دیگر کشورها بر مبنای اصول 
عزت، حکمت و مصلحت، گفت وگوهای آتی با ســه 
کشــور اروپایی را در ادامه گفت وگوهای انجام شده با 
آنها در حاشیه اجلاس سالانه مجمع عمومی سازمان 
ملل متحــد در نیویورک توصیف کرد و گفت در این 
دور از گفت وگوهــا که از همان نیویورک برنامه ریزی 
شده اســت، طیفی از مباحث و موضوعات منطقه ای 
و بین المللی از جمله موضوع فلسطین و لبنان، و نیز 
موضوع هســته ای مورد بحث و تبادل نظر قرار خواهد 

گرفت. پیش از این، رســانه ژاپنی »کیودو« به نقل از 
چند منبع دیپلماتیک ایرانی گزارش داد که ایران در 
مرحله نهایی آمادگی برای برگزاری مذاکرات هسته ای 
با آلمان،  فرانسه و انگلیس )تروئیکای اروپایی( در ۲٩ 
نوامبر )نهم آذر( در ژنو ســوئیس است. این تحولات 
پس از صدور قطعنامه ضدایرانی پیشنهادی تروئیکای 
اروپایی و آمریکا در شــورای حکام آژانس بین المللی 
انرژی اتمــی و واکنش عملــی ایران بــه این اقدام 

خصمانه صورت می گیرد.

تسنیم- در پی انتشــار اخباری درباره فضای مثبت 
آتش بس میان لبنان و رژیم صهیونیستی در رسانه های 
عبری و آمریکایی، الیاس بوصعب، معاون رئیس پارلمان 
لبنان در ســخنانی به این منظــور اعلام کرد: ممکن 
است ظرف چند ساعت یا چند روز آینده شاهد اعلام 

آتش بس در لبنان باشیم.
الیــاس بوصعــب اظهار داشــت که طبــق اطلاعات 
دریافتی از آموس هوکشــتاین، فرستاده آمریکا، نکته 
 آخری کــه معلق مانده بــود و مانع توافق می شــد، 
خاطرنشــان  وی  اســت.  شــده  فصــل  و  حــل 
باقــی  محتــاط  همچنــان  لبنــان  امــا  کــرد: 
 خواهــد مانــد؛ زیــرا تجربه بــا بنیامیــن نتانیاهو،
نخســت وزیر رژیم اشــغالگر اســرائیل دلگرم کننده 

نیســت. این مقــام پارلمانــی لبنان دربــاره برخی 
 جزئیــات توافــق آتش بس گفــت که ایــن توافق به

عقب نشینی کامل نیروهای اسرائیلی و توقف تجاوزات 
و اعمال جنگی منجر می شود. وی با بیان اینکه کمیته 
نظارت بر اجرای توافقنامه، مجاز به فعالیت فراتر از متن 
قطعنامه ۱۷۰۱ نیســت ، اظهار داشت که این کمیته 
می تواند گســترش یابد اما در حال حاضر آنچه مطرح 
شده، این است که آمریکا و فرانسه عضو آن هستند. وی 
درباره ادعای اشغالگران مبنی بر آزادی عمل در لبنان 
تأکید کرد که چنین چیزی به ما پیشنهاد نشده و هیچ 
تضمینی دربــاره آزادی عمل هیچ یک از طرف ها ارائه 
نشده است. معاون رئیس پارلمان لبنان در پایان تأکید 
کرد که هرگونه رســیدن به آتش بس مورد اســتقبال 
همه طرف های لبنانی است. پیش از این روزنامه عبری 
یسرائیل هیوم در گزارشی که عصر دوشنبه منتشر شد، 
اعلام کرد، مسئولان عالی رتبه تأکید دارند، در صورت 
توافق امکان اجرایی شــدن آن طــی ۲ یا 3 روز وجود 
دارد. در ادامــه این گزارش به نقل از منابع آگاه تأکید 

شده است، قرار اســت در مرحله اول از این توافق که 
حــدود 6۰ روز به طول می انجامد، ارتش اســرائیل از 
لبنان عقب نشــینی کند، این عقب نشینی همزمان با 
اســتقرار نیروهای ارتش لبنان در این مناطق صورت 
خواهد گرفت. بر این اســاس، همچنین ایالات متحده 
مســئولیت اجرای توافق را به عهده خواهد گرفت، اما 
فرانســه نیز در این کار مشارکت کرده و در ساز و کار 

نظارت بر اجرای توافق حضور خواهد داشت.
اما در مقابل این فضای مثبت، سؤالات زیادی در مورد 
واقعیت موضع رژیم صهیونیســتی مطرح می شود؛ به 
ویژه اینکه اولین بار نیســت کــه چنین فضایی برای 
آتش بــس وجــود دارد و پیش از این بارها شــرایطی 
برای آتش بس فراهم شــده بود؛ اما رژیم صهیونیستی 
و شخص بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر این رژیم همه 
تلاش ها در این زمینه را به شکســت کشــانده بود. بر 
همین اســاس مقامات لبنانی جانب احتیاط را رعایت 
می کنند و قبل از تکمیل توافق، حرف نهایی را در این 

زمینه نمی زنند.

دیمیتری پولیانسکی، معاون سفیر روسیه در سازمان 
ملل تأکیــد کرد که ایــالات متحــده در پی وتوی 
پیش نویس قطعنامه دیگــری با موضوع آتش بس در 

غزه در انزوای بین المللی قرار گرفته است.
معاون ســفیر روســیه در ســازمان ملل تأکید کرد 
آمریکا بعد از وتو کردن یک قطعنامه دیگر با موضوع 
درخواســت برای برقراری آتش بس فوری در نوار غزه 
خــودش را در یک انــزوای بین المللی تمام عیار قرار 
داده است. پولیانسکی در محل نشست شورای امنیت 
ســازمان ملل درباره غرب آســیا اظهار کــرد: ایالات 
متحــده بعد از وتو کردن پیش نویس آماده شــده از 

ســوی ۱۰ عضو غیردائم، خودش را در انزوای کامل 
بین المللی یافته اســت. دیگر کسی نه در خاورمیانه، 
نه در بین اعضای شورای امنیت و نه در بین اکثریت 
قاطع کشــور های عضو ســازمان ملل در رویکرد های 
ایالات متحده شریک نمی شــود. این دیپلمات روس 
خاطر نشان کرد: سیاست واشنگتن در مسدود کردن 
اقدامات شــورای امنیت سازمان ملل نسبت به خاور 
میانه به عنــوان لکه ننگی برای وجهه دولت در حال 
کناره گیری ایالات متحده ثبت شده و این دولت هرگز 

نخواهد توانست این لکه ننگ را پاک کند.
اظهارات پولیانســکی بعد از آن مطرح می شــود که 

شورای امنیت ســازمان ملل که دارای پنج عضو دائم 
و ۱۰ عضو غیردائم اســت روز چهارشــنبه گذشــته 
یک قطعنامه دیگر با موضوع درخواســت فوری برای 
آتش بس در نوار غزه را به رأی گذاشت. این قطعنامه 
که با ابتکار ۱۰ عضو غیر دائم این شــورا ارائه شد ۱۴ 
رأی مثبت در قبال تنها رأی منفی ایالات متحده که 

مانع تصویب و باعث وتوی آن شد را دریافت کرد. 
ایــن چهارمین بار در طی جنگ اخیر غزه اســت که 
ایــالات متحده اقدام به وتوی یک قطعنامه با موضوع 
درخواســت برای برقراری آتش بــس در نوار غزه در 

شورای امنیت سازمان ملل می کند.
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4986/م الف
حشمت مردانه - رئیس ثبت اسناد و املاک زرقان

مقاملبنانی:

احتمالاً به زودی شاهد آتش بس باشیم

معاونسفیرروسیه:

 آمریکا در انزوای بین المللی کامل قرار گرفته است



کمیسیون تلفیق تصویب کرد؛
حقوقتاسقف۲۴میلیونتومانازمالیاتمعافمیشود

ایسنا- رحیم زارع، سخنگوی کمیســیون تلفیق در توضیح جلسه کمیسیون 
تلفیــق لایحه بودجه ۱۴۰۴ گفت: کمیســیون تصویب کرد که درآمد ماهانه تا 

سقف ۲۴ میلیون تومان معاف از مالیات باشد.
وی اضافــه کرد: نــرخ مالیات بر مجموع درآمد ماهیانه بیــن ۲۴ تا ۳۰ ملیون 
تومــان ۱۰ درصد، بین ۳۰ تا ۳۸ میلیون تومان ۱۵ درصد مالیات، مابه التفاوت 
۳۸ میلیــون درآمــد ماهانه تا ۵۰ میلیون تومان ۲۰ درصــد، مابه التفاوت ۵۰ 
میلیــون تا ۶۶ میلیون و ۶۰۰ تومان ۲۵ درصد و بیــش از ۶۶ میلیون و ۶۰۰ 

تومان، ۳۰ درصد است. 
زارع بیان کرد: براســاس مصوبه کمیســیون، مالیات کارانه پزشــکان عمومی، 
متخصص و فوق تخصــص بالینی تمام وقت جغرافیایی۱۰درصد تعیین شــد. 
ســخنگوی کمیســیون تلفیق لایحه بودجه ســال۱۴۰۴گفت: ســقف خالص 
پرداختــی ماهیانه حقوق، ۷ برابر حداقل حقوق تعیین شــد که اعضای هیئت 

علمی و قضات از این مصوبه مستثنی شدند.
زارع اضافه کرد: مقرر شد کمک معیشت ماهانه به جانبازان، آزادگان معسر غیر 
حالت اشــتغال، رزمندگان معسر فاقد شــغل و درآمد، معلولان شدید و خیلی 

شدید فاقد شغل و درآمد با انجام آزمون وسع پرداخت شود.
وی افــزود: پاداش پایان خدمت کارکنان دولت و کارکنان مشــمول ماده ۱۰۷ 
قانون مدیریت خدمات کشوری برای سال آینده ۶۵۰ میلیون تومان خواهد بود.

معاون پارلمانی رئیس جمهور: 
دولت،اعطایمشوقبرایبهرهبرداریازمعادنرادر

دستورکاردارد

ایســنا- شــهرام دبیری، معاون پارلمانــی رئیس جمهور دوشــنبه ۵ آذر از 
هجدهمین نمایشگاه بین المللی معدن، صنایع معدنی، ماشین آلات و تجهیزات 
معدن، راهســازی و صنایع وابســته )ایران کان مایــن۲۰۲۴( در محل دائمی 

نمایشگاه های بین المللی تهران بازدید کرد.
معــاون پارلمانی رئیس جمهــور در جریان این بازدید از آخرین دســتاوردهای 
شرکت  های فعال در حوزه معدن و راهسازی بازدید کرده و با فعالان این صنایع 
گفت  وگو کرد. دبیــری در گفت وگو با فعالان حوزه معدن ضمن تأکید بر نقش 
معــدن در اقتصاد ملی گفت: معدن و صنایع معدنی نقش بی بدیلی در افزایش 

تولید ناخالص داخلی و رشد اقتصادی دارد.
معاون پارلمانی رئیس جمهور هم چنین افزود: توســعه معــادن علاوه بر ایجاد 
فرصت های شــغلی جایگاه مهمی در زنجیره تأمین منابع مورد نیاز بسیاری از 

صنایع دارد و در واقع مبدأ تحرک در صنایع کشور است.
وی هم چنین در گفت وگویی صمیمانه با ســرمایه گذاران این حوزه تأکید کرد: 
دولت چهاردهم اعطای مشــوق هایی را بــرای بهره وری از معادن به خصوص در 

استان های محروم را در دستور کار دارد.
این نمایشــگاه مهم ترین رویداد معدنی کشور در سال جاری محسوب می شود و 

تا روز سه شنبه ۶ آذر ماه ادامه خواهد داشت.

در دیدار همتی با وزیر سرمایه گذاری عربستان مطرح شد؛
تأکیدبرتوسعهسرمایهگذاریودستیابیبهمنافعمشترک

بینتهرانوریاض

ایرنا- عبدالناصر همتی، وزیر امور اقتصادی و دارایی کشــورمان در حاشــیه 
بیست و هشتمین کنفرانس جهانی سرمایه گذاری در ریاض )پایتخت عربستان 
سعودی( برگزار شــد، با »خالد الفالح« وزیر ســرمایه گذاری عربستان دیدار و 

گفت وگو کرد.
در این دیدار فرصت های فراروی توســعه روابط سرمایه گذاری در جهت توسعه 
 اقتصادی و دســتیابی به منافع مشــترک بین دو کشــور، مورد بحث و بررسی 

قرار گرفت.
به گزارش ایرنا، وزیر اقتصاد کشــورمان تاکنون دیدارهایی با »سلیمان الجاسر« 
رئیس بانک توســعه اسلامی و عبدالحمید الخلیفه، رئیس صندوق اوپک داشته 
و هم چنین در میزگرد وزرای بیســت و هشتمین اجلاس آژانس سرمایه گذاری 

جهانی )ویپا( به سخنرانی پرداخته است.
ایــن اجلاس در تاریخ ۲۵ تا ۲۷ نوامبــر ۲۰۲۴ ریاض با موضوع »بهره گیری از 
تحول دیجیتالی و فرصت های ســرمایه گذاری با مقیاس رشــد پایدار« برگزار 
می شــود؛ کنفرانس جهانی ســرمایه گذاری یک رویداد بین المللی است که به 
ترویج سرمایه گذاری مستقیم خارجی )اف. دی. آی( تجارت و فناوری می پردازد.

رقموامازدواجسالآیندهچندشد؟
مجلس سقف وام را تغییر نداد

تسنیم- طبق مصوبه کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۴، رقم وام ازدواج در سال 
آینــده برای زوج های بالای ۲۵ ســال، ۳۰۰ میلیون تومان و برای زوج های زیر 

۲۳ سال ۳۵۰ میلیون تومان خواهد بود.
هم چنین طبق مصوبه این کمیســیون، وام فرزندآوری در سال آینده ۱۰ درصد 
افزایش می یابد. به طور مثال، فرزند اول ۴۰ میلیون تومان در ســال قبل بود که 

در سال آینده ۴۴ میلیون تومان می شود.
مجلسی ها در تلفیق درحالی سقف وام ازدواج سال آینده را برای زوج های بالای 
۲۵ ســال ۳۰۰ میلیون تومان در نظر گرفته اند که مبلــغ وام ازدواج ۱۴۰۳ با 

توجه به سن متقاضیان نیز بین۳۰۰ تا۳۵۰ میلیون تومان بود.
عــدم تغییر رقم وام ازدواج برای ســال آینده در حقیقت توجه مجلســی ها به 
پیشــنهاد مرکز پژوهش های مجلس محسوب می شود؛ در هفته های اخیر مرکز 
پژوهش های مجلس در گزارشی به بررسی تسهیلات تکلیفی لایحه بودجه سال 

آینده پرداخته و پیشنهاد داد که سقف فردی وام ازدواج تغییر نکند.
البته اعضای کمیســیون برنامه و بودجه مجلس قبلًا گفته بودند که حداقل وام 
ازدواج برای ســال آینده همان رقم ۳۰۰ تا ۳۵۰ میلیون تومانی خواهد بود که 

در بودجه ۱۴۰۳ به تصویب رسید.
گفتنی اســت، در لایحــه بودجه ۱۴۰۴ دولــت تصمیم گیری در مــورد ارقام 
تســهیلات تکلیفی قرض الحسنه و سهم بانک ها از پرداخت آن را برعهده هیئت 

عالی بانک مرکزی قرار داده است.

مصرفگازکشوربه۸۶۴میلیونمترمکعبرسید

صدا و سیما- غلامرضــا کوشکی، رئیس مرکز کنترل راهبری گاز کشور با بیان 
اینکه میزان مصرف گاز در ۲۴ ساعت گذشته به ۸۶۴ میلیون مترمکعب رسیده 
است، گفت: از ابتدای آذرماه، مصرف گاز در بخش خانگی و تجاری با عدد ۴۵۰ 
میلیون مترمکعب در روز آغاز شــد و روز دوشــنبه به ۴۷۵ میلیون مترمکعب 
رسید. این بدان معناست که ۵۶ درصد از تولید گاز کشور در این بخش مصرف 

شده است.
وی افزود: با توجه به پیش بینی های ســازمان هواشناســی و کاهش شدید دما، 
انتظــار می رود مصرف گاز در بخش خانگی و تجــاری افزایش یابد. پیش بینی 
می شود که مصرف گاز در این بخش ۱۰ تا ۱۵ درصد افزایش یابد و به بیش از 

۵۰۰ میلیون مترمکعب برسد. 
رئیس مرکز کنترل راهبری گاز کشور گفت: با آغاز سرما از نیمه  آبان، برداشت 
گاز از مخازن ذخیره سازی شروع شده و این فرآیند تا پایان اسفند ادامه خواهد 
داشــت. با توجه به روزهای سرد پیش رو، پیش بینی می شود که موازنه تولید و 
مصرف به نفع مصرف خواهد بود و مجموع مصرف کشــور از میزان تولید فراتر 
خواهد رفت. در این شرایط، نیازمند همکاری مردم هستیم تا از بروز مشکل در 

تأمین گاز جلوگیری کنیم.

آگهی ثبتی و دادگستری

بازار

مالیات

معدن

اقتصادبینالملل

تسهیلات
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انرژی

ایرنا- ســتار هاشــمی، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
گفت: بخشــی از افت کیفیت اینترنت به دلیل اســتفاده از 
فیلترشکن هاســت. در ایــن زمینه با انجــام کار تحلیلی و 
میدانی و احصای موارد از سوی شرکت ارتباطات زیرساخت، 

آسیب شناسی نهایی به مراجع مختلف ارسال شده است.
وزیــر ارتباطات و فناوری اطلاعات در حاشــیه نشســت با 
اعضای اتاق بازرگانی ایران در جمع خبرنگاران گفت: به طور 
موازی گلوگاه هایی نیز در شــبکه وجــود دارد که در حال 
رفع آنها هســتیم؛ بخشی از این گلوگاه ها به زیرساخت های 

ارتباطی استان ها برمی گردد.
وی با اشــاره به اینکه در سفر اســتانی به خراسان رضوی 
قول داده ایم که زیرساخت انتقال در هشت ماه آینده ۱۰۰ 
درصد افزایش یابد، گفت: در اســتان های دیگر نیز توسعه 

زیرساخت ها را انجام خواهیم داد.
وزیــر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات به توســعه ارتباطات 

بین المللی در حوزه تجارت اشــاره کــرد و ادامه داد: ارتقاء 
نیــاز به تأمیــن تجهیزات و نصــب و راه انــدازی دارد که 
 این امــر به صورت طبیعــی زمان می برد، اما در دســتور

 کار است.
وی با اشاره به توسعه صادرات و تسهیل روابط، بیان داشت: 
از زمانی که مســئولیت وزارت ارتباطات را بر عهده گرفته ام 
۲ ســفر به یکی از کشــورهای همســایه و آمریکای لاتین 
داشــتیم، بســترهای خیلی خوبی در این کشــورها برای 
استفاده از خدمات و محصولاتی که در کشور ما توسعه پیدا 

می کند، وجود دارد.
هاشمی ابراز داشــت: در دولت، حضور بخش خصوصی در 
کشورهای مختلف را دنبال می کنیم، هم چنین نگاه ویژه ای 

به دیپلماسی فناوری داریم.
وزیــر ارتباطــات و فنــاوری اطلاعات عنوان کــرد: یکی از 
ظرفیت هایــی کــه ما در ایــن خصوص داریــم، کمک به 

شــکل گیری زیست بوم فناوری در داخل کشور و در عرصه 
بین الملل اســت که در این زمینه معاونــت فناوری وزارت 
ارتباطات به صورت مشخص مأموریت دارد تا شاهد گشایش 

در این امر باشیم.
برنامههفتمبدونمشــارکتبخشخصوصی تحقق 

امکانپذیرنیست
وی با اشــاره بــه تکالیف برنامــه هفتم توســعه در حوزه 
ارتباطــات، گفــت: تحقق برنامــه هفتم بدون مشــارکت 
بخــش خصوصــی امکان پذیر نیســت. در جلســه ای که 
بــا حضور نماینــدگان و اعضــای اتاق بازرگانی داشــتیم، 
 دغدغه ها و راهکارها را شــنیدیم که برای وزارتخانه راهگشا 

خواهد بود.
هاشمی تأکید کرد: در این جلسه موضوع اقتصاد دیجیتال و 
رشــد آن مورد تأکید قرار گرفت، راهکارهای متعددی برای 
رشد اقتصاد دیجیتال وجود دارد که یکی از این موضوعات، 

ورود به بازار رسمی و ورود به بورس است.
وی ابراز امیدواری کرد:  در جلســات کارشناسی و تخصصی 
موضوع تسریع شود تا در آینده نزدیک شاهد حضور کسب 
و کارها و شــرکت های دانش بنیان با ســرعت بیشتری در 

فضای بورسی و جذب سرمایه باشیم.
این عضو کابینه دولت چهاردهم، به ورود فناوری به صنایع 
مختلف اشــاره کرد و گفــت: ما نیازهای عدیــده ای را در 
صنایع مختلف احساس کردیم و پیشنهادهای مشخصی را 
با همــکاری اتاق بازرگانی و بخــش خصوصی برای صنایع 
مختلف تنظیم خواهیم کرد و در هیئت دولت نیز ما از این 

موضوع دفاع می کنیم.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ادامه داد: در خصوص ورود 
فناوری به صنایع مسائل را پیگیری می کنیم، وزرا همراهی 
خیلی خوبی با موضوعات هوشمندسازی و استفاده از هوش 

مصنوعی و بهره وری دارند.

وزیر ارتباطات:

افت کیفیت اینترنت به دلیل استفاده از فیلترشکن هاست

نفتوانرژی

بازارطلاوارز

ایســنا- عباس علی آبــادی، وزیــر نیروی 
دولت چهاردهم در جلســه علنی روز گذشته 
مجلس شورای اســلامی بعد از قرائت گزارش 
انرژی مجلس درباره قطعی برق  کمیســیون 
در فصل ســرد و تأمین ســوخت نیروگاه های 
حرارتی کشــور اظهار کــرد: تولید و مصرف 
برق در ایران با دنیا تفاوت های اساســی دارد. 
به طــوری که علی رغــم اینکه از ســال ۵۷ 
 تاکنون رشــد جمعیت جهان مشــابه کشور
ما بوده است اما رشــد مصرف برق در جهان 
۳/۴ برابر و در ایران رشد تولید و مصرف برق 

۲۳ برابر شده است. 
همچنین میانگین رشــد مصرف پیک سالانه 
که طی ۱۰ ســال گذشــته حدود ۴/۷ درصد 
بوده اســت در ســال جاری با افزایش ۶۵۰۰ 
مــگاوات به ۸/۷ درصد یعنــی حدود دو برابر 
رســیده اســت. از طرف دیگر رونــد افزایش 
ظرفیت نیروگاه ها در دهه گذشــته به ویژه در 
ســال های اخیر متناسب با رشد مصرف نبوده 
است. به طوری که در پیک مصرف سال جاری 
 این کمبود تا مرز ۲۰هزار مگاوات ناترازی هم 

رسیده است.
وی ادامه داد: با توجه به شــرایط ناترازی برق 
در ۹۰ روز حضــورم در وزارت نیــرو با همت 
همکارانم اقدامات مهم و فوری انجام شــد و 
۱۴ پروژه اصلی از جملــه موارد زیر عملیاتی 

شده است.
علــی آبادی تأکید کرد: یــک؛ انجام به موقع 
تعمیــرات نیروگاهــی به صــورت فشــرده و 
آماده کــردن نیروگاه ها و شــبکه های انتقال 
و توزیع بــرق که بحمدا... روند شــرایط آنها 
به خوبــی پیش مــی رود و تاکنــون تعمیرات 
بیش از ۴۰ هــزار مگاوات نیــروگاه به پایان 
رســیده است. این رکورد بســیار خوبی برای 
کشور اســت. دو؛ تکمیل نیروگاه های ناتمام. 
لازم اســت تشــکر کنم از تمام زحماتی که 
قبلًا کشــیده شده اســت اما ما تلاش کردیم 
این نیروگاه هــای ناتوان را به مــدار بیاوریم. 

تــا الان ۱۵۰۰ مــگاوات وارد مدار شــده و 
امیدوار هســتیم که تا پیک سال آینده هم ما 
 بتوانیــم ۱۵۰۰ مگاوات دیگر از این نیروگاه را 
در مدار تولید وارد کنیم. از شــهریور امســال 
تاکنون حــدود ۱۵ نیــروگاه تجدیدپذیر نیز 
وارد مــدار شــده و بیــش از ۳۰۰۰ مگاوات 
 دیگر نیز تا قبل از پیک ســال آینده وارد مدار 

خواهد شد.
نصبحدودیکمیلیونوپانصدهزارکنتور

هوشمند
وی افــزود: حدود یک میلیــون و پانصد هزار 
کنتور هوشــمند نیز قبل از پیک سال آینده 
نصب خواهد شد که کمک شایانی به مدیریت 
مصرف به ویــژه مصرف کنندگان پر مصرف در 

واقع خواهد نمود.
شناساییمصرفکنندگانغیرمجاز

وزیر نیرو گفت: هم چنین مدیریت های شبکه 
و حبــس تولید برق نیز به میزان هزار مگاوات 
انجام خواهد شــد. اقدامات مؤثــر دیگری از 
جمله موضوع مدیریت مصرف و تهیه پیوست 
فرهنگ سازی که از طریق شبکه های اجتماعی، 
فضای مجازی، صدا و ســیما و رسانه ها نیز در 

دســتور کار است که امیدوارم در کاهش رشد 
مصرف برق مؤثر باشــد. هم چنین شناســایی 
مصرف کنندگان غیر مجاز به ویژه رمز ارزها که 
تاکنون ۸ برابر ســال قبل نسبت به شناسایی 
آنها اقدام شــده است و اســتفاده از ظرفیت 
واحدهای نیروگاهی صنعتی دولتی و غیره که 
از طریق انتقال توافق نامه در دست اجراست از 
مجموع این تلاش ها در حوزه تولید و مدیریت 

مصرف برق بوده است.
ایجادافزایشظرفیتوکاهشمصرف

علی آبادی گفت: از ســوی دیگر در نظر است 
تا پیک ســال آینده بیش از ۱۰ هزار مگاوات 
افزایش ظرفیت و کاهش مصرف ایجاد شــود، 
که می تواند گام مؤثری در کاهش ناترازی برق 

در سال آینده باشد. 
البته مجلس محترم شــورای اسلامی با قانون 
مانع زدایــی از توســعه صنعــت بــرق کمک 
ارزشــمندی به صنعت برق نموده اســت که 
امیدواریــم با ادامه ایــن حمایت ها و تلاش ها 
شــرایط مطلوب تری برای رونق فضای کسب 
و کار و مشارکت بخش خصوصی برای توسعه 

این صنعت فراهم شود.

چالشتأمینسوختنیروگاههادرزمستان
علی آبادی با بیان اینکه چالشی که این روزها 
با آن مواجه هســتیم، چالش تأمین ســوخت 
نیروگاه ها در زمســتان بوده است، گفت: رشد 
بســیار زیاد مصرف گاز خانگی در ســال های 
اخیــر موجــب گردیده کــه کمبــود گاز در 
زمســتان نیز علیرغم آمادگی نیروگاه ها برای 
تولید بــرق کافی، عرصه را بر تولید برق تنگ 
نماید. کاهش سوخت گاز تحویلی به نیروگاه ها 
از ابتدای ســال جاری و ضرورت اســتفاده از 
ذخایــر مخــازن گازوئیل به عنوان ســوخت 
جانشــین جهت جبــران آن منجر به کاهش 
مخازن ســوخت گازوئیل گردیده که به منظور 
جلوگیری از کاهش بیشــتر، عملًا نمی توان از 
ظرفیت نیروگاه موجود که آمادگی کامل برای 
تولید بــرق اضافه تر بر نیــاز مصرف کنندگان 
دارند، اســتفاده نمود و ناچاراً محدودیت های 
برنامه ریزی شده طی چند روز برای مشترکان 

عزیز اعمال گردید.
افزایشذخیرهسازیگازوئیلدرنیروگاهها
وزیر نیرو تصریح کرد: خوشبختانه با همکاری 
ارزنده که توســط وزارت نفــت به عمل آمد، 
گاز تحویلــی بــه نیروگاه ها افزایــش یافته و 
هم چنین با تحویل سوخت مناسب گازوئیل به 
نیروگاه ها ضمن برطرف شدن محدودیت های 
تأمین برق، ذخیره سازی گازوئیل در نیروگاه ها 
نیز در حال افزایش است و ان شاءا... با رعایت 
مصوبــه اخیر شــورای امنیت ملــی این رفع 
محدودیت ادامه خواهد داشت. مصرف مازوت 
در نیروگاه ها نیز با بهینه سازی سوخت آنها از 
ترکیب گاز و مازوت کپسول خوب در دستور 
کار قرار گرفته است که به این ترتیب می توان 
از ظرفیــت نیروگاه های مــازوت نیز حداکثر 
اســتفاده را کرد بــدون اینکــه نگرانی برای 

شهروندان عزیز وجود داشته باشد.
آمادگیکاملنیروگاههایمابرایتولیدبرق

علی آبادی خاطرنشــان کرد: خوشــبختانه در 

شــرایط حاضر کمبودی در تولید برق توسط 
نیروگاه ها نداریم و نیروگاه های ما در آمادگی 

کامل برای تولید برق هستند.
وی گفت: در حال حاضر در تأمین برق و تولید 
برق هیچ محدودیتی نداریم. از سوی دیگر  ما 
الان در فصلی هســتیم که بایــد نیروگاه ها را 
تعمیــر و آمــاده کنیم. ولی به لطــف خدا با 
شــتابی که داده شد و اقداماتی که انجام شد، 
وضعیت به نحوی هســت که ان شــاءا... برای 
تأمین و تولید برق مشــکلی وجود ندارد. این 
چند روز اخیر هم خوشبختانه وضعیت خوب 
بوده و ما توانستیم سوخت کافی دریافت کنیم 
و خاموشی هم در حال حاضر در هیچ نقطه ای 

از کشور اعمال نمی شود.
وزیر نیرو بیــان کرد: مکاتبــه ای با نهادهای 
مسئول کردم تا اجازه استفاده از تنوع سوخت 
را در ظرفیت های قانونی به ما بدهند. در حال 
حاضر تعدادی از نیروگاه های ما پلمب هستند 
و امکان اینکه بتوانیم از ظرفیت آن ها استفاده 
کنیــم را نداریم. لذا خواهشــمندم  قالیباف 
به عنوان ریاســت محترم مجلس این اجازه را 
از نهادهای مسئول کسب کنند. رئیس جمهور 
هم دســتور دادند این اجازه کســب شود. در 
فصــل پاییز نیروگاه ها را بــرای تولید برق در 
تابســتان آماده می کنیم. ما در تابستان با یک 
ناترازی بزرگ مواجه هســتیم. آن چیزی که 
من را نگران می کند، سرمای سخت زمستان و 

تابستان سخت پیش رو است.
علی آبادی تأکید کرد: تاکنون ۱۵۰۰ مگاوات 
بــه ظرفیــت نیروگاه های برق کشــور اضافه 
کرده ایم و اضافه کــردن ۱۵۰۰ مگاوات دیگر 
نیز در دســتور کار است. در این دولت تلاش 
کردیم بخش های اقتصادی کشور را در اولویت 
قطعی بــرق قرار ندهیــم. تا بــه این لحظه 
وضعیت خوبی داشته ایم و نگرانی وجود ندارد. 
هم چنین تاکنون هیــچ محدودیتی به صنایع 

اعمال نکرده ایم.

وزیر نیرو: 

درحالحاضرخاموشیدرهیچنقطهایازکشوراعمالنمیشود

ایسنا- بهــای معاملات نفت برنت با ۲۹ سنت معادل ۰/۴ درصد 
افزایش، به ۷۳ دلار و ۲ ســنت در هر بشکه رسید. بهای معاملات 
وســت تگزاس اینترمدیت آمریکا با ۲۶ سنت معادل ۰/۳۸ درصد 

کاهش، به ۶۹ دلار و ۲ سنت در هر بشکه رسید.
پس از انتشار گزارش هایی مبنی بر توافق لبنان و رژیم صهیونیستی 
با شــرایط توافق آتش بس، نفت برنت روز دوشنبه با ۲ دلار و ۱۶ 
سنت کاهش و شــاخص نفت آمریکا با ۲ دلار و ۳۰ سنت کاهش 
بســته شده بود. پریانکا ساچدوا، تحلیلگر ارشد بازار شرکت فیلیپ 
نووا گفت: واکنش بازار به خبر آتش بس، بیش از حد شــدید بود. 
این خبر، نگرانی بازار از ریسک اختلال عرضه نفت از خاورمیانه را 
آرام کرد اما این درگیری ها تاکنون باعث کاهش چشــم گیر عرضه 
نشــده بودند تا به افزایش نرخ معاملات دامن بزند. آســیب پذیری 
قیمــت نفت در برابر اخبار ژئوپلیتیکی و ناتوانی برای حفظ رشــد 
اخیر قیمت، منعکس کننده ضعف تقاضای جهانی برای نفت و بازار 

نوسانی است.
در این بین، شــهردار کی یــف اعلام کرد پایتخــت اوکراین، روز 

سه شنبه، هدف حملات پهپادی روسیه قرار گرفت.
 پس از موافقت جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا، با استفاده اوکراین 
از سلاح های ســاخت آمریکا برای حمله به اهدافی در عمق خاک 
روسیه، خصومت ها میان روسیه و اوکراین، ماه جاری، شدت گرفت.
در این بین، پرویز شــهبازوف، وزیر انــرژی جمهوری آذربایجان، 
به رویترز گفت: اوپک پلاس ممکن اســت در نشست آینده خود، 
کاهــش فعلی تولید نفت خــود را از اول ژانویه بــدون تغییر نگه 

دارد؛ ایــن گروه تولیدکننده، پیــش از این، چند بار افزایش  تولید 
برنامه ریزی شــده را به دلیل نگرانی های تقاضــا به تعویق انداخته 
اســت. ترامپ روز دوشــنبه گفت: فرمان اجرایی اعمال تعرفه ۲۵ 
درصدی بر تمامــی کالاهایی که از مکزیک و کانــادا وارد آمریکا 
می شــود را امضا خواهد کرد. مشخص نیســت که آیا این تعرفه، 

شامل نفت خام می شود یا خیر.
بخش عمده چهار میلیون بشــکه در روز صادرات نفت خام کانادا 
به آمریکا می رود. بر اســاس گزارش رویتــرز، تحلیلگر فیلیپ نووا 
گفت: بازارها به طرح ترامپ برای افزایش تولید نفت آمریکا چشم 
دوخته اند که از ســال ۲۰۲۲ تا ۲۰۲۴، نزدیــک به رکورد بالایی 
قرار داشــت و اختلالات عرضه ناشــی از بحران های ژئوپلیتیکی و 

تحریم ها را پوشش داد.

ایسنا- هــر اونس طلا ۰/۲ درصد کاهش یافت و به ۲۶۲۱ دلار و 
۶ سنت در هر اونس رسید که به پایین ترین حد خود از ۱۸ نوامبر 
رســید. طلا در جلسه قبلی به دلیل گزارش های آتش بس احتمالی 
و نامزدی اسکات بسنت که رئیس جمهور منتخب ایالات متحده، او 
را بــه عنوان وزیر خزانه داری معرفی کرد، بیش از ۳ درصد کاهش 
یافت. قیمت طــلای آمریکا با ۰/۱ درصد افزایش به ۲۶۲۱ دلار و 
۱۰ سنت رسید. طلا به عنوان یک سرمایه گذاری مطمئن در زمان 
عدم اطمینان اقتصــادی و ژئوپلیتیکی مانند جنگ های معمول یا 

تجاری دیده می شود.
پس از اینکه ترامپ، کانادا و مکزیک را به اعمال تعرفه ۲۵ درصدی 
بر تمامی کالاهای وارداتی به ایالات متحده تهدید کرد، دلار آمریکا 
در برابــر همتایان افزایش یافت. دلار قوی تر، جذابیت طلا را برای 

دارندگان سایر ارزها کاهش می دهد.
بر اســاس ابزار FedWatch در حال حاضر بازارها احتمال کاهش 

۲۵ واحدی نرخ بهره فدرال رزرو آمریکا را در ماه دســامبر ۵۵/۹ 
درصد برآورد می کنند. در همین حال، نیل کشکاری، رئیس بانک 
فدرال رزرو مینیاپولیس گفت که آماده کاهش مجدد نرخ بهره در 

ماه آینده است.
معامله گران به دقت داده هــای اعتماد مصرف کننده ایالات متحده 
و صورتجلسه نشســت نوامبر فدرال رزرو، تولیدناخالص داخلی و 
شاخص تورم هزینه های مصرف شخصی را در نظر خواهند داشت.  
اس پی دی آرگلدتراســت، بزرگ ترین صندوق سرمایه گذاری تحت 
پشــتوانه طلا در جهان اعلام کرد دارایی های آن در روز دوشــنبه 

۰/۱۶ درصد افزایش یافت و به ۸۷۹/۴۱ تن رسید.
رویترز گزارش کرد، در بازار سایر فلزات ارزشمند، هر اونس نقره با 
۰/۳ درصد کاهش به ۳۰/۱۹ دلار رسید، پلاتین ۰/۵ درصد کاهش 
یافت و به ۹۳۴ دلار رسید و پالادیوم ۰/۲ درصد کاهش یافت و به 

۹۷۱ دلار و ۷ سنت رسید.

کاهش قیمت نفت متوقف شد

دلار پرید و طلای جهانی جا ماند

بازگشت اعتماد به بورس با چاشنی رکوردزنی

فارس- بازار ســرمایه در ۵ آذرماه ســال جاری 
ســومین روز متوالی صعودی خود را تجربه کرد و 
شــاخص کل بورس در روز گذشته بازهم به سمت 
مقاومت تاریخــی حرکت کرد. اخبــاری همچون 
افزایــش نرخ محصــولات خودرویی هــا و تجدید 
ارزیابی دارایی های این گروه، مذاکرات هســته ای، 
عرضه خــودرو در بــورس کالا و نرخ تســعیر ارز 
بانکی هــا عوامل مهمی در بهبود بورس محســوب 

می شوند.
بازگشتاعتمادبهبورس

صا دق محبی، کارشــناس بازار سرمایه گفت: بازار 
ســرمایه پس از ۴ سال رکودی، در سه هفته اخیر 
با اقبــال خوبی مواجه شــده و ارزش معاملات در 
کنار شــاخصه های قیمتی از برگشت اعتماد نسبی 
پس از چندین اصلاح دســتورالعمل و قانون مؤثر 
در سودآوری بازار ســهام حکایت دارد. وی افزود: 
درعین حال کاهش ریســک های متصور سیاسی و 
عدم اظهارات منفی مسئولان اقتصادی و نهاد ناظر 

نیز به جو مثبت بورس افزوده است. این کارشناس 
بازار ســرمایه ادامه داد: بررســی جزئیات معاملات 
در بخش های مختلف بازار، منشــأ ورود نقدینگی 
اخیــر را صندوق های درآمد ثابت نشــان می دهد؛ 
پس می توان انتظار داشت که در میان مدت شرایط 
برای ورود نقدینگی خارج از بورس با افزایش دامنه 

نوسان سهام فراهم خواهد شد.
خروجپولازصندوقهابادرآمدثابت

روز دوشــنبه ارزش معامــلات خرد بازار ســهام 
بــا ۵ درصــد کاهش، به ســطح ۷ هــزار و ۹۱۸ 
میلیاردتومانی رســید. دوشنبه خالص جریان پول 
حقیقــی در صندوق های درآمــد ثابت منفی بود و 
۷۶۷ میلیارد تومان پــول حقیقی از موقعیت های 
درآمد ثابت خارج شــد. روز دوشــنبه ۲۰ میلیارد 
تومان پول حقیقی نیز به صندوق های با پشــتوانه 
طــلا اضافه شــد و روند معاملات ســهام تغییرات 

زیادی به نسبت یک شنبه نداشت.
رکوردارزشصفهایخریدبورسشکست

در بــازار ۵ آذرمــاه ۱۴۰۳ بیــش از ۹۴ درصــد 
نمادهــا مثبت و تنها ۶ درصــد از نمادها با قیمت 
پایانــی منفی به معاملات خود خاتمه دادند. ارزش 
صف های خرید به ۲۴۰۰ میلیارد تومان رســید که 
بالاترین ســطح از ابتدای ســال بود. روز دوشنبه 
هم چنیــن دومین رکــورد ورود پــول حقیقی به 
بازار نیز ثبت شد. روزگذشــته مجموعاً مبلغ هزار 
و ۵۷۳ میلیارد تومــان ورود حقیقی به بازار انجام 

شده است.

قیمت قهوه در بالاترین سطح ۲۷ ساله جهانی
ایســنا- قراردادهای آتی قهــوه در نیویورک به دلیــل نگرانی در مورد محصــولات در تولیدکنندگان 
برتر به بالاترین حد خود از ســال ۱۹۹۷ رســیده اســت که تهدیدی برای افزایش بیشتر هزینه ها برای 
برشــته کنندگان و مصرف کنندگان اســت. عربیکا، نوع گران قیمت قهوه در روز دوشنبه ۲۵ نوامبر تا سه 
درصد افزایش یافت. قیمت قهوه در سال جاری به دلیل اختلالات عمده در عرضه در تولیدکنندگان کلیدی 
از برزیل تا ویتنام افزایش یافته اســت، به طوری که نوع روبوســتای مقرون به صرفه تر، اخیراً به بالاترین 

سطح خود از دهه ۱۹۷۰ رسیده است.
نگرانی ها نســبت به کاهش عرضه از برزیل پس از یک خشکســالی طولانی که به درختان قهوه آســیب 
می زند، افزایش یافته اســت و ممکن اســت تولید فصل آینده را کاهش دهد. تحلیلگران اظهار کردند که 
پتانســیل برداشت در سال آینده مطمئناً تحت تأثیر دوره طولانی خشک و گرمی است که تا سپتامبر بر 

محصولات قهوه عربیکا )آرابیکا( تأثیر گذاشته است. 

ارتباطات

بورس
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ایرنا- مرتضی فنونی زاده، پیشکســوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: در فوتبال همه مربیان تلاش می کنند 
که از تمام مهره های خود نهایت اســتفاده را ببرند اما در پرسپولیس شرایط متفاوت است و گاریدو دائماً در 

حال لج با بازیکنان است.
فنونی زاده در خصوص تساوی پرسپولیس مقابل الریان قطر در هفته پنجم لیگ نخبگان آسیا، اظهار داشت: 
ما همیشــه دقایق ابتدایی بازی طوفانی شــروع می کنیم و بعد به گل می رســیم اما نمی دانم چرا بعد از گل 

شیرازه تیم بهم می خورد. 
نمی دانم چه اتفاقی در بین دو نیمه رخ می دهد که بازیکنان اشتباهات فردی انجام می دهند. به نظر من فقط 

۲۰ دقیقه آخر بازی جذاب بود چون دو تیم هر لحظه به دنبال گل زدن بودند.
وی افزود:  متاســفانه پرسپولیس در خط هافبک مشــکل دارد و آنها توان تغذیه مهاجمان را ندارند. اگر این 

مشکل حل نشود برای قهرمانی در لیگ برتر و موفقیت در آسیا شانسی نخواهیم داشت.
پیشکســوت پرسپولیس یادآور شد: خوشبختانه همه تیم های لیگ برتری آرزو دارند هافبک های ما را داشته 
باشند ولی من نمی دانم چرا در آسیا بازیکنان ما نمی توانند بازی خودشان را به نمایش بگذارند. در حال حاضر 
هم بازیکنانی که در اختیار داریم خوب هستند ولی بازیکنانی که در اول فصل از دست دادیم و از تیم رفتند، 

ستاره بودند و از لحاظ فنی  هم از همه بازیکنان بهتر بودند.
فنونی زاده در مورد عملکرد خوان کارلوس گاریدو، خاطرنشان کرد: در این بازی گاریدو سه اشتباه اساسی انجام 
داد. من نمی دانم چرا از مهاجم باید در پست وینگر استفاده شود و دوم اینکه نمی دانم با یک گل زدن در بازی جام 
 حذفی باید لوکاس ژوآئو در دقیقه اول بازی کند و این موضوع برایم جای سوال دارد. نکته سوم اینکه در دفاع

 از گیورگی گولسیانی در ترکیب استفاده شد و فرصت به مرتضی پورعلی گنجی 
نرسید. 

به نظر من این مدافع گرجستانی کند شده است زیرا سن او بالای ۳۰ سال است. 
قرار نیســت یک بازیکن وقتی در اروپا بازی می کند، در ترکیب اصلی هم قرار 

بگیرد. در حال حاضر تیم ملی گرجستان تیمی درجه یک در اروپا نیست.
وی ادامه داد: اگر هواداران پرســپولیس دقت کرده باشند، سرمربی تیم 

از بعضــی بازیکنان، دیگر اســتفاده نمی کند. نمونه آن هم نبود میلاد 
سرلک و سروش رفیعی است.

 هر کادرفنی قطعا از تمام مهره های خود نهایت استفاده را می برد 
نــه اینکه با بازیکنان لج کند. گاریدو تبحر اســتفاده از بازیکنان 

را ندارد.
پیشکســوت پرســپولیس درباره دیدار بعدی ایــن تیم برابر 
الشرطه عراق در هفته ششم لیگ نخبگان آسیا، اظهار کرد: 

قطعا نبود یک بازیساز، تیم را دچار مشکل می کند.
 امیدوارم بازیکنان از دقیقه یک تا دقیقه ۹۰ یکسان بازی 
 کنند و بعد از گل بازی را رها نکنند. اگر در دیدار بعدی ۳ امتیاز 

را بگیریم به نظر من شانس صعود را داریم.

ورزش

تسنیم- تعطیلات مسابقات باشگاهی این انتظار را به وجود 
آورده بود که موسیمانه تغییراتی در استقلال به وجود بیاورد، 

آیا برابر پاختاکور شاهد این موضوع بودیم؟
 اســتقلال در حالی برابر پاختاکور ازبکستان در هفته پنجم 
لیگ نخبگان آســیا به تســاوی بدون گل دســت یافت که  
هــواداران این تیــم به انتظار دیدن یک تیم جدید و شــاید 
اســتقلالی از جنس موسیمانه در این مسابقه بودند. استقلال 
در این دیدار با اســتفاده از ســه دفاع مرکزی نشان داد که 
حتی با آمدن مربی جدید هم نتوانســته از این مدل دفاعی 
بیرون بیاید و موســیمانه در این مسابقه به ناچار یا به اختیار 
به خط دفاع سه نفره روی آورده بود، باید دید این روند ادامه 
خواهد داشــت یا تفاوت هایی در این تیم ایجاد خواهد شــد 
اما وجه تمایز اصلی اســتقلال برابــر پاختاکور نوع بازی این 
تیــم بود که متفاوت از قبل به چشــم می آمد، به خلاف قبل 
بازی توپگرا و مالکانه در دســتور کار اســتقلال قرار گرفت 
و اصرار به بازی و ســاخت بازی از خــط دفاعی و دروازه بان 
از شــاخصه های نمایش این تیم مقابل پاختاکور بود. حضور 
پررنگ سیدحســین حسینی در امر بازی سازی نشان داد که 
موســیمانه علاقه به بازی کنش گرا در زمیــن دارد. از نکات 

جالب در این ســبک بازی تعداد بالای پاس در بعضی از لحظات در ساختار 
گسترش بازی این تیم است.

هرچند حدود بیســت روز زمان و به تعویق انداختن مســابقه حذفی مقابل 
مس کرمان برای آماده شــدن و بازی در آسیا وجود داشت و این زمان برای 
تأثیر کوتاه مدت کافی به نظر می رسد اما نمی توان از کادر فنی این تیم انتظار 
معجزه داشت. ویرانه استقلال در حالی در اختیار موسیمانه قرار گرفته است 

که این مربی به ناچار به مســابقات تیم های پایه ســر می زند تا نداشته هایش 
را از آنجا تأمین کند.

 اســتقلال در تمامی ابعاد چه داخل زمین و چه شــخصیتی دچار خســران 
عجیبــی در این دو فصل اخیر شــده اســت، بــرای ســاختن تیمی قوی و 
ســازمان یافته داخل زمین ابتدا نیاز به ساختن شخصیت این تیم وجود دارد 
و برای شخصیت ســازی و ترمیم این فضا هم ذهنیتی فراتر از ذهنیت زمان 
حاضر اســتقلال نیاز اســت، بردن می تواند یکی از ابعاد این شخصیت سازی 

باشــد که پله اول این موضوع در گل نخوردن 
تیم اســت، اتفاقی که برای استقلال موسیمانه 
در دو بــازی اخیــر افتاده اســت. ایــن را که 
گل نخــوردن یــا کلین شــیت چه ارتباطی در 
شکل گیری شخصیت تیمی دارد، باید در اعتماد 
به نفس در یک تیم جســت کــه از این طریق 
به تیم تزریق خواهد شــد، به تعداد گل خورده 
این تیم تا قبل از دیدار با مس رفسنجان توجه 
کنید، کلین شــیت در دو دیدار نشــان از موج 

مثبت در شریان های این تیم است.
موسیمانه برای ساختن و معماری بنا،  ابتدا روی 
گل نخوردن و ســپس شکل دادن بازی حساب 
ویژه ای باز کرده اســت اما فارغ از این دو بحث 
این تیــم نیاز به یک روح بزرگ هم برای بردن 
دارد تا بتواند ورق را برگرداند. به نظر می رسد در 
این مورد به دلیل شناخت از شخصیت بازیکنان، 
نقــش اعضای ایرانی کادر فنی پررنگ تر از قبل 
باشد.اســتقلال حالا با اصرار در بازی ســازی از 
زمین خودی قطعاً با پرس شدید حریف روبه رو 
خواهد شــد و برای شکستن این فشار نیاز به خلاقیت بیشتر در خط هافبک 
این تیم اســت، موردی که در این تیم فعلًا دیده نمی شود، موسیمانه کم کم 
باید برای این مسئله هم فکری کند تا بتواند هم به ارائه بازی موردنظر خود 
برسد و هم توانایی ایجاد موقعیت در یک سوم دفاعی حریفان را داشته باشد. 
تکــرار این موضوع خالی از لطف نیســت که عدم خلاقیــت در خط هافبک 

استقلال هم همچنان توی ذوق می زند.

استقلال، مشکل شخصیت سازی و نیاز به یک روح بزرگ
»رحمان عموزاد« یکه تاز ایران در رنکینگ اتحادیه جهانی کشتی

ایرنا- اتحادیه جهانی کشتی در حالی بهترین های خود را در ماه میلادی جدید اعلام کرد 
که تنها یک آزادکار ایرانی در صدر این فهرست قرار دارد.

پس از پایان رقابت های جهانی آلبانی اتحادیه جهانی کشــتی فهرســت برترین های اوزان 
دهگانه کشــتی آزاد را اعلام کرد که در این فهرســت تنها یک نماینده کشورمان در صدر 
این فهرســت قرار گرفته است. رحمان عموزاد تنها نماینده کشورمان است که در آخرین 
رنگینگ اتحادیه جهانی کشــتی در صدر وزن ۶۵ کیلوگرم کشتی آزاد جای گرفته است. 
همچنین در این فهرســت محمد نخودی و امیر حســین زارع در جایگاه دوم اوزان ۷۹ و 
۱۲۵ کیلوگرم قرار دارند. حســن یزدانی کاپیتان تیم ملی کشــتی آزاد کشورمان با توجه 
به مدال نقره المپیک پاریس در آخرین رنکینگ اتحادیه جهانی آزادکاران روســی الاصل 

بلغارستان و یونان در جایگاه سوم وزن ۸۶ کیلوگرم قرار دارد.

قهرمانی رقابت های لیگ کراس کانتری کشور 
در انحصار دوچرخه سواران فارس

آخرین و سومین مرحله لیگ دوچرخه سواری کراس کانتری آقایان کشور برگزار و فرشید 
صلاحیان و حسین صلاحیان از اســتان فارس به مقام قهرمانی و سومی رده بزرگسالان و 
رضا کشتگر دیگر ورزشکار فارس به مقام قهرمانی رده جوانان این رقابت ها دست یافتند.

مســابقات مرحله سوم لیگ کراس کانتری آقایان بزرگسالان به میزبانی استان خوزستان، 
شــهر رامهرمز طی روز های چهارم و پنجم آذرماه برگزار شد. مجموع ۳۵ ورزشکار در رده 
سنی جوانان و بزرگسالان در این رقابت شرکت کردند که جوایز نفدی به نفرات برتر تعلق 
گرفت.در این رقابت ها فرشید صلاحیان از هیات فارس به مدال طلا دست پیدا کرد و سینا 
ربیعی از رعد پدافند هوایی نیز در جایگاه دوم ایســتاد. حسین صلاحیان، دیگر ورزشکار 
هیات فارس نیز مقام سوم را بدست آورد. در بخش جوانان مرحله سوم لیگ، رضا کشتگر 
از هیات فارس، علیرضا اصانلو و صابر محمدی از رعد موفق شــدند به ترتیب جایگاه های 

اول تا سوم را به خودشان اختصاص بدهند.

۲۰ زمین چمن مصنوعی جدید
 در شهرستان های شیراز و زرقان احداث می شود

 احمد دنیا مالی، وزیر ورزش و جوانان در وبینار بررسی مسائل و مشکلات ورزش شهرستان های
شــیراز و زرقان کــه با حضور قادری و حســینی، نمایندگان مردم این شهرســتان ها در 
 مجلس،مدیرکل و رؤسای ادارات ورزش و جوانان برگزار شد، وعده آغاز به ساخت ۲۰ زمین 
چمن مصنوعی در این دو شهرســتان را داد. وبینار بررســی مســائل مشــکلات ورزش 
شهرســتان های شــیراز و زرقان ۵ آذر ماه برگزار شد. در این نشســت وبیناری،مسائل و 
مشــکلات ورزش شهرستان شیراز از جمله کمبود سرانه ورزشی،تکمیل ورزشگاه ۵۰ هزار 
نفری پارس شیراز،توســعه زیرساخت های ورزشی در روســتاها و شهرهای زیر مجموعه 
شهرستان شیراز مورد بحث و بررسی قرار گرفت. دنیا مالی در این وبینار با اشاره به نقش 
مولدســازی در توســعه ورزش،این قانون را فرصتی جهت تکمیل اماکن ورزشی برشمرد. 
در پایان این نشســت وزیر ورزش جوانان وعده آغاز به ســاخت ۱۵ زمین چمن مصنوعی 

درشهرستان شیراز و ۵ زمین چمن مصنوعی در شهرستان زرقان داد.

»گاریدو« نباید با بازیکنان لج کند
 با این نوع بازی به جایی نمی رسیم

بار نمایش خانگی بر دوش رسانه ملی

ساترا و اساسنامه ای که نیست
علیرضاقربانی:

 در خلوت خودم فقط قرآن گوش می دهم
علیرضــا قربانی می گوید: خیلی از مواقع در 
خلوت خودم فقط قرائت های مختلف قرآن را 
گوش می کنم و بسیار برایم تحسین برانگیز 
اســت. برنامه »اکنــون« جدیدترین برنامه 
نمایــش خانگی با اجرای ســروش صحت 
است که برنامه های فرهنگی با حضور اهالی 
اکنون برنامه   فرهنگ می سازد. درنخستین 

علیرضــا قربانــی به عنوان مهمــان در آن 
حضور یافت. این خواننده با اشــاره به لزوم 
وطن پرســتی می گوید: شــاید سرزمین ما 

مشکلات عدیده ای داشته باشد اما طبیعتا نباید راجع به آن بد گفت. اگر ناکارآمدی وجود 
دارد ما در آن نقش داشــتیم و ناکارآمدی ما بوده است. این نکته را باید دقت کرد که در 
هیچ شــرایطی بد سرزمین را نباید گفت.»در بسیاری از مواقع و در خلوت خودم علاقه به 
شــنیدن قرآن دارم« قربانی با بیان این موضوع توضیح می دهد: علاوه بر آنچه می خوانند 
و محتوای فاخر آن متن مقدس و وحیانی قرآن اســت اما موســیقی قرائت آن فوق العاده 
اســت؛ خصوصا قرائت قرآن مصری ها مثل منشــاوی، مصطفی اسماعیل و عبدالباسط را 

خیلی دوست دارم.
این خواننده افزود: از ملودی و الحان مختلف آنها که به صورت سولو به تنهایی 4۰ دقیقه 
از یه جایی شــروع می شــود و تا جایی دیگر ادامه دارد؛ دقیقا مانند گوشه های موسیقی 
ایرانی. در خلوت خودم قرائت ها را گوش می دهم و این قرائت ها من را حیرت زده می کند.

موسیقی

خبر پیوســتن شــارلیز ترون، بازیگر برنده اسکار به فیلم 
جدید کریســتوفر نولان که پیش ازاین حضور ستارگانی 
چون مت دیمون، تام هالند، آن هاتاوی و رابرت پتینسون 
در آن تأیید شده بود، این اثر را به یکی از شگفت انگیزترین 

و موردانتظارترین پروژه های سال آتی تبدیل کرد.
در فهرست بازیگران این اثر که نام و جزئیات داستانی آن 
هنوز به طور کامل فاش نشده، اسامی شاخص دیگری چون 

زندایا و لوپیتا نیونگو نیز به چشم می خورد. 
این فیلم نخســتین همکاری نولان 

بــا تــرون و زندیا به شــمار 
آثاری  در  ترون  اما  می رود، 

اتمی«،  »بلونــد  چــون 
»ســفیدبرفی  مجموعه 
فیلــم  شــکارچی«،  و 
»یک میلیون راه برای 
مــردن در غــرب« و 
ایفــای  همچنیــن 
شــخصیت  نقــش 
شــرور »سایفر« در 

چندیــن قســمت از مجموعه »ســریع و خشــمگین« 
با اســتودیو یونیورســال کــه تهیه کنندگــی فیلم آتی 
نولان را برعهــده دارد، همکاری کرده اســت.اما دیمون 
و هاتــاوی پیش از ایــن نیز ســابقه همکاری بــا نولان 
را داشــته اند. دیمــون در »میان ســتاره ای« )۲۰۱4( و 
 »اوپنهایمر« )۲۰۲۳( حضور داشــته و هاتاوی نیز در فیلم

»شــوالیه- تاریکی برمی خیزد« و »میان ستاره ای« ایفای 
نقش کرده اســت. انتخاب هالند که عمدتاً به خاطر ایفای 
نقش »مرد عنکبوتی« در شــش فیلم دنیای ســینمایی 
مارول شناخته می شــود، نیز نشان می دهد که نولان، 

به دنبال تنوع در انتخاب بازیگران است.
هالند درباره حضور در پروژه این کارگردان ۵4ســاله 
گفت: »تنها چیزی که می توانم بگویم این اســت که 
واقعاً هیجان زده ام و البته افتخار می کنم، اما فقط همین 
 اندازه می توانم بگویم چون راستش همین قدر می دانم.«
او اضافــه کرد کــه دریافت تماس بــرای این نقش، 
شــبیه به زمانی بوده که ده ســال پیــش برای نقش 
»اســپایدرمن« با او تماس گرفتنــد. منابع نزدیک به 
ورایتی اعلام کرده اند کــه توضیحات و گزارش هایی که 
تاکنون درباره داستان فیلم جدید کارگردان آثاری چون 
»یادگاری«  و  »بی خوابی«  »تلقین«،  »دانکرک«، 
منتشرشده، صحت ندارند. استودیو یونیورسال 
نیز درباره این خبر اظهارنظری نکرده اســت.
این در حالی اســت که پیش ازاین شــایعات 
فراوانی درباره پروژه جدید نولان مطرح شده 

بود؛ از جملــه در آخرین مورد گفته شــد این فیلم یک 
اثر خون آشامی اســت که داستانش در دهه ۱۹۲۰ روایت 
می شــود. برخی ســینماگران بر این باورند که شایعات و 
اعلان های مکرر درباره این فیلم به نوعی بازارگرمی کمپانی 
یونیورســال اســت.این پروژه جدید، دومیــن همکاری 
نــولان با یونیورســال پس از فیلم تحسین شــده و برنده 
اســکار »اوپنهایمر« است که موفق شــد۳۲۸/۹میلیون 
دلار در باکــس آفیس داخلــی و ۹۷۵/۶ میلیون دلار در 
ســطح جهانی فروش کند. تولید این فیلم قرار اســت در 
 نیمه اول ســال ۲۰۲۵ آغاز شــود و اکران آن برای تاریخ

۱۷ ژوئیه ۲۰۲۶ برنامه ریزی شده است.
نولان اخیراً در پاســخ به این پرسش که آیا تکرار چنین 
موفقیتی را برای فیلم بعدی خود متصور می شود یا خیر، 
گفــت: »فکر می کنم نباید خیلی نگران رابطه یک فیلم با 
فیلم بعدی بود. من زود حوصله ام سر می رود و دوست دارم 
 مدام کار کنم. فکرکردن به پروژه بعدی هیجان انگیز است.

ترون، بازیگــر و تهیه کننــده اهل آفریقــای جنوبی در 
فیلم هایــی مانند »هیولا« )که برای آن جایزه اســکار را 
تصاحب کرد(، »بامب شــل« و »سرزمین شمالی« )که هر 
دو برای او نامزدی اسکار به ارمغان آورد( و نقش ماندگار 
»فیوریوســا« در »مد مکس: جاده خشــم« ایفای نقش 
کرده اســت.پروژه های در دست تولید این بازیگر 4۹ساله 
شامل دنباله فیلم اکشــن »نگهبانانی از دیرباز« محصول 
نتفلیکس، تریلــر »اوج« و فیلم »دو نفر برای پول« برای 

اپل می شود.

هرساله شــاهد برگزاری ده ها جشنواره سینمایی در کشور هستیم که 
اغلــب بدون خروجی قابل توجه، تنها بــاری بر دوش بودجه فرهنگی 
هستند. این در حالی است که بسیاری از این جشنواره ها فاقد چشم انداز 
مشخص برای حمایت از تولید آثار سینمایی یا توسعه زیرساخت های 
صنعت فیلم ســازی اند. خروجی هــای این رویدادها اغلب به مراســم 
اختتامیه و اهدای جوایزی ختم می شــود که تأثیری بر بهبود کیفی یا 
کمّی سینمای کشور ندارد. در حالی که کشورهای پیشرفته سینمایی 
با مدیریت هوشــمندانه جشنواره ها به رشد تولیدات سینمایی و جذب 
سرمایه می پردازند، ایران همچنان درگیر تعدد بی ثمر جشنواره هاست، 

بدون آنکه خروجی قابل توجهی برای سینما داشته باشد.
در کشــورهای پیشرفته مانند فرانســه، آمریکا، آلمان و ایتالیا، تعداد 
جشنواره های معتبر ســینمایی محدود اســت، اما هرکدام جایگاهی 
ویژه و اهداف مشــخصی دارند، مثلًا جشنواره کن در فرانسه نه تنها به 
ارتقای جایگاه ســینمای اروپا کمک کرده، بلکه بستری برای نمایش 
و توزیع جهانی آثار هنری شــده است. به خلاف این کشورها، در ایران 
جشنواره های متعددی برگزار می شود که اغلب هدف مشخصی ندارند 
و تنها به برنامه ریزی برای چند روز برگزاری مراســم محدود می شوند. 
این جشنواره ها در نهایت به حلقه ای بسته تبدیل شده اند که خروجی 

آنها به حمایت از تولیدات سینمایی منجر نمی شود.
کشــورهای موفق ســینمایی به جای تعدد جشــنواره ها، تمرکز خود 
را بــر مدیریت بهینــه منابع و ایجــاد چرخه ای پایدار میــان تولید، 
نمایش و توزیع گذاشــته اند. در ایــران اما، بودجه های جشــنواره ها 
بیشــتر صرف امور نمایشــی می شــود و از اولویت های اصلی سینما، 
یعنــی تولیــد و توزیع فیلــم، فاصله گرفته اســت. جشــنواره های 
 ســینمایی ایــران باید از مدل کشــورهای پیشــرفته الگــو بگیرند. 
کاهش تعداد جشــنواره ها و تمرکز بــر اهدافی چون حمایت از تولید، 

معرفــی به بازارهــای بین المللی و جــذب ســرمایه می تواند جایگاه 
سینمای ایران را در عرصه جهانی ارتقا دهد.

موضوع تعدد جشنواره ها بارها از سوی کارشناسان و فعالان سینمایی 
مورد نقد قرار گرفته اســت، اما به نظر می رســد گوش شــنوایی برای 
این نقدها وجود ندارد. دلیل این بی توجهی، شــاید بودجه های جذابی 
باشــد که به این رویدادها تخصیص داده می شود. جشنواره ها به جای 
ایجاد فرصت برای فیلم سازان، به ابزاری برای تبلیغات و حفظ موقعیت 

نهادهای برگزارکننده تبدیل شده اند.
برای بهبود وضعیت، نیاز به بازنگری جدی در سیاســت های سینمایی 
اســت. به جای پراکنده کاری در برگزاری جشنواره ها، باید روی کاهش 
تعداد این رویدادها و افزایش کیفیت آنها تمرکز کرد. جشــنواره هایی 
که هدفشان حمایت واقعی از تولید فیلم باشد، می توانند نقش مثبتی 
در اعتلای ســینمای کشــور ایفا کنند، آیا زمان آن نرسیده است که 
به جای جشــنواره های بی ثمر، بودجه ها به ســمت تولید آثار ارزشمند 

هدایت شوند؟

ابتذال جاری در نمایش خانگی برای برطرف شدن یک مانع بزرگ دارد و آن 
هم خلاء قانونی تنظیم گری اســت. اتفاقی که در نتیجه عدم ارائه اساسنامه 
ساترا از سوی صدا و سیما به وجود آمده و باید پرسید آیا اصلًا مدیران رسانه 

ملی علاقه ای به رفع این خلاء قانونی دارند؟
نمایش خانگی طی ســال های اخیر به یکی از جریان های مهم تولید محتوا 
در ایران تبدیل شــده است. با این حال، نبود قوانین تنظیم گری مشخص و 
اعمال نظارت شــفاف، این حوزه را با مشکلات متعددی روبه رو کرده است. 
به ویژه، عدم شــفافیت در اساسنامه ســاترا )سازمان تنظیم مقررات صوت و 
تصویر فراگیر( به عنوان بازوی نظارتی صداوسیما، زمینه ساز بروز چالش های 

جدی شده است.
یکی از مهم ترین ســؤالاتی که در این زمینه مطرح می شــود این است که 
آیا صداوســیما به عنوان متولی تنظیم گری نمایــش خانگی وظایف خود را 
به درســتی انجام داده است؟ عدم ارائه اساســنامه مشخص از سوی ساترا و 
نبود معیارهای قانونی شــفاف باعث شده اســت تا تولیدکنندگان محتوا در 
فضایــی پرابهام فعالیت کنند. این امر به گفته کارشناســان، زمینه را برای 
تولیدات بی کیفیت و گاه مبتذل فراهم کرده است.در همین راستا، برخی از 
نمایندگان مجلس به لزوم قانونمند شدن ساترا اشاره کرده اند. آنها معتقدند 

که صداوســیما باید به جای ایجاد محدودیت های مبهم، اساسنامه ای روشن 
ارائه دهد تا نقش تنظیم گری این ســازمان به درســتی تبیین شود.هرچند 
به گفته ســخنگوی قوه قضائیه این وظیفه برعهده ســاترا اســت، به گفته 
اصغر جهانگیر »در واقع مراحل اعلام جرم بدون مقدمات قابل طرح نیســت 
و بارها به ســاترا هم این موارد اعلام شــده، پــس به صورت مختصر مراحل 
شــکلی باید رعایت شود. این شرایط شامل۱-اعلام ساترا به کارگروه تعیین 
محتوای مجرمانه،۲-اعلام کارگروه به ســایت ها و شــرکت های ارائه دهنده 
خدمــات میزبانی،۳- خودداری و امتناع از پخــش محتویات مجرمانه فوق 
 توســط ســایت ها،4-تحقق عنوان مجرمانه و اعلام گزارش به دادســتانی و

۵-رسیدگی دادسرا می شود. هرچند سخنگوی دستگاه قضا نیز معتقد است 
»ساترا باید جایگاه قانونی خود را تقویت کند.«

برخی کارشناســان معتقدند که یکی از دلایل عدم قانونمند شــدن نمایش 
خانگی، هــراس تلویزیون از رقابت با این رســانه نوظهور اســت. تولیدات 
نمایش خانگی، به ویژه سریال های پرمخاطب، توانسته اند بخشی از مخاطبان 
تلویزیون را به ســمت خود جذب کنند. این امر ممکن است انگیزه ای برای 
مدیران صداوسیما ایجاد کند تا با تعلل در ارائه قوانین شفاف، از رشد نمایش 

خانگی جلوگیری کنند.

»شارلیز ترون« به جمع ستارگان فیلم جدید نولان پیوست
تعددجشنوارهها؛

فرصت یا بار اضافه برای سینمای ایران؟



سرپرست دانشگاه علوم پزشکی شیراز بیان کرد:
همفکری بخش خصوصی و خیریه با دانشگاه 

برای ارتقای خدمات رسانی به مردم
بصیر هاشمی،  سید  به گزارش سبحان- 
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی و خدمات 
بهداشتی درمانی شیراز، در دیدار با اعضای 
هئیــت مدیــره انجمن بیمارســتان های 
خصوصــی و خیریه شــیراز، همفکری و 
تبادل نظر بیمارســتان ها و مراکز درمانی 
بخــش خصوصــی و خیریه بــا مجموعه 
دانشگاه علوم پزشکی شــیراز در راستای 
ارتقای خدمــات رســانی و رضایتمندی 

مردم را مهم خواند.
هاشمی در دیدار با اعضای هئیت مدیره انجمن بیمارستان های خصوصی 
و خیریه شــیراز گفت: دانشگاه، جایگاه و خاستگاه همه ما است و تمامی 
 اعضای جامعه پزشکی، همگام و در کنار هم، برای حفظ و ارتقای سلامت 

مردم تلاش می کنند.
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی شیراز اضافه کرد: بخش دولتی، خصوصی 
و خیریه، مکمل یکدیگر هستند و همفکری، تبادل نظر، تقویت همراهی 
و همــکاری بخش خصوصی و خیریه با دانشــگاه، می تواند زمینه ســاز 
رســیدن به هدف نهایی ارتقای ســلامت مردم و رضایتمندی عمومی  از 

خدمات باشد.
مسئول ارشد حوزه ســلامت در استان فارس با بیان اینکه نگرش و نگاه 
مســئولان دانشگاه بر همکاری و تعامل است، بر اهمیت وفاق و همگرایی 
بیمارســتان ها و مراکز درمانی بخش خصوصی و خیریه با دانشگاه علوم 
پزشکی تأکید کرد و افزود: بسیاری از اعمال جراحی بزرگ که در گذشته 
تنها در بخش هــای دولتی قابل انجام بود، امروزه در بخش خصوصی نیز 
با کیفیت مناســب ارائه می شود.  هاشمی گفت: با نگاه مثبت، نوآوری، پر 
انرژی و برنامه ریزی درســت، برای اصلاح امور و توســعه ارائه خدمات 
ســلامت به مردم تلاش می کنیم. سرپرست دانشگاه علوم پزشکی شیراز 
افزود: جامعه پزشکی در همه برهه ها از جمله دوران دفاع مقدس و دوران 
شیوع کرونا، نشان داده که با تمام توان در کنار مردم و در خدمت مردم 
اســت. اعضای هئیت مدیره انجمن بیمارســتان های خصوصی و خیریه 
شیراز نیز در این نشست، مهم ترین چالش ها و دغدغه های خود در بخش 

خصوصی و خیریه را مطرح کردند.

فرمانده انتظامی  استان فارس تصریح کرد:
 مبارزه بی امان با سوداگران مرگ و مواد مخدر

به گزارش ســبحان- رهام بخش حبیبی، فرمانده انتظامی  اســتان از 
کشــف 237 کیلوگرم تریاک در عملیات مشترک پلیس فارس و پلیس 

مبارزه با مواد مخدر تهران بزرگ در شهر شیراز خبر داد. 
حبیبی اظهار داشــت: مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان فارس 
در راستای برخورد با سوداگران مرگ و در پی تعامل سازنده اطلاعاتی با 
پلیس مبارزه با مواد مخدر استان البرز، مطلع شدند قاچاقچیان در سطح 

شهر شیراز اقدام به تهیه، توزیع و فروش مواد مخدر می کنند.
وی ادامه داد: ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر اســتان فارس با انجام 
اقدامات فنی و پلیســی، محل نگهداری تریاک را در منزلی مسکونی در 
یکی از محله های شــیراز شناسایی کردند. فرمانده انتظامی  استان گفت: 
مأموران ضمن هماهنگی قضائی به محل مورد نظر اعزام و در بازرســی از 
آن منزل مسکونی، 237 کیلوگرم مواد مخدر از نوع تریاک را کشف و در 
این خصوص 2 قاچاقچی را نیز دســتگیر کردند. فرمانده انتظامی  استان 
فارس با بیان اینکه قاچاقچیان برای ســیر مراحل قانونی روانه دادســرا 
شدند، تأکید کرد: مبارزه بی امان با سوداگران مرگ و مواد مخدر همواره 

یکی از اولویت های اصلی این فرماندهی به شمار می رود.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان فارس: 

سند »باغ نشاط« لار صادر شد
به گزارش سبحان- مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان فارس گفت پس از مجموعه جهانی تخت جمشید و آتشکده فیروز 
آباد، ســند تک برگی باغ نشــاط لار صادرشد که این روند همچنان ادامه 

دار خواهد بود. 
محمد ثابت اقلیدی گفت: صدور اسناد تک برگی اماکن تاریخی ثبت شده 
ملــی ازجمله برنامه های این اداره کل به شــمار می رود که آثار دیگر نیز 
به تدریج صاحب سند خواهند شد. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی استان فارس ادامه داد: اخذ سند باغ نشاط لار به نام اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان فارس و با پیگیری های 
انجام شــده در آبان ماه امســال و با گرفتن مجوز بند دال اداره کل امور 
اقتصادی و دارایی فارس انجام شد. ثابت اقلیدی گفت: این اسناد مالکیت 
با همــکاری اداره کل دارایی و خزانه معین و اداره ثبت اســناد و املاک 
استان فارس برای تثبیت و صدور اسناد اماکن تاریخی و میراث فرهنگی 
اســتان صادرشده اســت و با این اقدام امیدواریم بتوانیم در آینده برای 
عرصه های دیگر مجموعه های ملی و جهانی استان اقدام حقوقی مناسبی 
انجــام دهیم. او بیان کرد: مهم ترین مزیت اخذ ســند برای آثار تاریخی، 
تثبیت مالکیت میراث فرهنگی، مشــخص شــدن حریم آنها در راستای 
حفاظت و نگهداری مطلوب تر و تسهیل در اقدامات حفاظتی و مرمتی بنا 
اســت. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان فارس 
افزود: باغ نشــاط یکی از باغ های دیدنی اســتان فارس است که در دوره 
 صفویه مرکز حکومت لار بوده اســت و حــدود ۱۴ هزار و ۵۰۰ مترمربع 
مســاحت دارد. این باغ در شهر قدیم لار در کنار رودخانه خشک و ضلع 
شمالی پل عباسی قرارگرفته است. عمارت اصلی باغ نشاط، در سه طبقه 
بناشده و ارتفاع ایوان آن به ۵/2 متر می رسد؛ این عمارت شامل زیرزمین، 
طبقه همکف و طبقه اول است و در ضلع شمالی باغ نشاط، بنای قصر که 

احتمالاً هم زمان با آن بناشده است، قرار دارد.

اتمام پروژه جابه جایی خطوط فشار قوی 
بیمارستان سیدالشهدا قادرآباد

به گزارش سبحان-  در پی تلاش های شبانه روزی متخصصان و مهندسین 
شرکت برق منطقه ای فارس، پروژه جابه جایی خطوط فشار قوی ۶۶ کیلوولت 
 واقع در محوطه بیمارستان سیدالشهدا قادرآباد با صرف هزینه ای بالغ بر
۵۰ میلیارد ریال با موفقیت به پایان رسید. این پروژه که با هدف آزادسازی 
حریم بیمارســتان و فراهم کردن امکان احداث سکوی فرود بالگرد اجرا 
شــد، گامی بزرگ در راستای مسئولیت اجتماعی و ارتقای سطح خدمات 
بهداشــتی و درمانی و امدادرسانی شهرســتان محسوب می شود. فرشاد 
فرامرزی، معاون بهره برداری این شــرکت در این خصوص اظهار داشت: 
»با اتمام این پروژه، بیمارستان سیدالشهدا قادرآباد اکنون امکانات بهتری 
برای ارائه خدمات اورژانسی و امدادرسانی به بیماران دارد. احداث سکوی 
فرود بالگرد، ســرعت انتقال بیماران به بیمارستان را به طور چشمگیری 
افزایش داده و در نتیجه امکان نجات جان شــهروندان بیشــتر می شود. 
همچنین جابه جایی خطوط فشــار قوی از محوطه بیمارســتان، ریسک 
بروز حوادث احتمالی را به حداقل رســانده و با اجرای این پروژه، قابلیت 
اطمینان شــبکه برق رسانی بیمارستان ارتقاء یافته و وقوع قطعی  برق به 

حداقل خواهد رسید.
غلامرضا صفاری، مجری طرح بهینه ســازی شبکه نیز درخصوص انجام 
این پروژه گفت: اجرای این پــروژه با چالش های متعددی همراه بود که 
از جمله آنهــا می توان به محدودیت زمانی، حساســیت بالای تجهیزات 
پزشــکی بیمارستان و همچنین شــرایط خاص جغرافیایی منطقه اشاره 
کرد. تیم اجرایی با برنامه ریزی دقیق و اســتفاده از تجهیزات پیشــرفته، 
موفق شــد بر تمامی این چالش ها غلبه کرده و پروژه را در کمترین زمان 

ممکن به پایان برساند.
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به گزارش سبحان- سید بهروز زماني اصل، رئیس عقیدتي سیاسي 
فرماندهي انتظامی  اســتان گفت: نخستین اجلاســیه نماز فرماندهي 

انتظامی استان امروز در مجتمع طلائیه شیراز برگزار می شود.
زماني اصل اظهار داشــت: مجموعه عقیدتي سیاســي با قســمت هاي 
مختلــف زیرمجموعه، وظیفــه صیانت از کارکنان و نظــارت بر آنها از 
بــدو ورود به مجموعــه انتظامی تا زمان بازنشســتگي را بر عهده دارد. 
وي افزود: آموزش و تربیت معرفت شناســي و اعتقادي، ارتقاء معرفتي 
و دینــي، اخــلاق و رفتار، آموزش و تربیت، بصیرت سیاســي و اخلاق 
درون ســازماني، برگــزاري کلاس هاي قرآن و احکام در دوشــنبه ها و 
چهارشنبه هاي قرآني در همه سطوح انتظامی و در همه مقرها به صورت 

ویژه در برنامه هاي عقیدتي سیاسي قرار دارد.
رئیس عقیدتي سیاســي فرماندهي انتظامی اســتان فارس از برگزاري 
نخستین اجلاسیه سراسري نماز در استان خبر داد و گفت: این جلاسیه 
در راستاي ارتقا معنوي و دیني در مجموعه نیروهاي مسلح و لبیک به 
منویات مقام معظم رهبري )مدظله العالي( در زمینه توســعه و ترویج 
اقامه نماز در جامعه و خانواده بزرگ نیروهاي مسلح، در سالن همایش 

مجتمع طلائیه شیراز برگزار خواهد شد. 
حجت الاسلام و المسلمین زماني اصل با بیان اینکه اجلاسیه نماز یکي 
از پیش همایش هاي اجلاســیه سراســري نماز است که طي یک ماه و 
از ۱۵ آبان تا ۱۵ آذر در همه اســتان هاي کشور برگزار خواهد شد، در 

خصوص اهداف برگزاري این اجلاســیه، تصریح کرد: این اجلاســیه با 
مشــارکت بالاي کارکنان نیروهاي مســلح و با هدف تشریح اقدامات و 
فعالیت هاي نیروهاي مسلح در حوزه ترویج نماز و نمازخواني، عبودیت 
خداوند، برگزاري نشســت و ســخنراني تخصصي با موضوع نماز و ارائه 
آثــار و تجلیل از صاحبان آثار برتــر و همچنین تجلیل از خادمین نماز 

برگزار خواهد شد. 
رئیس عقیدتي سیاسي فرماندهي انتظامی استان فارس با اشاره به اینکه 
تاکنون حدود 3۵۰ اثر در رشته هاي عکس، فیلم کوتاه، نقاشي، سرود و 
مقاله با موضوع نماز جمع آوري گردیده اســت که صاحبان آثار برتر در 
روز همایش تقدیر و آثار آنان براي اجلاســیه سراسري نیروهاي مسلح 

به تهران ارسال می گردد.
حجت الاسلام و المسلمین زماني اصل از تجلیل خادمان نماز فراجا در 
حاشیه این همایش استاني خبر داد و افزود: تعداد دو سرود اختصاصي 
در حوزه نماز و نمازخواني توســط گروه شهداي انتظامی  استان فارس 
و فرزندان کارکنان انتظامی  اســتان تهیه گردیده که در روز همایش به 

اجراي زنده خواهند پرداخت.
وي گفت: برگزاري این همایش رویداد مهمی در نهاد انقلابي و انتظامی 
 اســتان اســت و به همین جهت برنامه ریزي و هماهنگي کامل در این 
راســتا صورت گرفته و سعي شــده با هدف گزاري راهبردي در ترویج 
نماز و فضایل آن گام هاي مؤثري برداشته شود. رئیس عقیدتي سیاسي 
فرماندهي انتظامی  استان فارس گفت: عقیدتي سیاسي فراجا در همین 
راســتا می کوشد با برپایي این اجلاسیه و همایش هاي استاني آن، بیش 
از پیش به نشر و گسترش فرهنگ نماز و اقامه آن بین یگان هاي فراجا 

کمک کنند. 
حجت الاســلام و المســلمین زماني اصل در بخش دیگري از سخنان 
خود با اشــاره به اینکــه توجه به قرائت، حفــظ و بهره گیري از فضائل 
معنوي قرآن کریــم به صورت ویژه در دســتور کار مجموعه انتظامی 
 قرار دارد، افزود: در این راســتا مســابقات قرآن کریم به صورت استاني 
و کشــوري برگزار و طرح هاي بسیار خوبي در این خصوص در مجموعه 

انتظامی کشور در حال اجرا است.

به گزارش ســبحان- در بازدید میداني مدیرعامل شرکت 
شــهرک های صنعتی فارس از شهرک صنعتي خنج و نشست 
با فرماندار و ســرمایه گذاران در خصوص مســائل زیرساختي 
شهرک صنعتي خنج بحث و تبادل نظر و تصمیم گیري شد.

پیرو جلســه فرماندار شهرســتان خنج با مدیرعامل شرکت 
شــهرک هاي صنعتي فــارس که در محل دفتــر مرکزي این 
شــرکت در شیراز برگزار شد، سید مسعود عظیمی  در سفر به 
شهرســتان خنج بصورت میداني مسائل و مشکلات را بررسي 
و دســتورات لازم را به منظور توســعه و تکمیل زیرساخت ها 

صادر کرد.
ســید مسعود عظیمی، مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
فــارس در این بازدید که بــا همراهي فرماندار و مســئولان 
شهرســتان و نیز ســرمایه گذاران انجام شــد، بر تکمیل زیر 
ســاخت های شــهرک صنعتی خنج تأکید کــرد و گفت: با 
همکاري فرماندار شهرســتان در تخصیص اعتبارات عمراني، 
گام هاي مؤثري براي توســعه کیفي شهرک صنعتي برداشته 

خواهد شد.
عظیمی  گفت: در این زمینه پروژه زیرســازي و آسفالت معابر 
و جــدول گذاري  در دســتور کار خواهد گرفت و مناقصه آن 

بزودي برگزار می شود.
وي افــزود: پروژه احــداث پل نیز در دســتور کار قرارخواهد 
گرفت و پس از تشــریفات قانوني و برگزاري مناقصه عملیات 

اجرایي آن آغاز خواهد شد.
عظیمی  همچنین از اصلاح و بازســازي کانال مرزي شــهرک 
صنعتي خبرداد و گفت: این مهم نیز که یکي از خواســته هاي 

سرمایه گذاران است، پیگیري و اجرایي خواهد شد.
مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی فارس همچنین در 
بازدید از پروژه خط انتقال برق شــهرک صنعتي با بیان اینکه  
یکی از مهمترین طرح های زیرســاختی شهرک صنعتی خنج 
تأمیــن برق پایدار از طریق اجرای خط انتقال از پســت برق 
خنج تا شهرک صنعتی به طول 2۴کیلومتر است، گفت: حدود 
۱۰کیلومتر  از عملیات اجرایی خط اختصاصی توسط شرکت 
شهرک های صنعتی فارس اجرا شده و برای تکمیل این طرح 
با استفاده از منابع تملک دارایي  شهرستان اقدام خواهد شد.
او افزود: طــرح تأمین برق پایدار این شــهرک صنعتی، جزء 
اولویت های شرکت شــهرک های صنعتی فارس قرار گرفته و 
بــا همکاري فرمانداري مقرر شــد پیگیری ها جهت تخصیص  

اعتبارات لازم برای اتمام پروژه انجام شود.

عظیمی  خاطرنشــان کرد: هم اکنون آب این شهرک صنعتی 
تأمین و شبکه های داخلی برق و آب و ساختمان نگهبانی اجرا 

و تکمیل شده است.
مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی فارس همچنین در 
نشســت با ســرمایه گذاران که در محل فرمانداري شهرستان 
برگزار شــد با اشــاره به درخواســت متقاضیان جدید براي 
سرمایه گذاري در شــهرک صنعتي خنج گفت: در این زمینه 
بر اســاس توافقاتي که انجام شد مقرر شــد فرآیند واگذاري 
زمین براي متقاضیاني که پاســخ مثبت استعلام از اداره برق 

شهرستان را دریافت کنند، انجام شود.
مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی فــارس در ادامه با 
بیان اینکه هم اکنون ۱۵ســرمایه گذار در این شهرک صنعتی 
قرارداد منعقد کرده اند، گفت: امیدواریم با همکاري شــرکت 
توزیــع برق فارس و با اســتفاده از ظرفیت موجود  جوابگوی 

سایر سرمایه گذاران باشیم.
عظیمی  عنوان کرد: ایجاد شهرک صنعتی خنج با هدف ایجاد 
زیرســاخت های استقرار واحدهای صنعتی و اشتغال پایدار در 
این شهرســتان و ظرفیت ســازی به منظور جذب سرمایه گذار 

برای توسعه صنعتی انجام شده است.

مدیرعامل شرکت شــهرک های صنعتی فارس ادامه داد: این 
شــهرک صنعتی بســترهای لازم را برای جذب سرمایه های 
فعالان اقتصادی شهرســتان خنج در ســایر نقاط کشور و نیز 
سرمایه گذاران خنجی مقیم کشــورهای حاشیه خلیج  فارس 

فراهم کرده است.
وي در ادامه با اشــاره به اینکه شــهرک صنعتی خنج دارای 
۹۴ هکتار مســاحت اســت، خاطرنشــان کرد: در فاز نخست 
این شــهرک 2۰ هکتار زمین صنعتی برای استقرار واحدهای 
 صنعتی فراهم  شده که در این بخش ظرفیت استقرار ۵3 واحد
 تولیــدی و صنعتــی بــا پیش بینــی اشــتغال 2۶3 نفــر

فراهم شده است.
این مقام مســئول گفت: امیدواریم این شهرک صنعتی بتواند 
زمینه جذب ســرمایه گذار و توســعه صنعتی و اشتغال را در 

شهرستان خنج فراهم کند.

در بازدید میداني مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی فارس از شهرك صنعتي خنج انجام شد؛

انعقاد 15قرارداد سرمايه گذاري در شهرك صنعتي خنج

به گزارش سبحان- محمدرضا علی نژاد، فرمانده 
پایگاه مقاومت بســیج شــرکت توزیع نیروی برق 
شــیراز از اجرای ویژه برنامه هایی به منظور ترویج 
فرهنگ ایثار و شهادت خبر داد و از حضور ارزشمند 
کارکنان این مجموعه در عرصه کمک های مومنانه 
قدردانی کــرد. محمدرضا علی نژاد اظهار داشــت: 
نهاد ارزش مدار بســیج برخاســته از شجره طیبه 
انقلاب اســلامی  و نماد وحدت و همبستگی ملی 
در پرتو ارزش های ناب اســلامی  است و بسیجیان 
در ســخت ترین شرایط همواره پشــتیبان مردم و 
نظام بوده اند. او با بیان اینکه پایگاه مقاومت بسیج 
شرکت توزیع نیروی برق شــیراز دارای ۱8۶عضو 
فعال اســت، بیان داشــت: با برپایــی موکب زوار 
الحسین با همکاری بسیج صنعت برق استان فارس 
توانستیم در ورودی های شهر شیراز پذیرای دوهزار 

تن از زائران حسینی باشیم. 
وی با اشــاره بــه گوشــه ای از خدمــات پایگاه 
مقاومت بســیج شــرکت توزیع نیروی برق شیراز 
بیــان داشــت: برگــزاری دوره هــای آشــنایی با 
تاسیســات، ارتقــاء آمادگی به منظــور مدیریت 
مخاطرات محیطــی، برپایی آئین هــای معنوی و 
فرهنگــی، ترویج فرهنگ ایثار و شــهادت، تجلیل 
از شــهدای گمنام، بازدیــد از مناطــق عملیاتی 
هشت سال دفاع مقدس، برگزاری یادواره شهدای 
 صنعت بــرق فــارس و برپایی میزهــای خدمت

گوشــه ای از اقدامات پایگاه مقاومت بسیج شرکت 
توزیع نیروی برق شــیراز در ماه های اخیر اســت. 
علی نژاد با قدردانی از مشــارکت کارکنان شرکت 

توزیع نیروی برق شــیراز در امور نیکوکاری بیان 
داشت: کارکنان این مجموعه به صورت خودجوش 
و داوطلبانه قســمتی از درآمد خــود را به منظور 
کمک های مومنانه به همکاران آســیب دیده و بی 
بضاعت اختصاص می دهند. فرمانده پایگاه مقاومت 
بسیج شــرکت توزیع نیروی برق شیراز میزان این 
کمک های مومنانه را در سال جاری بالغ ۱۵۶میلیون 
 تومــان اعلام کرد و بیان داشــت: بــا جمع آوری 
این مبالغ می توانیم کمک های شــایان توجهی به 
همکارانی که دچار مشکلاتی شــدند، ارائه کنیم. 
وی از مشــارکت فعــال کارکنان شــرکت توزیع 
نیروی برق شــیراز در امور عــام المنفعه خبر داد 
و افزود: همکاران متخصص ما به صورت داوطلبانه 
و جهادی به خانواده معزز شــهدا و اقشــار محروم 
جامعه خارج از ساعات اداری ارائه خدمت می کنند. 
علی نــژاد از جمــع آوری کمک هــای داوطلبانه 
کارکنان شرکت توزیع نیروی برق شیراز به منظور 
ارائه بســته های معیشتی به اقشــار کم برخوردار 
جامعــه خبــر داد و بــه خدمت رســانی متداوم 
کارکنان این شــرکت در ایام برگزاری اجلاســیه 
شــهدای اســتان فارس در محل نمایشــگاه های 
بین المللــی اشــاره داشــت. این مقام مســئول 
بازدیــد از خانواده معزز شــهدا را افتخاری بزرگ 
برای شــرکت توزیع نیروی برق شــیراز برشمرد و 
اظهار داشــت: در راســتای ترویج فرهنگ ایثار و 
 شــهادت، نمایش آثار فاخر سینمای دفاع مقدس 
برای کارکنان و خانواده ها توســط پایگاه مقاومت 

بسیج در دستور کار قرار گرفته است.

رئیس عقیدتي سیاسي فرماندهي انتظامی  استان خبر داد:

برگزاري نخستين اجلاسيه سراسري نماز در استان فارس
فرمانده پایگاه مقاومت بسیج شرکت توزیع نیروی برق شیراز خبر داد: 

خدمت رسانی جهادی به خانواده شهدا 
و اقشار محروم جامعه

س : طاهره حیاتی
عک

امیری،  حســین علی  ســبحان-  گزارش  به 
اســتاندار فارســوی در بازدیدی، وضعیت چند 
طرح مسکونی نهضت ملی مسکن شهر شیراز را 
که در شهر جدید صدرا و منطقه کمیل آباد واقع 

هستند را بصورت میدانی ارزیابی کرد.
اســتاندار فارس در پایان این بازدید که نزدیک 
به شش ســاعت به طول انجامید، اظهار داشت: 
دولت هــای گذشــته در قالب هــای مختلف به 
موضوع مســکن توجــه کردند که این مســئله 
حکایــت از ایــن دارد کــه مســکن یکــی از 
نیازمندی های مهمی  اســت که در سبد خانوار 
بخش قابل توجهی از هزینه را به خود اختصاص 

می دهد.
وی با اشــاره بر اینکه صنعت ساختمان ســازی 
جزء صنعت های پیشــران اســت، این صنعت را 
پیش برنده و پیشــتاز دانســت و تصریح کرد: با 
فعال شــدن صنعت ساختمان سازی، نزدیک به 
23۰ شــغل تأثیر می پذیرند و لذا این مســئله 
منحصراً به موضوع مســکن اختصاص و انحصار 
ندارد بلکه با رونق این کارگاه، یک زنجیره ای از 

مشاغل رونق می گیرد.
امیــری بر ضرورت تکمیل واحدهای مســکونی 
طرح های مختلف احداث منازل مسکونی تأکید 
کرد و با اشــاره به گزارش های واصل شــده از 

جانــب مدیران مبنــی بر وضعیــت طرح ملی 
نهضت مســکن گفت: با توجه بــه گزارش ها و 
بازدیدهای میدانی انجام شــده اقدامات در این 
حوزه قابل قبول اســت و حکایت از آن دارد که 
همه دســت اندرکاران در این حوزه با همت وارد 
شــده اند. گاهی وقفه هایی ایجاد شــده که بعضاً 
مشــکلات حقوقی اندکی داشته و دارند که باید 
مسائل حقوقی را حل کرد به همین سبب است 
که تأکید دارم قبل از شــروع پروژه ها، پیوست 
حقوقی تهیه و الحاق شود تا مسائل حقوقی مد 
ظــر لحاظ گردد و از توقــف طرح ها حین اجرا، 

جلوگیری شود.
وی در بخش دیگر ســخنان خود مسئله تجهیز 
منابــع مالی را مــورد توجه قــرار داد و افزود: 
برخی پروژه هــا از جهت نقدینگی نیاز به تأمین 
منابع مالــی دارند که از همین جــا به مدیران 
بانک های استان اعلام می کنم که باید همکاری 
بیشــتری در این زمینه وجود داشــته باشد و با 
تجهیــز منابع مالی فرآیند تکمیــل و واگذاری 
 واحدهای مســکونی که اقدامی  ارزشــمند هم

 هست، تسریع شود.
امیری تصریح کرد: وقتی طرح عمرانی در زمان 
مقــرر و برنامه ریزی شــده به نتیجه می رســد 
طبیعتــاً محاســباتی که در قیمت تمام شــده 

انجــام می گیرد بــه واقعیت نزدیک تر اســت و 
نیاز به تعدیــل قیمت ها وجود ندارد و همچنین 
متقاضیان مســکن، دچار مشکلات تأمین منابع 
نمی شــوند لذا در بازه زمانی تعریف شــده این 
پروژه ها در حال انجام است که خود نیز از نقاط 

قوت است.
وی خاطر نشــان کرد: به مدیران پروژه ها تأکید 
کرده ام برای این پروژه ها شناســنامه و جدول 
زمانبنــدی تهیه کنند و در معــرض دید عموم 
قرار دهند تــا هم مردم وضعیت پروژه را بعنوان 

یک نظارت عمومی مشــاهده کنند و هم مدیران 
مربوطه بهتر این طرح ها را مدیریت کنند.

نماینده عالی دولت در اســتان فارس در بخش 
دیگر سخنان خود برآیند مجموع اقدامات انجام 
شــده را مثبــت ارزیابی کرد و به ســهم خودم 
از همه دســت اندرکاران پروژه های مســکونی 
که تلاش می کنند یک مســکن مناســب برای 
متقاضیان فراهم شود، تشکر و قدردانی کرد و با 
ابراز امیدواری خاطرنشــان کرد: دست اندرکاران 
این طرح ها قول دادند کــه بخش قابل توجهی 

از این واحدهای مســکونی را طی ماه های آینده 
تکمیل و تحویل متقاضیان شود. 

وی یکی از موضوعات بسیار مهمی  که مورد توجه 
و حمایت مدیریت استان خواهد بود را حمایت از 
طرح های مسکونی دانست و تصریح کرد که همه 
مدیران بخش های مختلف استان مکلف هستند 
این طرح ها را به ســامان برســانند و در بخش 
دیگر سخنان خود، گزارش مدیرکل بنیاد مسکن 
فارس در خصوص واحدهای روستایی را امیدوار 
کننده توصیف کرد و افزود: مجدداً تأکید می کنم 
 نگاه ما به روستا باید نگاه به قاعده نظام سکونت 
باشد وقتی که روســتایی حس کند که توسعه 
روســتا متناســب و متوازن اســت و روستایش 
توســعه یافته، هیچگاه احســاس نیاز نمی کند 
که به شــهر مهاجرت کند؛ وقتی روســتایی به 
شهر مراجعه می کند شــاهد خیلی از مشکلات 
و معضلات اجتماعی می شویم بنابراین هرچقدر 
می توانیم باید تلاش کنیم تا با توســعه متوازن 
و متناســب و ملاحضه عدالــت که یکی از رکن 
رکین قوام هر جامعه ای است، روستایی را برای 
ماندگاری در روستا ترغیب کنیم که ماحصل آن 
نیــز در جهت تولید ملی، درآمد ملی، جلوگیری 
از مهاجــرت و کاهــش قابل توجــه معضلات 

اجتماعی است.

 به گزارش ســبحان- لایحه ارســالی شــهرداری صدرا 
بــا موضــوع هزینــه کــرد بودجــه فرهنگــی در خصوص 
اجــرای مراســم فاطمیــه دوم و هفتــه بســیج و تدفیــن 
 شــهید گمنــام )پیــرو صورتجلســه قــرارگاه فرهنگــی( 

با موافقت کلیه اعضای شورا به تصویب رسید. 
شــهرداري صدرا اجازه یافت نســبت به برگــزاری و اجرای 
این مراســم های فرهنگی از ردیف بودجه شــماره ۱2۰2۰۵ 
اقــدام نماید. همچنین شــهرداري صدرا می تواند نســبت به 
برگزاری مراســم شهادت حضرت زهرا )س( در تمامی مساجد 
شــهر، دعوت از مبلــغ روحانــی و اعزام به مــدارس جهت 

برگزاری کلاس های روشــنگری و پاســخ به شبهات، کمک 
به مســاجد شــهر جهت برگزاری مراسم شــهادت، پرداخت 
کمــک هزینه اجاره سیســتم صوت حســینیه مجتمع امام 
 حســن مجتبــی )ع( از محل ردیــف هزینه هــای فرهنگی 

اقدام نماید. 
دیگــر لایحه شــهرداری صدرا با موضوع احــداث کانال دفع 
آب های ســطحی حدفاصل خیابان بهار تــا فروردین در بلوار 
حافظ شــهر صدرا به تصویب رســید و به شــهرداري صدرا 
اجازه داده می شــود نســبت به برگزاری مناقصــه با موضوع 
»احداث کانال دفع آب های ســطحی حدفاصل خیابان بهار تا 
فروردین در بلوار حافظ شــهر صدرا« بر اساس ردیف بودجه 

۵۴۰2۰2۰۶۱ سال ۱۴۰3 اقدام نماید. 
در این جلســه با نامه شــهرداری صدرا با موضوع اســترداد 
مبلــغ ۱۵۰/۱7۰/۹۰۰ تومــان از مبالــغ پرداختــی محمد 

علی فرهمنــد وکیل قطعه 38 ناحیــه ۵8 هکتاری به دلیل 
انصــراف از صــدور پروانه ســاختمانی در دویســت و هفتاد 
و هفتمین جلســه شورای اسلامی شــهر صدرا به استناد بند 
۱۴ ماده 8۰ قانون تشــکیلات، وظایف و اختیارات شوراهای 
اســلامی  کشور و انتخاب شــهرداران با در نظر گرفتن صرفه 
 و صــلاح و رعایــت مقــررات آئین نامــه مالــی و معاملاتی 

شهرداری، موافقت شد. 
لایحه شهرداری صدرا با موضوع افتتاح 2 فقره حساب جاری 
نزد بانک شهر بررسی و به شهرداري صدرا اجازه یافت نسبت 
بــه افتتاح دو فقره حســاب جاری نزد بانک شــهر با موضوع 

کنترل تسهیلات اقدام نماید.
 لایحه دیگر شــهرداری صدرا با موضوع برگــزاری فراخوان 
عمومی خریــداری یا احداث ۱۰ باب کیوســک مطبوعاتی در 
جلســه شورای اسلامی  شهر صدرا مطرح و با موافقت اکثریت 

اعضا به شــهرداري صدرا اجازه داده شــد نسبت به واگذاری 
۱۰ باب کیوســک مطبوعاتی پس از طریق برگزاری فراخوان 
عمومی  به یکی از روش های زیر براســاس قوانین، مقررات و 
آئین نامه هــای موضوعه اقدام نماید. ۱- جذب ســرمایه گذار 
 -2 BOT و مشــارکت با بخــش خصوصی در قالب قــراداد
جذب ســرمایه گذار و مشــارکت با بخش خصوصی در قالب 
قراداد BOLT 3- انعقاد قرارداد بیع مشــترک آخرین لایحه 
شــهرداری صدرا در خصوص برگزاری مناقصه خرید سایبان 
ایســتگاه اتوبوس بود که برای بررسی بیشــتر به کمیسیون 
خدمات شهر ارجاع شــد. این لوایح به استناد ماده 8۰ قانون 
تشــکیلات، وظایف و اختیارات شــوراهای اسلامی کشــور و 
انتخاب شــهرداران با در نظــر گرفتن صرفه و صلاح و رعایت 
 مقــررات آئین نامه مالی و معاملاتی شــهرداری مورد تصویب 

قرار گرفت.

 استاندار فارس در پایان بازدید میدانی از طرح های مسکونی شیراز:

صنعت ساختمان سازی صنعتی پیشتاز و پیش برنده است

دويست و هفتاد و هفتمين جلسه شورای اسلامی  شهر صدرا 
با ۴ مصوبه به پايان رسيد
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چهار شنبه   7آذر 1403  سال سی ویکم  شماره 6436 
امام علی علیه السلام:

از پرخورى بپرهیزيد؛ چرا كه موجب قســاوت دل، سســتی در نماز و تباهی بدن 
می شود.

غرر الحكم : ح٢٧٤٢

طرح روزحدیث روز

»این تری زی، آن تری زی«
 داستان کودک درباره پذیرش تفاوت ها

تــاب »این تــری زی، آن تری زی« 
نوشــته مصطفــی رحماندوســت، 
اجتماعی  زندگی  درباره  داســتانی 
برای کودکان و نوجوانان اســت که 
از سوی انتشــارات نیستان منتشر 

شده است.
داســتان کتاب »این تــری زی، آن 
تری زی« درباره دو سرزمین خیالی 
اســت که در دو طرف خطی دراز و 
کج وکوله زندگــی می کنند و مردم 
آنهــا علاقه های متفاوتــی دارند و 
هرکــدام فقط یک رنــگ خاص را 
می پســندند. آنها هیچ تلاشی برای برقراری ارتباط با یکدیگر نمی کنند؛ تا 
اینکه اتفاقی باعث می شود پســری از یک سرزمین به دختری از سرزمین 
دیگر دل ببازد. این عشق در ادامه خانواده ها را نیز به هم نزدیک می کند و 
سرانجام نتیجه این پیوند، زندگی هایی است که دیگر تک رنگ نیستند و با 

پذیرش تفاوت ها رنگارنگ شده اند.
مصطفی رحماندوست در این داستان خیالی با زبان ساده و داستانی روان، 
پیام هایی درباره عشــق، پذیرش تفاوت ها، کنارگذاشتن تعصبات و زندگی 
مسالمت آمیز به تصویر کشیده است. او نشان می دهد که چگونه رهاشدن از 
 تک رنگی و نگاه بازتر به دنیا، می تواند به زندگی شیرین تر و شادتر منجر شود.

در بخشی از متن این کتاب می خوانیم:
این طرفی ها همیشــه لباس قرمز می پوشیدند، آن طرفی ها همیشه لباس 
سفید. این طرفی ها غذاهاشان را با فلفل خوشمزه می کردند، آن طرفی ها با 
نمــک. این طرفی ها به زبان »این تری زی« حرف می زدند و آن طرفی ها به 
زبان »آن تری زی«. این طرفی ها عقیده داشــتند که خودشان خیلی خیلی 
خوبنــد و آن طرفی ها خیلی خیلی بد. این طرفی هــا و آن طرفی ها بدون 
اینکــه واقعاً چیزی درباره زندگی یکدیگــر بدانند، در دو طرف خط درازی 

کج و کوله به زندگی خودشان ادامه می دادند، تا اینکه...
 انتشــارات نیســتان، چاپ ســوم کتاب »این تری زی، آن تــری زی« اثر 
مصطفی رحماندوست را که فرهاد جمشیدی تصویرگری کرده است، برای 
گــروه ســنی »ب« در 3۶ صفحه مصور رنگی تولیــد و به بهای 2۷5 هزار 

تومان در بازار کتاب عرضه کرده است.

»ورشو چندی پیش«
 داستانی درباره سیاهی جنگ جهانی

احمد  نوشته  پیش«  »ورشــو چندی 
محسن نویسنده شهیر لبنانی، داستانی 
اســت درباره ســیاهی جنگ، بحران 
هویــت، نســل هایی ازهم جداافتاده و 
حفره ای خالی در سینۀ بشریت که با 
ترجمه ســتارجلیل زاده از زبان عربی 
ترجمه و از سوی نشر افق منتشر شده 
متولد 1984،  احمد محســن،  است. 
نویســنده و روزنامه نگار لبنانی است. 
او پس از فارغ التحصیلی از دانشــکده 
اقتصــاد اتحادیه عــرب در بیروت در 
نشــریات تخصصی ادبــی و فرهنگی 
چند داستان و شعر منتشر کرده است. ورشو چندی پیش دومین اثر او پس 
از بازی ســاز )2012( است.داستان این کتاب از سال 1945 روایت می شود 
و خروج راویِ اول از اردوگاه کار اجباری نازی ها، و ورود با دیگر اسرا میانِ 
نیروهای شــوروی، که نان بین شــان پخش می کردند و با آب، غبار اسارت 
را از تن هاشــان می زدودند. درگیری های ذهنی راوی »یوسف یهودی اهل 
لهستان« همین جا شروع می شود؛ بیرون زده از اردوگاه مرگ، زنده مانده در 
میانِ مردگان و آواره ای در میانِ ادیان و ایمان ها. او اما مثل بیشتر آدم های 

درگیرِ جنگ، فقط به دنبال مکانی و امکانی برای زندگی است.
ورشو چندی پیش داستانی از بی فضیلتی جنگ است و آسیب هایی که گاه 
تا نســل های آتی درمانی ندارد. کتاب دو راویِ اول شــخص دارد، داستانی 

یکی از 1945 آغاز می شود و دیگری از 1982.
یوسف، موزیسینی لبنانی، پدرِ پســری کشته شده در جنگ های فلسطین 
و اســرائیل، و پدربزرگِ نوه ای به نام ژوزف اســت. ژوزف پســری است که 
ارتباطی نزدیک با پدربزرگ دارد و به عشــقِ او، نوازندۀ پیانو می شــود و با 

هم به سفر می روند.

مهارت ربات نرم کوچک در حذف تومور سرطانی
فن آوری

عکس خبر

 لیگ نخبگان فوتبال آسیا

 بازی کودکان - پارک جمشیدیه تهران

 تلاش نتانیاهو براى فرار از چنگ عدالت 
منبع: باشگاه خبرنگاران

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  گنبد فیروزه ای سیدتاج الدین غریب- دروازه کازرون

پزشکی 

زعفران، گیاه جادویی از نگاه طب سنتی

پزشکی 

افراد مبتلا به فشار خون بخوانند
افشــین نظری، عضو هیئت علمی  دانشگاه علوم پزشکی 
لرســتان گفت: کپسول سیر فرموله شده در کاهش فشار 
خون و بهبود پروفایل لیپیدی و افزایش ســطح اکســید 

نیتریک در مبتلایان به پیش فشار خون بالا مؤثر است.
افشــین نظری بیان کرد: فشــار خون بالا از مهمترین و 
هزینــه برترین بیماری های حوزه بهداشــت و درمان در 

جهان به شــمار می رود.وی ادامه داد: گزارشات حاکی 
از ان اســت که حدود 1/2 میلیون نفر در جهان تحت 
تاثیر این بیماری هستند.نظری اضافه کرد: فشار خون 
بالا همواره ریسک فاکتور مهمی در ابتلا به بیماری های 

قلبی عروقی در سراسر جهان به شمار می رود.
این اســتاد دانشگاه علوم پزشــکی لرستان با اشاره به 
 )dosage form( اجرای طرح بررسی اثر عصاره سیر 
بــر میزان فشــارخون در افــراد پیش فشــارخونی و 
متابولیت های  و  لیپیــدی  پروفایل های  اندازه گیــری 
نیتریــک اکســاید در این افراد تصریح کــرد: در این 
مطالعه از کپســول های فرموله شده و استاندارد شده 

عصاره سیر از نظر ماده مؤثره آن یعنی آلیسین بر میزان 
فشــار خون در افراد پیــش فشــارخونی و اندازه گیری 
پروفایل هــای لیپیدی و متابولیت های نیتریک اکســاید 
اســتفاده شد.نظری ادامه داد: در کشور، محصول ساخت 
داخلی که از نظر وجود الیســین اســتاندارد شــده و در 

اختیار مصرف کنندگان قرار بگیرد وجود ندارد.

وی افزود: محصولات مشابه همگی حاوی پودر سیر بوده 
و از جنبه ماده مؤثر خاصی استاندارد نشده اند.

این استاد دانشگاه بیان کرد: کپسول ها در این مطالعه به 
گونه ای طراحی شده بودند که به علت داشتن روکش در 
محیط اســیدی معده تجزیه نمی شدند و تنها در محیط 

روده هضم می شدند.
وی گفت: هدف از این مطالعه کاهش عوارض گوارشی 
آزاردهنده مربوط به مصرف سیر و نیز از بین بردن بوی 

آن در تنفس افراد بود.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی لرستان یادآور 
شــد: این مطالعه نشان داد کپسول های سیر استاندارد 
شــده با ماده مؤثره آن با آلیســین  در کاهش فشــار 
خون و بهبود پروفایل لیپیدی و افزایش ســطح اکسید 
نیتریک در شرکت کنندگان مبتلا به پیش فشار خون 
بالا با تعداد کمتر کپســول مصرفــی به طور مؤثرتری 
عمل می کردند که می تواند یک درمان مکمل ارزشمند 

برای مدیریت پیش فشار خون بالا محسوب شود.

پزشکی 

مداخله زودهنگام نقش مؤثری در درمان لکنت زبان دارد
 محمد حســین روحانی، عضو هئیــت علمی گروه گفتار 
درمانی دانشــگاه علوم پزشکی مشهد اظهار کرد: والدین 
باید با مشــاهده اولیــن علائم لکنت زبــان برای درمان 
مراجعه کنند زیرا هر چــه روند درمان به تعویق افتد به 
همــان میزان نیز زمان و صبر بیشــتری برای بهبود نیاز 
است. روحانی با اشاره به اینکه لکنت زبان از سن 3 و نیم 
سالگی تا ۶ سالگی در کودکان بروز می کند، خاطرنشان 
کرد: در سنین بزرگســالی نیز لکنت های اکتسابی برای 
افــراد پیش می آید که با تمرین و تکــرار رو به بهبودی 

می رود.وی با بیان اینکه اگر لکنت رشــدی درمان نشود، 
شــاید تا بزرگسالی نیز این اختلال ماندگار شود، تصریح 
کرد: برخی از خانواده ها پس از مشاهده علائم لکنت زبان 
به اشتباه برای درمان صبر می کنند که این موضوع روند 

درمان را با سختی همراه خواهد کرد. 
روحانی با اشــاره به اینکه همکاری والدین حین درمان 
و انجــام تمرینات در منــزل می تواند به ســرعت روند 
درمان کمک کند، ابراز کــرد: فرآیند درمان لکنت زبان 
کودکان باید توام با صبوری و تلاش والدین باشــد.بنابر 

اعلام وزارت بهداشــت، وی با بیان اینکه شــروع لکنت 
می توانــد به صورت ناگهانی و یا تدریجی رخ دهد، گفت: 
علامت های لکنت زبان نیز به صورت تکرار، گیر روی یک 
حرف، منقبض شــدن عضلات صورت، کشیدگی گویی 
بروز کند. وی با اشــاره به اینکه کودکان سالم نیز دچار 
لکنت زبان می شوند، گفت: در برخی از اوقات کودک در 
حین تماشــای یک فیلم و یا تنبیه از سوی والدین دچار 
لکنت می شود که این امر باعث ایجاد عذاب وجدان برای 

والدین می شود.

زعفران در طب ســنتی، گیاهی با طبع گرم و خشــک 
شــناخته شــده که به عنوان یک داروی تعادل دهنده 
 برای بدن عمل 

می کند .
گــرم  طبــع 
باعث  زعفران 
یــش  ا فز ا

جریان خون در بدن می شــود و بهبود عملکرد سیستم 
گوارشــی را تسهیل می کند. همچنین می تواند در بهبود 

عملکرد قلب و عروق و کاهش فشار خون مؤثر باشد.
زعفران به عنوان یک داروی مفید در طب ســنتی مورد 
توجه قرار می گیرد که در کاهش عرق زایی و تعادل دهنده 
ترشــحات بدن کمک می کند. به همین دلیل زعفران به 
 عنوان یک داروی مفید در طب سنتی شناخته می شود.

زعفران در تقویت حافظه و یادگیری، کاهش فشارخون، 
کاهش چربی خون، درمان آســم، رفع نفخ شــکم، 
درمان حالات تشــنجی و درد دندان مؤثر است و 
از دیدگاه طب ســنتی، زعفران تمایل و نفوذ مواد 

غذایی و داروها را به قلب افزایش می دهد.
در طب ســنتی زعفران به عنــوان آرام 
بخــش و کمک کننده به درمان و رفع 
افسردگی و استرس شناخته شده، چرا 
که همچنین مصرف زعفران شــادی آور 

است و ســبب تقویت قلب می شــود. اگر دچار بیخوابی 
هســتید، می توانید با نوشــیدن دمنوش زعفران که به 
عنــوان آرام بخــش و خواب آور عمــل می کند، آرامش 
بیابید. اگر می خواهید همیشــه خندان و شــاد باشــید، 
از دمنوش زعفران بنوشــید. زعفران ضد تشــنج است و 
همچنین برای تقویت مغز و حواس مفید اســت. خوردن 
دمنوش زعفران سبب هضم غذا می شود و گاز معده را نیز 
برطرف می کند، همچنین کبد را تصفیه و قوی می کند.

زعفــران دارای مقدار زیــادی آهن، منگنز، پتاســیم و 
ویتامین C و B6 اســت. از این رو مصرف آن برای رفع 
بســیاری از بیماری ها مانند تنظیــم قند خون، رفع کم 
خونی، تنظیم فشــار خون و مقابله با عفونت ها و بسیاری 
از بیماری ها مؤثر است. توصیه می شود افراد با مزاج سرد 
بیشتر از دمنوش زعفران بنوشند و این در حالی است که 
به نظر می رســد فرد دارای مزاج صفراوی و کبد گرم از 

زعفران بهره چندانی نبرد.

گروهی از مهندسان رباتیک  کره جنوبی که با مؤسسه 
سامانه های هوشمند ماکس پلانک در آلمان همکاری 
می کنند ربات نرم کوچکی ســاختند که قادر اســت 
انواع مختلفی از اجسام ســخت و نرم را دست کاری 
کنــد و در یک آزمایش چشــمگیر نیز توانســت به 
برداشــتن تومور سرطانی از پشــت یک موش زنده 
کمک کند.این ربــات چندمنظوره دارای قابلیت کار 
در شرایط سخت است. بسیاری از ربات های کوچک 
در جابه جایــی در محیط هــای ژلــه ای یــا مخاطی 
مشــکل دارند؛ اما این ربات می تواند با اســتفاده از 
آهن ربا بــه راحتی در چنیــن محیط هایی کار کند. 
این ربات شــبیه دو نوار چسب است که شکل ضربدر 

را تشــکیل داده اند. مرکز این ربــات به عنوان بازوی 
مکانیکــی عمل می کند و پاها بــه حرکت آن کمک 
می کننــد. این ربات بر پایه یــک کامپوزیت پلیمری 
ساخته شــد که با ترکیب یک ماتریس پی دی امِ اسِ 
 )NdFeB( با پرکننده های ذرات آهن ربای نئودیمیوم
ایجاد شــد. ترکیب به دســت آمده با استفاده از قالب 
و چاپگر ســه بعدی به شکل ضربدر درآمد. در پاهای 
ربــات مکنده های الهام گرفته شــده از اختاپوس قرار 
داده شــد. در نهایت، ربات با اســتفاده از یک میدان 
مغناطیسی کنترل شــد. ذرات تعبیه شده در پاهای 
ربات نیز مغناطیســی هســتند و ابزار ثانویه ای برای 

چسبیدن به هدف، در اختیار ربات قرار می دهند.
پژوهشــگران خاطرنشان کردند که برای طراحی این 
ربات از کرم مخملی الهام گرفته اند. کرم مخملی یک 
کرم کوچک و بندبند اســت که قســمت زیرین آن 
از زائده های کوچکی پوشــیده شــده که از آنها برای 

دستکاری اشیا یا چسبیدن به آنها استفاده می کند.
آزمایش ها نشان داد که این ربات قادر است به طیف 
گسترده ای از اهداف، خواه مرطوب، روغنی، چسبنده 
یا خشــک بچسبد؛ همچنین می تواند اشیایی از انواع 
مختلف از جمله بافت ها و فلزات را دستکاری کند یا 

حرکت دهد.

  رونمایی از سردیس مفاخر ملی ایران

   مسابقات کشوری زیبایی اسب اصیل - فارس

گردشگری

خانه یغمایی ها، بنایی در دل شاهرود با معماری یزدی

ادبیات

  تجدیدمیثاق فرماندهان نیروی دریایی ارتش با امام راحل

خانه یغمایی ها از دیدنی های شــاهرود 
است و سابقه ســاخت آن در این شهر 
به بیشــتر از یک قرن می رســد. خانه 
یغمایی های شــاهرود با اصول معماری 
اقلیــم کویری ایران بنا شــده اســت. 
گردشــگرانی کــه از دیــدن خانه های 
تاریخی لذت می برند، در ســفر به شهر 
شاهرود بازدید از خانه یغمایی ها را در 

اولویت خود قرار می دهند.
خانه یغمایی شاهرود کجاست؟

خانه تاریخی یغمایی ها در سال 1305 
هجری شمســی در شــهر شــاهرود و 
اســتان سمنان بنا شــد. زمان ساخت 
خانــه در اوایــل دوره پهلــوی بود و 

معماری بنای خانه یغمایی را استاد مهدی حیدریان 
به عهده داشت. او خانه را به اسلوب و سبک معماری 
خانه هــای یــزد ســاخت. مهم ترین ویژگــی خانه 
یغمایی های شاهرود، شــاخصه هایی چون بادگیر و 
حوض خانه است. خانه یغمایی ها یک حیاط مرکزی 
دارد و ورودی آن از طریق یک راهرو به حیاط خانه 
متصل می شــود. بنای خانه یغمایی های شاهرود به 
نســبت دیگر بادگیرها، ســخت و پیچیده ساخته 
شده و ارتفاع آن به نسبت دیگر بناها، بلندتر است. 
خانه یغمایی ها بیشــتر جنبه تزیینی دارد تا جنبه 
کاربردی. شباهت دیگر خانه یغمایی ها به خانه های 

یــزدی، بنای اتــاق حوض خانه زیر بادگیر اســت. 
حوضچه ای در وسط اتاق قرار دارد که هوای ورودی 
از بادگیر با برخورد به آن کاهش می یابد، گردوغبار 
از آن زدوده می شــود و هوایی خنک و عاری از غبار 
وارد فضای خانه می شــود. بادگیر خانه، بالای درب 

ورودی خانه است و از سر کوچه مشاهده می شود.
تاریخچه خانه یغمایی های شاهرود به یک قرن پیش 
می رسد. خانه یغمایی به دستور یغمایی، تاجر شهر 
شــاهرود بنا شد و نام او روی خانه ماندگار شد. این 
تاجر به شــهر یزد علاقه بسیار داشت و دستور داد 
که خانه یغمایی ها را به اســلوب معماری خانه های 

تاریخــی یزد بنا کننــد. وارث این تاجر 
بزرگ، خانه خــود را به میراث فرهنگی 
شهر سپرد و به تجارت روی آورد. اگرچه 
خانــه یغمایی در دوره پهلوی ســاخته 
شد؛ ویژگی های معماری عصر قاجار بر 
آن حاکم است و کاملًا یک خانه قجری 

به شمار می رود.
خانه یغمایی از اســلوب معماری اقلیم 
کویری پیــروی می کند. وجود بادگیرها 
برای خنک کردن هوا، شــاخصه اصلی 
این بنا اســت که آن را در شهر شاهرود 
از دیگر بناها متمایــز می کند. معماری 
خانــه یغمایــی به صورت یــک حیاط 
مرکزی اســت که اتاق هایــی در اطراف 
آن قــرار گرفته انــد. در میــان حیاط 
خانــه،  یک حوض آب با کاشــی کاری فیروزه ای و 
باغچه هــای کوچک پیرامون آن قــرار دارد که روح 
زندگی و نشــاط را در حیاط خانــه ایجاد می کنند. 
خانه یغمایی، از اسلوب معماری اقلیم کویری پیروی 

می کند. 
وجود بادگیرها برای خنک کردن هوا، شاخصه اصلی 
این بنا است که آن را در شهر شاهرود از دیگر بناها 
متمایز می کند. معماری خانه یغمایی به صورت یک 
حیاط مرکزی است که اتاق هایی در اطراف آن قرار 

گرفته اند. 


